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Megalapításának 45. évfordulóját ünnepelte a Vasutas 
Nyugdíjas Klub. A jubileummal összekötve tartották 
meg a Dunántúli Vasutas Nyugdíjas Klubok Baráti és 
Kulturális Találkozóját. A program részeként egy kiállí-
tás is nyílt a VOKE Kodály Zoltán Művelődési Házban, 
mely Visszatekintés 45 évre címet kapta.

Papszentelés tartottak a Felsőtemplomban. Varga László megyéspüspök szentelte áldozó-
pappá Antal Zsolt és Molnár Ákos diakónusokat. A szertartás alatt Varga László megyés-
püspöknek letették ígéretüket a felszentelendő papok, miszerint Istennek tetsző módon 
élik szolgálatukat. A mindenszentek litániája alatt a szentelendők a földre borulva kifejezték 
önátadásukat. A beöltözés, majd a kezek megkenése, valamint a kenyér és a bor átadása 
kifejezik a felszentelt személy odaadottságát Istennek.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
Menet közben gyulladt ki 

egy autóbusz 
Kerecsenyben múlt hétvé-
gén. A járművön a baleset 

idején a sofőrrel együtt 
hárman tartózkodtak, 

mindannyian időben el 
tudták hagyni a lángoló 

járatot. A Volánbusz 
menetrend szerint közle-

kedett a Deák Ferenc 
utcában, amikor kigyul-
ladt és teljes terjedelmé-

ben égni kezdett. A lán-
gok még egy távközlési 

kábelt is érintettek, emel-
lett egy partoldalon a 

lekaszált fű is begyulladt. 
A helyszínre a pacsai és a 

zalakarosi hivatásos, 
valamint a gelsei önkén-
tes tűzoltók érkeztek ki.

45
KANIZSA TÖRTÉNETE
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MEGÚJULT  
A HIVATAL
Átadták a megújult 
murakeresztúri önkor-
mányzati hivatalt. Az 
épület korszerűsítése 
részben önerőből, rész-
ben állami támogatások-
nak köszönhetően való-
sult meg. A korszerűtlen 
lapostető helyett magas-
tetőt kapott a hivatal, 
valamint az energiahaté-
konyság érdekében nap-
elemeket is felszereltet-
tek az épületre. A moz-
gáskorlátozottaknak 
rámpa, és külön mosdó is 
megtalálható az épület-
ben. Polgár Róbert, a 
település polgármestere 
elmondta, a belső tér is 
teljesen megújult, kor-
szerűsítették a fűtést, 
valamint az elektromos 
hálózatot. Murakeresztúr 
első embere kiemelte, a 
teljes épület modernizá-
lása – az állami támoga-
táson kívül – nem való-
sulhatott volna meg a 
helyi vállalkozók, vala-
mint a település lakosai-
nak segítsége nélkül.

KIS KÖZÖSSÉG 
NAGY EREJE
Példaértékű segítség-
nyújtásért elismerő díj-
ban részesült a Kanizsai 
Fiatalok Közössége Egye-
sület nemrégiben. A 
Más- Kép(p) címmel 
meghirdetett Civil jógya-
korlatok a járvány idején 
pályázatban 12 szervezet 
közül választották ki a 
kanizsaiakat. A díjazás 
során a főbb szempon-
tok közé tartozott a szo-
ciális, valamint karitatív 
tevékenységek végzése a 
járványidőszakban. 
Nikolics Zsanna a Kani-
zsai Fiatalok Közössége 
Egyesület elnöke 
elmondta: különböző 
adománygyűjtéseket 
végeztek például a Nyilas 
Misi szeretetdoboz kap-
csán, illetve kutyamentő 
akciókat is szerveztek. 
Ennek lényege volt, hogy 
ha karanténba került egy 
család, akkor a kutyuso-
kat megpróbáltuk mi 
elhelyezni, hogy addig 
ne legyenek állatmenhe-
lyen. Voltak kisebb, vol-
tak nagyobb megmoz-
dulásaink, mellyel segíte-
ni próbáltunk.

MÁR  
BIZTONSÁGBAN
Haltetemekkel volt tele a 
Csónakázó-tó előtározó-
ja. A szakemberek szerint 
az oxigénhiány és a hirte-
len felmelegedés okoz-
hatta az állomány egy 
részének a pusztulását. A 
halőr szolgálat amint ész-
lelte a problémát, azt 
azonnal jelezte a hatósá-
gok felé. Az illetékesek 
kiemelték a vízből, majd 
elszállították az elpusz-
tult halakat, valamint egy 
lélegeztető berendezés-
sel elkezdték oxigénnel 
telíteni a vizet. - Ebben a 
történetben a szerencse, 
hogy kizárólag a busa 
halfaj pusztult, egy nagy-
testű, öreg állományról 
van szó. A gyors beavat-
kozásnak köszönhetően 
a busán kívül az előtáro-
zó halállományában más 
faj nem szenvedett kárt – 
mondta Szépligeti 
Ferenc a Zrínyi Horgász 
Egyesület elnöke. A 
katasztrófavédelem 
munkatársai kedden 
végeztek vizsgálatokat 
az előtározónál, mely 
szerint a víz oxigéntartal-
ma a kritikus szintet 
elhagyta, a halak már 
biztonságban vannak.

… AKKOR 
MOST?
FOLYTATJUK!

Rövid hír: Tar Mihályt 
bízta meg az önkor-
mányzat a Kanizsa 
Médiaház vezetésével. 
Túl sokat nem gondol-
kodtam azon, hogy 
valami hatalmas nagy 
írással vagy televíziós 
bejelentéssel kellene 
belépnem (újra), de 
ennek nem láttam 
értelmét. Újat monda-
ni a másfél hónappal 
ezelőttihez képest 
nem tudok. Mindösz-
szesen azt szeretném, 
hogy a Médiaház 
tovább haladjon azon 
az úton, amelyen elin-
dult másfél éve. 
Tudom, hogy egy 
„bizonyos körnek” ez 
nem tetszik, amivel 
szerintem semmi baj. 
Örülök, hogy a Kani-
zsa Médiaház munka-
társainak keze alól 
kikerülő munkák elfo-
gadható minőségben 
és szakmai szempon-
tok mellett készülnek. 
Tisztességesen(!) és 
nem részrehajlóan 
dolgozzuk fel a témá-
kat, és olyan munka 
folyik, melyet bárhol 
vállalhat bármelyik 
munkatársunk. Még 
akkor is, ha annak a 
bizonyos körnek nem 
ez a véleménye. Szub-
jektív, szakmai alapok 
nélküli vélemény az, 
amellyel kritikákat 
kapunk. Ezeket – ter-
mészetesen a többiek 
nevében is – köszö-
nöm szépen. 

Tar Mihály 
ügyvezető

EGER- LILLAFÜRED- KÉKESTETŐ
2021. augusztus 14-15. (1 éj)
Ellátás: félpanzió (reggeli vacsora)
Részvételi díj: 29.900 Ft/fő

CSODÁLATOS ZEMPLÉN
SÁROSPATAK-SÁTORALJAÚJHELY- 
TELKIBÁNYA-KŐKAPU-HOLLÓHÁZA-  
FÜZÉR VÁRA-TOKAJ
2021. augusztus 27-28.  (1 éj)
Ellátás: félpanzió (reggeli vacsora)
Részvételi díj: 37.800 Ft/fő

SOPRON – FERTŐD
SOPRON- LŐVÉREK- ESTERHÁZY-KASTÉLY 
ÉS CZIRÁKY MARGIT RÓZSAKERT
2021. július 18.
Részvételi díj: 10.800 Ft/fő

PALÓCFÖLD CSODÁI:  
SZENTKÚTI KEGYHELY 2
HOLLÓKŐ- MÁTRAVEREBÉLY-KAZÁR- 
SOMOSKŐ  VÁRA
2021. július 25.
Részvételi díj: 12.600 Ft/fő

PILISI KALANDOK
ZSÁMBÉK- ÜVEGTIGRIS-„PAJKASZEG”- 
DOBOGÓKŐ-PILISVÖRÖSVÁR
2021. július 24.  
Részvételi díj: 12.600 Ft/fő 

BAKONY KINCSEI: HEREND-VESZPRÉM-ZIRC
2021. július 31.
Részvételi díj: 10.800 Ft/fő

HORTOBÁGY ÉS A TISZA-TÓ
2021. július 31. 
Részvételi díj: 13.500 Ft/fő

DUNAKANYAR TÚRA: VISEGRÁD ÉS  
SZENTENDRE
2021. július 10.
Részvételi díj: 12.600 Ft/fő  

MÁTRA- KÉKESTETŐ
2021. július 24., augusztus 14.
Részvételi díj: 12.600 Ft/fő 

NYÍRSÉGI KALANDNAP
NYÍREGYHÁZA-SÓSTÓ-MÚZEUMFALU- 
ÁLLATPARK
2021. július 25., augusztus 21.
Részvételi díj: 12.600 Ft/fő

„ NYÁRI FELFRISSÜLÉS: POSTOJNA ÉS IZOLA”
 CSEPPKŐBARLANG LÁTOGATÁS +  
TENGERPARTI FÜRDŐZÉS
2021. július 17., augusztus 1.
Részvételi díj: 10.800 Ft/fő

SZLOVÉN CSOBBANÁS- PORTOROŽ
2021. július 24., 25., augusztus 21.
Részvételi díj: 11.900 Ft/fő

CSOBBANÁS OPATIJÁBAN
2021. augusztus 14., 20.
Részvételi díj: 10.800 Ft / fő

KRK- SZIGET- BASKA
2021. július 11., 18., augusztus 15.,22., 29.
Részvételi díj: 10.800 Ft/fő
KARINTIAI BARANGOLÁS
2021. augusztus 1. szeptember 4.
Részvételi díj: 10.900 Ft/fő
NYARALÁS MONTENEGRÓBAN…
PIHENÉS, FÜRDÉS, SZÓRAKOZÁS  
MONTENEGRÓ FESTŐI TENGERPARTJÁN:-)
2021. augusztus 28- szeptember 2. (5 éj)
Ellátás: félpanzió
Részvételi díj: 126.000 Ft/fő

Részvételi díj tartalmazza, az utazást idegenveze-
téssel, valamint a szállás költségét félpanziós ellá-
tással.
A részvételi díj nem tartalmazza a BBP és a belépők 
költségét.

www.lovaszbusz.hu

HÍRsorok
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A 2021-es költségvetés és a 
közgyűlési SZMSZ módosítása, az 
alpolgármester fizetése, a Kanizsa 
Ú j s á g  m e g j e l e n é s e ,  a 
kézilabdacsapat támogatása, és 
b i z o ny o s  ö n ko r m á ny z a t i 
cégvezetőknek járó honorárium 
megemelése – ezek mind olyan 
pontok, amelyekről szó volt ugyan 
múlt hét csütörtökön, de a döntést 
júliusra, s mint az az ülésen kide-
rült, szakítva a korábbi hagyomá-
nyokkal, hetedikére, szerdára 
halasztották a képviselők. A költ-
ségvetés, illetve a kormány Nagy-
kanizsának megítélt 588 millió 
forintos kompenzációja hozta az 
első igazi csörtét. A polgármester 
bevezetőjében rávilágított – 
egyébként az egyik új módosítás 
értelmében többet nem lesz lehe-
tősége a polgármesternek felveze-
tő monológot tartani –, hogy 
folyamatosan jönnek újabb forrá-
sok Kanizsára, ami, a baloldali kriti-
kák ellenére, igenis jó hír. 

A baloldali jelzőt kérte ki magá-
nak Károlyi Attila, hiszen szerinte 
sokan kifejezetten jobboldaliak az 
ÉVE-frakcióban. Azt is elmondta, 
hamarosan a polgármester jobb-
ján fog ülni. Ez, mint később kide-
rült, egy újabb módosításnak 
köszönhető, hiszen változik az 
ülésrend, az ÉVE-frakció tagjai 
helyet cserélnek a Fidesz-KDNP 
képviselőivel. Az 588 milliós forrás 
kapcsán Horváth Jácint és Fodor 
Csaba, az ÉVE két vezető politikusa 
is hiányolta az egyeztetést, a támo-

gatási szerződést, illetve pontos 
választ akarnak kapni arra, hogy ki 
döntötte el, hogy melyik projektek 
szerepelhetnek a 23 pontból álló 
fejlesztési listán.

Bizzer András többször is 
amellett foglalt állást, hogy a 
költségvetés elfogadásával való 
időhúzás hátrányosan érintheti 
Kanizsát. Kiemelte: egy hónapja 
volt az ÉVE-frakciónak felkészülni 
a költségvetési vitára, a kompen-
zációs összegből finanszírozott 
fejlesztések 60 százalékát pedig 
már február 15-én megemlítet-
ték, így arra következtetett, hogy 
egész egyszerűen az ÉVE későn 
ébredt. Erre összegzésként Hor-
váth Jácint kifejtette: ha ez az 
előterjesztés tisztességesen ki 
lett volna dolgozva, elfogadják, 
de nem lett csatolva a támogatói 
szerződés. A frakcióvezető-he-
lyettes szerint a mostani vita is jól 
mutatja: ha a többséget adó frak-
ció valamit kérdezni mer, már 
ellenségnek titulálja őket a Fidesz. 
A listán szereplők közül több ter-
vet Horváth Jácint is támogat, de 
számos olyan pontja is van a költ-
ségvetésnek, amelyet felül kell 
vizsgálni. Ilyen például a Kanizsa 
Aréna fenntartási költsége, 
amelyről korábban Bizzer András 
azt mondta, idén nem kell vele 
számolni. Horváth tett egy módo-
sítót: a következő ülésre össze kell 
szednie a polgármesternek, hogy 
a kiadási sorokról mennyi lett 
elköltve, s mennyi a kötelezett-

ségvállalás június 30-ig. Továbbá 
a polgármesteri kabinet összes(!) 
kötelezettségvállalása 2020. 
január 1-től 2021. június 30-ig a 
közgyűlés elé kerül, ahogy Hor-
váth fogalmazott: még a húszfo-
rintos is.

Az SZMSZ módosításának, a fel-
soroltak mellett voltak még fontos 
pontjai. Idesorolható, hogy két 
bizottságot is létrehozott az 
ÉVE-frakció. Az ezen körhöz tarto-
zókat a polgármesternek minden 
gazdasági, stratégiai tárgyalásáról, 
döntéséről három napon belül 
tájékoztatnia kell. Ekkor Balogh 
László Nick Vujicic-ot hozta fel pél-
daként: ha kezeit, lábait levágják, 
akkor is kitart, áll elébe a jogkörei-
nek újbóli módosításainak. A 
másik most alapított bizottság – 
tagjai Károlyi Attila, Bodó László 
és Berta Krisztán – pedig azért 
jött létre, hogy kivizsgálja a pol-
gármester pandémia alatt hozott 
döntéseit. Szabó Szilárd ezzel kap-
csolatban elmondta: ezen bizott-
ság összetételével, leszámítva 
Károlyi Attilát, nincs megeléged-
ve. Szerinte ez az egész bizottsá-
gosdi csak közösségizgatásra lesz 
jó. Bodó László válaszolt: megkö-
szönte Szabó Szilárd minősítését, 
majd felhozta, aki rendőrtisztit 
végzett, kinyomozott már jó pár 
ügyet, talán alkalmas lesz néhány 
ügyirat átnézésére. Az ÉVE 
javasolta azt is, hogy Bizzer András 
alpolgármester fizetését a törvé-
nyi minimumban, a polgármester 

honoráriumának 70 százalékában 
határozzák meg. A kormányoldali 
frakció több tagja is felszólalt, 
kicsinyesnek, s bosszúnak vélték 
ezt a lépést. Bizzer András kiemel-
te: miután jelenleg csak ő egyedül 
az alpolgármester, a korábbi ciklu-
sokhoz képest még spórol is a 
városnak. 

Talán a legkomolyabb döntést a 
Médiaház kapcsán hozták meg a 
képviselők. Mint ismert: Tar 
Mihálynak a visszahívásáról május 
19-én döntött Balogh László. A 
közgyűlésen Fodor Csaba, az ÉVE 
frakcióvezetője ismertette a javas-
latot, miszerint: a Médiaház ügy-
vezetői tisztségére 2021. június 
25-től, 2026. június 26-áig Tar 
Mihályt válasszák meg.  Továbbá 
módosították a Médiaház alapító 
okiratát, így létrejött a cégvezetői 
tisztség, amelynek betöltésére 
M i k ó - B a r á t h  G y ö r g y ö t 
választották határozatlan időre. A 
vita során Bizzer András kifejtette: 
a visszahelyezés ismételten rossz 
döntés, hiszen Tar Mihály ügyve-
zetőként megbukott, mivel szám-
talan hibát elkövetett a Médiaház 
vezetésével. Ezen véleményt erő-
sítette Szabó Szilárd is. Hangsú-
lyozta: a Médiaház egy vesztesé-
ges cég, így kijelenthető, Tar 
Mihály nem végezte jól a munká-
ját. Ő is utalt a régi-új ügyvezető, 
Szabó által pártosnak vélt, Face-
book-kommunikációjára. Fodor 
Csaba válaszolt: nem kell megvé-
deni senkit, aki jól végzi a dolgát. 

4 | KANIZSA ÚJSÁG KÖZÉLET

2020. október 29-én 
tanácskoztak utoljára a 
képviselők a Vasember-
házban. Azóta 8 hónap 
telt el, és ismerve a 
helyi politikai helyzetet, 
azt kijelenthetjük, a 
felek álláspontjai nem 
kerültek közelebb egy-
máshoz. A június 24-ei 
közgyűlés ugyanakkor a 
megszokottnál kevesebb 
éles szópárbajt hozott, s 
több olyan döntést, 
amelynek eredménye-
ként könnyen lehet, 
hogy a júliusi soros ülés 
lesz – a 2019-es válasz-
tások óta már-már meg-
szokott módon – igazán 
parázs hangulatú.

Hangolás júliusra?
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Szerinte a Fidesz-frakció hozzászo-
kott ahhoz, hogy hozzájuk húzzon 
a média, Tar Mihály regnálása óta 
pedig visszaállt az inga középre, 
amit még a Fidesz szemszögéből 
sem lehetne rossznak ítélni. 

Sokakat meglephetett, hogy 
hosszú évek után végre valami hír 
érkezett a 19-es udvarról, és az 
oda hat esztendeje bejelentett 
konferencia-központ sorsáról. 
Ezzel kapcsolatban a fő vitát az 
generálta, hogy a BMSK dátumo-
kat nem írt a megvalósításról. 
Ellenben kérte a közgyűlést, hogy 
erősítse meg, 2021-ben is hozzájá-
rul a 2015-ben elrendelt fejlesztés-
hez. Horváth Jácint az ülés utáni 
interjúban kiemelte: a BMSK nem 
mondta meg, hogy mikor tervez 
bármit is csinálni, nem mondja 
meg, hogy egy év múlva, öt év 
múlva vagy tíz év múlva. Hozzá-
tette: felelősen ebben döntést 
nem lehetett hozni, hiszen öt-tíz 
évig nem lehet tárolni ezt a 
területet a mostani állapotában, 
miután a város egyik szégyenfolt-
ja. A sokak által már csak patkány-
tanyaként emlegetett terület kap-
csán Bizzer András a BMSK-val 
szembeni késlekedés ellen foglalt 
állást, hiszen szerinte a területet 
addig rendezni lehet, csak eladni 
nem szabad, ennyit pedig megér 
egy ilyen fontos cél. Az alpolgár-
mester úgy véli, a BMSK nem fog 
tudni ilyen rövid idő alatt egy 
konkrét megvalósítási ütemtervet 
produkálni.

Utolsó, júliusban is visszatérő 
pontként a Tungsram SE Nagyka-
nizsa 25 millió forintos igényét 
érdemes kiemelni. Előzetesen 
nem lehetett túl nagy vitára szá-
mítani ebben az ügyben, de az 
ülésen elhangzottak erre rácáfol-
tak. Gondi Zoltán szólalt fel első-
ként, és gratulált a Tungsram sike-
réhez, hiszen a csapat megnyerte 
a férfi NB II-t. Majd Bizzer András 
arra világított rá, bár ennek a 
kérésnek eleget tudna tenni az 
önkormányzat, de ha ezt megte-
szi, nem lesz garancia arra, hogy 
nem érkeznek majd hasonló 
kívánalmak más kluboktól. Far-
kas Tibor, a klub elnöke bemutat-
ta a csapat sikereit, valamint 
magát a csarnok felújítása körül 
adódó problémát, amely miatt 
szükség van most a plusz juttatás-
ra. Válaszával azonban Károlyi 
Attila nem volt túl elégedett, 
hiszen – mint mondta – azt kérték 
a csapattól, hogy jöjjön össze az 
NB I B, de nem sikerült, s ahogy 
fogalmazott: ők adják a milliókat, 
ezért cserébe nem azt várják el, 
hogy a kézisek ellegyenek a lan-
gyos vízben. Farkas Tibor reakció-
jában egyebek mellett kiemelte: 
ha minőségi kézilabdát akarunk, 
akkor szükséges egy olyan vállal-
kozó, mint a szomszédos város-
ban. Az ügy kapcsán Gondi Zol-
tán, Schauta Marcell, Dénes 
Sándor és Szabó Szilárd is felszó-
lalt. Végül Horváth Jácint arra a 
következtetésre jutott, hogy bár 

nyitottak az egyeztetésre, de 
mindkét oldal nehezen áll ehhez a 
kérdéshez, így napolják el a dön-
tést. Ebben meglepően egységes 
volt a testület: 8 igen 2 nem 5 tar-
tózkodással elfogadták a halasz-
tást. 

Úgy tűnik a júliusi ülés egyben a 
júniusi fináléja lesz, nem beszélve 
arról, hogy napirendre tűzik a 
városi cégek üzleti terveit. Ezek a 
Médiaház, a Rehab vagy éppen a 
Via esetében kemény vitákat hoz-
hatnak.   MIKÓ-BARÁTH György
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Hangolás júliusra?

üléseztek a városatyák
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Elöljáróban talán annyit érdemes leszögez-
ni: minden alkalommal, minden kérdéssel 
vagy kéréssel kapcsolatban a média rendelke-
zésére áll Bakonyi Tamás és csapata, a Közte-
rület-felügyelet teljes kollektívája. A mi dol-
gunk a tájékoztatás – ők pedig végzik a vállalt 
feladatukat, így természetesen a lakosság 
kiszolgálása a legelső és egyetlen feladatuk. 
Sok esetben érik a felügyeletet támadások. 
Nyilván nincs mindenki tisztában azzal, mi is a 
feladata a szervezetnek, mennyire sokrétű a 
tevékenységük, és mindezt milyen csekély lét-
számmal látják el. - Van egy törvény, ami a köz-
terület felügyeletről szól. Ebben van megálla-
pítva a szervezet feladata, jogállása, intézke-
dési lehetőségei, stb... A felügyeletet az önkor-
mányzat hozhatja létre, ezért is van az, hogy az 

önkormányzatok különböző létszámú fel-
ügyeletet tartanak fent. Nézzük a feladatokat, 
az ellenőrzési hatásköröket. A közterületek 
jogszerű használata, a közterületek rendje, 
tisztasága, az ezekre vonatkozó jogszabályok 

tiltásának megelőzése, megakadályozása, 
megszakítása, - ha szükséges, akkor 

szankcionálása – fogalmazott Bako-
nyi Tamás, a Közterület-felügyelet 
vezetője. 

Hogy a törvényi előírások és 
paragrafusok útvesztőiben el tud-

junk igazodni, nézzünk egy-két pél-
dát, a valódi életből. Mennyi feladat is 

hárul a maroknyi csapatra. A felügyelők 
járőr-tevékenységben látják el a feladataikat, 
de nagyon sokszor lakossági bejelentés után 
érkeznek ki a helyszínre, kötelességüket telje-
sítve. - A tilosban parkoló gépjárművek eseté-
ben tud intézkedni a közterület felügyelő. 
Aztán a közterület használatot engedélyeztet-
ni kell – például a teraszok is ide tartoznak, 
csakúgy, mint bizonyos időszakokban a házak 
elé lerakott tűzifák pár napos tárolási engedé-
lyei. A köztisztasági szabálysértések szintén 
hozzánk tartoznak: a kutyaürülék felszedése, 
vagy éppen a póráz nélküli sétáltatás. Ami 
pedig jelenleg, ezekben a hetekben lett jel-
lemző, a szeszesital fogyasztás közterületen – 
ez Nagykanizsán nem megengedett – hangsú-
lyozta Bakonyi Tamás. 

A Közterület-felügyelet vezetője azt mond-
ta: ezt a szabálysértést elsősorban a hajlékta-

lan személyek követik el, akiket először felszó-
lítanak, a többszöri figyelmeztetés után pedig 
helyszíni bírságot szabnak ki, végső esetben 
szabálysértési eljárást kezdeményeznek a ren-
dőrségen. Az elmúlt évben legalább 40 ilyen 
esete volt a felügyeletnek. A feladatokat pedig 
még mindig lehetne sorolni, - a tűzgyújtásra, 
kerti hulladék égetésére vonatkozó szabályok 
már átkerültek a Tűzoltósághoz, ám folyamato-
san érkeznek a bejelentések még mindig, a fel-
ügyelethez. Vannak azonban további felada-
tok... a városi eseményeken, megemlékezése-
ken, ünnepségeken ők biztosítják a terület 
megközelítését, s kaszálások is tartoznak hoz-
zájuk. Törvényi előírások, önkormányzati ren-
deletek, amelyek előírják az ingatlanok kaszá-
lását, gyommentesítését. A kérdés adta magát: 
ennyi feladatot, mekkora csapattal tud ellátni 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közterület-fel-
ügyelete? Ezt a választ kaptuk: Jelen pillanat-
ban hét közterület-felügyelő és két mezőőr tel-
jesít szolgálatot. A felügyeletnél dolgozik egy 
fő ügyintéző. Ezt a létszámot kellene bővíteni, 
így a közgyűlés megszavazta, hogy még egy 
ügyintézőnk lesz, aki a helyettesítést, a gazdál-
kodást fogja ellátni, illetve plusz két főt csata-
sorba fogunk tudni állítani. Tudni kell, hogy ők 
szolgálatvezényléssel dolgoznak. Gyakorlati-
lag, mintha két műszak lenne. A plusz két fővel 
tudjuk biztosítani azt, hogy folyamatosan, a 
hét minden napján jelen legyünk, legyen szó 
járőr-tevékenységről, lakossági bejelentés-
ről… VINCZE Adél

a kanizsaiakért
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Közterület-felügyelet. Egy 
olyan szervezet, amely 
sokak számára ismert, 
sokan hívják a központi tele-
fonszámukat akkor, amikor 
éppen ügyintézésük – de leg-
inkább problémájuk akad. 
Illegális hulladék, kutyapi-
szok, a szabályokat megsze-
gő kerti hulladék égetése... 
A sokrétű feladatot egy 
maroknyi csapat látja el, a 
megyei jogú városunkban.

dolgoznak!
Értünk, 

06-07.indd   6 2021. 07. 01.   11:59:46



- A Napból jövő UV-sugárzást 
hullámhossz alapján 3 sávra oszt-
hatjuk fel. Az UV-C sugárzás nem 
éri a Földfelszínt ezért nincs káros 
hatása az emberekre nézve. 
Napozás szempontjából az UV-A 
és UV-B lényeges. Míg az UV-A 
azért felel, hogy barna legyen a 
bőrünk, addig az UV-B miatt ala-
kul ki a napégés, hívta fel rá a 
figyelmet Buzás Judit. - Ha hirte-
len nagy fény éri a bőrt, akkor 
extrém sugárzásnál, akár tíz-ti-
zenöt perc alatt is pecsenyepi-
rosra süttethetjük a bőrünket. 
Akit hosszútávon sokszor 
ér napégés, annak szá-
molnia kell a napkáro-
sított bőrrel.  Az pedig 
talán már mindenki 
számára ismert, hogy 
egy bizonyos nanomé-
teren ez daganatkeltő 
hatású lehet. Kiemelten kell 
figyelnünk az anyajegyekre is. 
Ősszel tartsunk önvizsgálatot, 
hogy több anagyjegyünk lett-e. 
Normál esetben az anyajegy 
egyenletes, barna színű, kerek, 
éles szélű – hangsúlyozta a szak-
ember. A bőrgyógyász szakorvos 
emellett kiemelte: nem véletlen, 

hogy az OMSZ kiadja az UV inde-
xet, azért hogy mindenki időben 
felkészülhessen a bőrtípusának 
megfelelő fényvédelemre. Euró-
pában 4 féle bőrtípust külön-
böztetünk meg. Az 
1-esbe tartoznak a 
vö r ö s h a j ú a k ,  a 
nagyon fehér bőrűek, 
kék szeműek, szeplő-
sök. A 2-es típusba 
tartoznak a szőke hajú-
ak, fehér bőrűek, kék sze-
műek.  A 3-as típusba sorol-
hatók a többnyire barna hajúak, 
barna szeműek. A 4-es típusba 
pedig a sötét bőrű, sötét hajú 
emberek. Ezen ismeretek alapján 

választhatjuk ki a megfelelő 
fényvédőt, tanácsolja a 

szakértő. A 3-as, vala-
mint 4-es típusba tar-
tozóknak elegendő a 
30-as faktor, míg az 
1-es és 2-es kategória 

esetében ajánlott az 
50-es fényvédő használa-

ta. - A gyógyszertárak, drogé-
riák polcain sokféle napozószert 
találunk. Ma már Magyarorszá-
gon nincs olyan bőrtípus amire 
ne lehetne megfelelő napvédő-
szert találni. Bármelyik gyógy-
szertárba, ha bemennek a vásár-
lók, mindig szakszerű tanácsot 
kapnak, és ugyanúgy mint a 

gyógyszerek választásánál is, 
nem szabad az interneten talál-
ható tévhiteknek, elméleteknek 
bedőlni. Én azt javaslom, hogy 

mindig egy hiteles forrást 
keressünk, és erre a gyógy-

szertárak alkalmasak, 
tanácsolta  Ignácz 
Andrea a Király Gyógy-
szertár vezetője. A 
fényvédők nagy része 

már véd az UV-A és UV-B 
ellen is. A gyerekek bőrére 

azonban érdemes fokozottan 
odafigyelni. - Egyértelmű, hogy a 
gyerekeket nem visszük ki a tűző 
napra, de amikor a strandon 
vagyunk, vagy a homokozó-
ban mindenféleképpen 
szükség van a bőrvédelemre. 
Ha megtehetjük, akkor 
három óra előtt ne menjünk 
velük ki a tűző Napra. Utána is 
fontos, hogy a kis érzékeny bőrü-
ket minél kevésbé érje napsütés. 
Ehhez használhatunk sapkát, 
vagy akár egy hosszú ujjú köny-
nyű kis felsőrészt. Most már lehet 
olyan pólókat is kapni, ami az 
UV-sugárzás ellen is véd. Külön 
megjelölés van a gyerekeknek 
használható naptejeknél, ezek-
nek van vízálló fajtája, bírja a 
homokozást is, illetve ezek a 
készítmények fizikai fényvédőt 
tartalmaznak, amik visszaverik a 

káros sugarakat - emelte ki a 
szakember. 

A bőr mellett a napsugárzás 
sokaknál a szemet is károsíthatja. 
Bár fontos szempont a divat, a 
minőség is számít egy napszem-
üveg kiválasztásakor – hangsú-
lyozta Sashalmi Erika. A szakem-
ber azt javasolja, hogy inkább 
kerüljük a tömegcikkeket, mert 
azok nem védik a szemet a káros 
ultraibolya sugárzástól. - Majd-
nem mindenki hord szerintem 
napszemüveget. Az viszont, hogy 

milyen minőségűt, az 
nagyon sokféle. 

Vannak a ’fast 
fashion’ üzletek. 
Azokban nem 
javaslom, hogy 
v á s á r o l j a n a k , 

mert lehet, hogy 
divatos, de védeni 

nem védi a szemet. 
Kitágítja a pupillát, így a káros 
fénysugarak még jobban bejut-
nak a retinába és még nagyobb 
károsodást okoznak – fogalma-
zott Sashalmi Erika, a Sashalmi 
Optika tulajdonosa.

A napfénynek persze számos 
jótékony eredménye is van, a 
D-vitamin felvétel mellett elég 
csak a közérzetjavító hatására 
gondolni. 

KÁLOVICS Rebeka
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Ez a nap már nem az 
a nap, így óvni kell 
testünket a káros 
hatásoktól – halljuk 
sokszor a nyári hóna-
pokban a szakembe-
rek intelmeit. A divat 
folyton változott, így 
egyszer a porcelánfe-
hér bőr, máskor a 
szinte csokibarnaság 
volt a cél. Egy azon-
ban biztos, mindegy 
milyen színű, de 
egészséges legyen.

mint gondolná 
Fontosabb, 
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A Zala Megyei Rendőr-főkapi-
tányság Bűnmegelőzési Osztályá-
nak tájékoztatása szerint Magyar-
országon Zalában a legalacso-
nyabb a strandlopások száma, 
Nagykanizsán például tavaly mind-
össze egyetlen esetben fordult elő 
ilyesmi. 

- Közkedvelt módszer az úgyne-
vezett „törölközőszéfes” megoldás, 
amikor a törölközőnkkel letakarjuk 
az értékeinket és nyugodtan elme-
gyünk fürdeni. Népszerűsége elle-
nére sajnos ez a módszer nem szá-
mít hatékonynak. Azt senki nem 
gondolhatja komolyan, hogy így 
biztonságban lesznek a dolgai. 
Strandolás közben lehetőség sze-
rint olyan helyre terítsük le a plé-
dünket, amire rálátunk és a fonto-
sabb eszközöket vagy pénzt hagy-
juk otthon, vagy tároljuk érték-

megőrzőben, amíg a vízben tar-
tózkodunk. Ezen kívül nagyon 
sokan gépjárművel közelítik meg 
a strandokat, pihenőhelyeket, 
ezért fontos a jól látható, lehetőség 
szerint kijelölt parkolóhely válasz-
tása. Az utastérben látható helyen 
semmit ne hagyjunk, még üres 
zacskót vagy táskát se, mert az is 
vonzza a rosszszándékú embere-
ket.  Kisállatot és gyereket pedig 
még jegyváltásig se hagyjunk ott, 
mert az autóban rövid időn belül 
akár ötven fokos hőmérséklet is 
lehet – figyelmeztet Tóth László, a 
ZMRFK bűnmegelőzési alosztály-
vezetője.

A rendőrségen kívül a strandüze-
meltetők és az önkormányzatok is, 
az egész megyében sokat tesznek 
a vagyonbiztonságért. Szerencsére 
nem jellemző a lopás a kanizsai 

strandon, és a dolgozók is mindent 
elkövetnek annak érdekében, hogy 
a látogatók biztonságban pihen-
hessenek.

- Értékmegőrző szekrényt min-
den vendégünknek térítésmente-
sen biztosítunk, ezen kívül a tavalyi 
év végén felújítottuk, illetve kicse-
réltük a strandon a térfigyelő kame-
ra rendszert. Így most már egy sok-
kal jobb felbontással és minden 
területre kiterjedően van megfi-
gyelésünk, ami talán egy kicsit visz-
szaszorító erő lesz a bűnözőknek is. 
Az idei évben is tervezzük, hogy a 
rendőrséggel közösen a kortársse-
gítő fiatalok jelen lesznek a stran-
don, akik járőrözéssel figyelik, hogy 
minden rendben legyen – árulta el 

lapunknak Karácsony Károly, a 
Kanizsa Uszoda és Strandfürdő 
ügyvezetője.

Vízbe fulladás nem, de kisebb 
nyári balesetek sajnos gyakran elő-
fordulnak a térségünkben. Takács 
Tivadar, a Zala Megyei Rendőr-fő-
kapitányság sajtószóvivője szerint 
ennek elsősorban a figyelmetlen-
ség az oka. 

- Komoly veszélyeket rejthet 
egy-egy megmártózás, ha nem 
vagyunk elővigyázatosak. Fontos, 
hogy mindig csak az arra kijelölt 
helyeken fürödjünk, szabadstran-
dokon pedig feltétlenül bizonyo-
sodjunk meg a víz mélységéről, 
mielőtt beljebb úszunk. Tele hassal 
és alkoholos állapotban pedig 
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…de csak okosan
Irány a strand!

Javában tombol a nyár, 
ami nem telhet el  
vízpart, strandolás és 
fürdőzés nélkül. Ahhoz 
azonban, hogy  
a pihenés zavartalan 
legyen, ilyenkor sem 
árt az elővigyázatos-
ság. Az értékeink és  
a testi épségünk  
megőrzése érdekében 
érdemes néhány  
tanácsot szem előtt 
tartanunk a strand- 
szezon ideje alatt.
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semmiképp ne tartózkodjunk a víz-
ben. A vízbe fulladások majdnem 
fele alkoholos befolyásoltság miatt 
következik be. Az is köztudott, 
hogy felhevült testtel nem szabad 
a vízbe menni, vagy a vízbe ugrani, 
mégis sokan beleszaladnak, bele-
ugranak anélkül, hogy előtte hoz-
zászoktatnák a testüket a levegő-
nél jóval hidegebb vízhez – hang-
súlyozta a sajtószóvivő.

A városi strandon újraélesztő 
készülék és mentőkarika is megta-
lálható az úszómesterek biztonsági 
felszerelései között. Szerencsére 
ezekre általában nincs szükség.

- Kisebb balesetek, mint például, 
hogy megcsúszik valaki vagy elvág-
ja a kezét, lábát elő szoktak fordul-
ni. 1,80-85 méter mély a víz, nem 
egy nagy medence, hamar ki lehet 
érni, ha valaki rosszul lenne vagy 
elfáradna. Én azt gondolom, hogy 
nagyon jó Nagykanizsán az úszások-
tatás. A gyerekek 99 százaléka biz-
tos, hogy tud úszni, és jó részük 
nagyon is jól tud úszni. Igazából 
akkor szoktak szólni a gyerekek is, 
amikor elfáradnak a vízben. A kulcs 
az, hogy bármilyen probléma ese-
tén meg kell próbálni higgadtnak 
maradni és minél hamarabb értesí-

teni a helyszínen tartózkodó úszó-
mestert – tanácsolta Horváth 
János, a Kanizsa Uszoda és Strand-
fürdő szolgáltatásvezetője.

Térségünkben is többen elősze-
retettel választják a nyári hónapok-
ban a balatoni települések valame-
lyikét, amikor strandolni indulnak. 
Sajnos a Balatonon már idén is több 
halálos baleset történt, az elmúlt 
hétvégén ketten is a tóba fulladtak. 
A szakemberek arról számoltak be, 
hogy az áldozatok közül senki nem 
sértette meg a fürdőzés szabályait, 
komoly gondot általában a hirtelen 
rosszullétek okozhatnak. Az igaz-
sághoz tartozik azonban az is, hogy 
sokan úgy is a vízbe mennek, ráadá-
sul mindenféle védőfelszerelés nél-
kül, hogy egyáltalán nem tudnak 
úszni. A rosszullétek gyakran a 
nagy hőség hatására következnek 
be, olyan forróságban például, 
mint ami az előző napokban is 
tapasztalható volt, délelőtt tizen-
egy és délután három óra között 
egyáltalán nem tanácsolt a nyílt 
vízen tartózkodni, ezen kívül, hogy 
a kiszáradást elkerüljük, kiemelten 
fontos és életmentő lehet a rend-
szeres folyadékfogyasztás is. 

KÖRTVÉLYESSY Vivien
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2001-2002-ben működött a városban egy 
Vállalkozók Klubja Nagykanizsáért Egyesület 
elnevezésű civil szervezet – idézte fel a kezde-
teket az egykori politikus. – 10 évvel a rendszer-
váltás után általános volt a vélekedés: sokkal 
többet vártak az emberek a változástól, sok 
esetben parttalan viták, döntésképtelenség, 
titkolózás jellemezte a közéletet országos és 
helyi szinten is. Nagykanizsán különösen sok 
termelő munkahely szűnt meg, a város „fogyás-
nak” indult. Mégis sokan úgy gondolták az 
adott körülmények között többet is lehetne 
tenni. 

A fent említett szervezet azért jött létre – 
folytatta a gondolatmenetét György Pál, hogy 
azon kisebb-nagyobb vállalkozás-vezetők, akik 
tenni akartak a városért (és nyilván magukért is) 
havonta, kéthavonta kicseréljék gondolataikat, 
ötleteiket, és ne csak kritikával, hanem javasla-
tokkal is éljenek.

A 2002-es országgyűlési választások után fel-
ismerve a pártokkal szembeni elégedetlensé-
get, adódott az elhatározás, el kell indulni a 
helyhatósági választáson, nyerni és megmutat-
ni, lehet ezt másképpen, jobban is csinálni – 
hangsúlyozta az egykori városatya. – A széle-
sebb összefogás érdekében megalakítottuk a 
Szövetség Nagykanizsáért Egyesületet, mely 
választási együttműködést kötött, közös jelöl-
teket és listát állított a régi, jónevű Városvédő 
Egyesülettel. Egyéni körzetben sehol nem sike-
rült nyerni, két listás hely „járt” a szavazatok 
alapján, az egyik révén kerültem a képvise-
lő-testületbe. Ezzel a két hellyel még a mérleg 
nyelve szerepkört sem tudtuk betölteni.

A közgyűlés a megszokott 
módon rendszeresen ülése-

zett. Továbbra is jellemzőek 
voltak a kicsinyes, csakazértis viták, 

melyeket a polgármester – azért, mert koráb-
ban gazdasági vezető volt –, jobban kezelt, 
mint elődei és sokkal jobban, mint utódai, leg-
alábbis az ellenzék irányába. (Saját csapatán 
belül viszont ellentét alakult ki és néhányan ezt 
követően nem támogatták. Sőt, a következő 
választáson ellenében nem csak az ellenzék, 
hanem korábbi támogatói is ellenfelet jelöltek. 
Így a nevető harmadik megnyerte a választást, 
aminek azonban támogatói nem sokáig örül-
hettek, mert az új polgármester szembefordult 
velük, különösen botrányossá téve azt a cik-
lust.) A Hivatal is nagyobb kontroll alatt műkö-
dött. Úgy vélem, sok olyan apró üggyel, fel-
adattal foglalkozik a közgyűlés még ma is, 
melynek nem is kellene oda kerülnie, megold-
hatná a Hivatal vagy a bizottságok is. Különö-
sen a kis ügyekben sok volt a felesleges hozzá-
szólás, a közgyűlések nagy része nagyon hosz-
szúra nyúlt.

SIKEREKRŐL ÉS KUDARCOKRÓL
Akkoriban több szakaszon folyt az M7-es 

autópálya építése a horvát határig. Mindenki 
abban bízott, ez elhozza Kanizsára a fordula-
tot, a leépítéseket követő jelentős új beruhá-
zásokat. Sajnos ez nem valósult meg azóta 
sem. A nagy beruházásokat a kormányzat mil-
liárdokkal támogatja. Ahol támogatja, jellem-
zően oda megy a külföldi beruházó, kedvező 
földrajzi, infrastrukturális helyzet ide vagy 
oda. A támogatást sajnos nem objektív mérce 
alapján adják, azt ki kell(ene) járni. Még inkább 
a tisztán kormányzati, hazai beruházások ese-
tén.

Az országos tendenciákat követve, foglalkoz-
tunk Nagykanizsa belvárosának megújításával, 
mely magában foglalta az Eötvös tértől az 
Erzsébet térig húzódó területet. Látványos ter-
vek készültek művészemberek bevonásával, 
melyek eltértek a megszokott egyenkövezé-
sektől. Ezért aztán a tervek sok vitát váltottak ki, 
pénz sem volt rá, így a munka több önkormány-
zati cikluson keresztül áthúzódott, és napjaink-
ban fejeződött be. Mondanom sem kell, egyen-
kövezéssel.

Egy magyarországi vidéki városban igazán 
különleges lett volna az a liftes mélygarázs, mely 
az Erzsébet téren épült volna, nem a város pén-
zéből, nem a város, hanem a beruházó üzemel-
tetésében. A munkák el is kezdődtek, de a beru-
házó visszalépett. Ez egyértelmű kudarc volt.

Aztán egy siker: a bagolai hulladéklerakó 
bővítése és a hulladék-feldolgozó építése. Ezen 
siker elérésében részt vehettem, a munkálatok 
felügyeletében a közgyűlés megbízása alapján 
tanácsnokként. 

Közel 20 éve már, hogy egy csapat komolyan 
vette azokat a jelzéseket, amelyek a politikusok 
által működtetett rendszert kritizálták. Sajnos 
nagyon kevés sikert értek el. De az azóta eltelt 
időben országosan is, városunkban is mintha 
még kevesebben lennének a racionálisan, 
tények alapján véleményt alkotók és többen a 
megvezethetők, a hívek. Még kisebb esély van 
arra, hogy az egyenesen gondolkodók jelent-
kezzenek vagy elfogadják a pártok jelölését 
bármilyen pozícióra és így őszinte, valódi viták 
alakulhassanak ki. Gondoljunk csak az utóbbi 
választásokra. A forrásoktól távol, tartós káder-
hiány van a helyi politikában. Reményt a válto-
zásra az a néhány fiatalabb ember adhat, akik a 
legutóbbi választáskor kerültek be az önkor-
mányzatba… BAKONYI Erzsébet

György Pál 2002-2006-ig volt 
önkormányzati képviselő a 
Szövetség Nagykanizsáért 
Egyesület és a Városvédő 
Egyesület támogatásával. 

Magyarországon 22. rész

30 éves az önkormányzatiság
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REMÉNYT AZ A NÉHÁNY 
FIATALABB EMBER ADHAT, 
AKIK LEGUTÓBB 
KERÜLTEK BE 
AZ ÖNKORMÁNYZATBA
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A nyári színház keretében egyből 
egy klasszikus nagyoperettel vette 
kezdetét a kanizsai színházi sorozat 
a Hevesi Sándor Művelődési Köz-
pontban. A Pesti Művész Színház a 
Lili bárónő című kétfelvonásos 
darabbal érkezett Kanizsára. A pri-
madonna és a bonviván mellett 
humoros, táncos jelenetek váltják 
egymást a darabban. - Ahogy a 
neve is mondja egy operett fantá-
zia, egy könnyed és szerintem szó-
rakoztató történet. Ráadásul Husz-
ka Jenő zeneszerző szerzeménye, 
amely hihetetlenül szép melódiá-
kat tartalmaz, de valamiért én azt 
hiszem kevésbé ismertek a Huszka 
művek nálunk az operett irodalom-
ban, mint mondjuk a Kálmán vagy a 
Lehár művek – mondta a Kanizsán 
is színpadra lépő Czető Roland szí-
nész. Huszka Jenő legismertebb 
dalai közül a „Gyere, csókolj meg 
tubicám”, a „Tündérkirálynő, légy a 
párom” és az „Egy kis cigaretta, 
valódi finom” kezdetű melódiák is 
felcsendültek a darabban. A járvá-
nyügyi korlátozások miatt igaz 
még nem telt házzal, annál 
nagyobb sikerrel indult újra a kani-
zsai színházi évad. De nem csak 
operett, hanem musical is könnyed 
nyári kikapcsolódást kínált váro-
sunkban. Egy szabadtéri színház 
keretében az Imre Sándor Szeretet-
színház, a Padlás című nagysikerű 
darabbal várta a közönséget a Kis-
kastély udvarába. Az igényt jól 

mutatta, hogy több mint kétszá-
zan, gyermekek, fiatalok és időseb-
bek is kíváncsian foglaltak helyet a 
rögtönzött színházi helyszínen. - 
Maga a hely adta az ötletet, hogy itt 
kellene valami nagyot alkotni, s 
mivel régi barátság fűz Pálfi 
Balázshoz megláttam a helyszínt 
és beleszerettem. Szerencsém van 
játszani, megtiszteltek, hogy befo-
gadtak az Imre Sándor Szeretet-
színházba, így három éve játszom a 
csapattal. Össze kellett csak kötni a 
barátságot, a helyszínt és a színhá-
zat és most itt vagyunk, valóra vált 
egy álom. A padlás felcsendül este 
kilenc órakor egy ingyenes rendez-
vényen, hiszen az egész egy pályá-
zati forrásból valósul meg – hang-
súlyozta Iváncsics Zsolt az Imre 
Sándor Szeretetszínház szervezője. 
A nem mindennapi társulat a pan-
démia óta a harmadik alkalommal 
állt Nagykanizsán a közönség elé. A 
nagy öröm mellett ez pedig az 
izgalmat is meghozta a szereplők-
nek. - Nagyon nagy élmény, bár fur-
csán hangzik, de ennyi idő után 
kicsit félve megy fel az ember, hogy 
ez most akkor jó, reagálnak a nézők, 
biztosan így kell csinálni? De azt 
gondolom, hogy a színházunknak 
is ez egy varázsa, hogy sérültek és a 
velünk dolgozó fiatalok, akik hátrá-
nyos helyzetűek, annyira meg akar-
ják mutatni magukat, hogy átlendí-
tenek minket is – emelte ki Barto-
kos Tamás a színház vezetője. A 

színházat egyébként a szeretet hív-
ta életre, mely kezdetben még más 
néven, de immár 2003 óta műkö-
dik. Meg szeretnék mutatni, hogy a 

hátrányos helyzetben lévő embe-
rek is sok mindenre képesek, s nem 
csak befogadni, de elfogadni is fon-
tos őket.  VUK Anita

Kiállítások, koncer-
tek, bemutatók, 
találkozók. Igazán 
nem panaszkodhat-
nak a kulturális élet 
után vágyódók. Az 
újrakezdés meghozta 
a várt rendezvénye-
ket, így a színházi 
előadásokat is.

közönség előtt
Teátrumok
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Zenész, tévés, újságíró, gyűjtő, 
nyugdíjas mérnök – mindezek 
Bacskay Zoltán  életének 
kisebb-nagyobb szeleteket elfog-
laló részei. A kanizsaiak számára 
nem ismeretlen, ma már nyugdíjas 
mérnök a munka mellett mindig 
megtalálta azt hobbit, amelyben 
megmutathatta tehetségét. A 
kanizsai sportélet egykori kísérője-
ként is sokan ismerik, manapság 
pedig leginkább az interneten 
keresztül gitárjátékával kápráztat-
ja el a zeneszerető közönséget.

KIKÜLDETÉSBŐL HÁZASSÁG 
Bacskay Zoltán legelső szenve-

délye nem a zene volt, hanem a 
tanulás. Sőt gyermekkorában szí-
nész akart lenni. 1972-ben került a 
munkája révén a budapesti Villa-
mos Automatikai Intézettől kikül-
detésbe Nagykanizsára. A sörgyár-
ban és a bútorgyárban dolgozott, 
ez utóbbiban ismerte meg későb-
bi feleségét. Miután végeztek a 
munkával, Szombathelyre helyez-
ték, de a szíve visszahúzta Kanizsá-
ra. Februárban megismerkedtek, 
és májusban megtartották az 
esküvőt. Két leánygyermekük szü-
letett, a házassága 32 évig, a fele-
sége haláláig tartott. 

– Kétszer születtem - jegyzi meg 
a 74 éves, színészi adottsággal is 
rendelkező Zoltán. Hogy beirat-
kozhasson az általános iskolába, a 
születési idejét 1947. szeptembe-
réről augusztus 4-re módosítot-
ták.

A zenei érzékét iskolaigazgató, 
evangélikus lelkész, kántortanító 
és pedagógus elődeitől örökölte. 
Mikor öt éves volt, édesanyja épp 
elsősöket tanított a Borsod-Aba-
új-Zemplén megyében lévő Szin 
községben, s a kis Zoli beült a 
nebulók közé, megtanult írni, 
olvasni, számolni, s igazgató 
nagyapja még egy kitűnő bizo-
nyítványt is kiállított neki. Ekkor 
összeült a tantestület, hogy mi 
legyen a Zoli gyerekkel, amikor ír, 
olvas, számol, és akár a második 
osztályba mehetne, de az elsőbe 

sem juthat be az életkora miatt. 
Döntésük értelmében szeptember 
helyett augusztus 4-ét írtak be 
születési dátumának, így elindul-
hatott az 1. osztályba. Édesapja 
intelme alapján – hogy senki nem 
mehet pedagógus pályára, mert 
elég volt a nemzet napszámosai-
ból –, a négy Bacskay fiú műszaki 
pályát választott. Időközben 
Kazincbarcikára költöztek, így a 
Miskolci Bláthy Ottó Villamosener-
giaipari Technikumba járt. 

Amikor a ’60-as évek elején 
meghallotta az első Shadows szá-
mot, egy életre magával ragadta a 
zenekar muzsikája. 1963-ban Szlo-
vákiában a rozsnyói rokonoknál 
vendégeskedett, akik összeadtak 
neki 145 koronát, amiből megvá-
sárolhatta az első gitárját. Az első 
zenekara Kazincbarcikán alakult 
’64-ben, és ’65-ben Cyklon néven 
léptek fel egy kulturális sereg-
szemlén. 

Egy kis kitérővel Zoli említést 
tett arról is, hogy pontozás alapján 
az osztályuk negyedikben az isko-
la legjobb osztálya lett. Harmadik-
ban azonban ők voltak az osztály 
„salakja”.

 – Magatartásból 2-est kaptam. 
A fő bűnöm az volt, hogy az utolsó 
tanítási napon én szerveztem meg 
az ellenőrzők elégetését, ami 
akkor a félévi bizonyítvány is volt. 
Tantestületi megrovást kaptam, 
de nem rúgtak ki, mert úgy gon-
dolták, ha elmegyek a pesti villa-
mosipariba, még nagyobb csibész 
leszek. Negyedikben aztán a mi 
osztályunk nyerte meg az iskolai 
versenyt és a vele járó 20 ezer 
forintos jutalmat – emlékezett visz-
sza Zoltán.  A Magyar Ifjúság című 
lapban cikk is jelent meg róluk. 
A Kossuth díjas osztály címmel. -  
A nyereményből Bulgáriába, Vár-
nába utazott egy hétre az osztály, 
de én nem mentem el, mert nem 
akartam kihagyni a zenekarunk 
első nagy fellépését a kulturális 
seregszemlén. Ez nagy hőstett volt 
a részemről, míg osztálytársaim a 
Fekete tengerben lubickoltak, 

KEDVES OLVASÓNK! Ha úgy gondolja, hogy isme-
rősei között van olyan, akiről szívesen olvasna 
ezen sorozat keretében, akkor jelezze felénk a 
kapcsolat@kanizsamediahaz.hu e-mail címen.

egy életen át
Árnyjátékos

ÉRDEKES

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 7. 
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nekem még suliba is járnom 
kellett. Az első Shadows szá-
mokkal azonban olyan sikert 
arattunk, hogy nagy sikoltozá-
sok közepette elkezdtünk Beat-
les-számokat is énekelni. Innen 
indult el a zenei pályafutásom. 

Aztán a Miskolci Egyetem 
Vegyipari Automatizálási Karán 
tanultam, a gitározás is folytató-
dott, a diploma után pedig a VILA-
TI Zrt-hez kerültem Dunaújváros-
ba, majd a katonaságot követően 
1972-ben Nagykanizsára. 

Időközben Zolit a munkája 
Szombathelyre, majd Pécsre szólí-
totta. A családjával odaköltözött, 
aranyidőket jelentettek azok a 
hónapok a számukra. Majd egy 
visszakanyarral a munkahelyek 
sorában ’75 októberében az OGIL 
(Földgázbányászati Ipari Kutató 
Laboratórium és jogutódjai) 
következett, ahol egy saját kis 
birodalmat alakíthatott ki magá-
nak, egyedüli elektronikai szakem-
berként. A másod- és harmadlagos 
kőolajtermelési eljárásokat model-
lezték laboratóriumban, közben 
külföldre is járt tanulmányútra, 
több szolgálati szabadalom rész-
tulajdonosa is volt. A gitározás 
ekkor háttérbe szorult, átvette 
helyét egy újabb szenvedély, az 
újságírás, amit már főiskolás korá-
ban is művelt.  Az OGIL-ban kez-
dett el fényképes tudósításokat 
írni az Olajmunkás című vállalati 
lapba, majd a Kanizsa Extra és a 
Kanizsa újság számaiba is. 

Apósa ötletére még ’72-ben 
ellátogatott a „Szakiba”, a Kodály 
Zoltán Művelődési Házban széke-
lő Kamera ’67 Amatőr Filmklubba, 
ahol együtt filmezgettek többek 
között Szentgyörgyi Leventével, 
Szabó Zsigmonddal, Molnár Tibor-
ral, Szegedi Bélával, Kotnyek Ist-
vánnal. 

– Amikor ’85-ben meg kellett 
alapítani a megyeszékhelyeken és 
a megyei jogú városokban a helyi 
televíziókat, Papp Ferenc, a HSMK 
akkori igazgatója felkért, hogy 
vegyek részt a szervezésben. A fej-
lesztőmérnöki munkám és az 
újságírás mellett elvállaltam a hét-
végi televíziózást is. Szerintem a 
’90-es évek jelentették sport szem-
pontjából Kanizsa aranykorát, 
hiszen tucatnál is több élvonalbeli 

szakosztály, klub, egyesület műkö-
dött a városban. Volt szerencsém 
végig kísérni ezen csapatok, spor-
tolók felkészülését, versenyeit.

A zenélés bár pár évre háttérbe 
szorult, abba soha nem maradt. 
Több zenekarban is játszott Zoli, 
így a népszerű Old Mixben is. A 
HSMK kamaratermében minden 
hónap utolsó péntekén tartott Old 
Mix Klubba különböző együttese-
ket hívtak meg vendégszerepelni, 
de nagy siker volt az Indián Nyár 
elnevezésű rendezvényen adott 
műsoruk is.

SZOBAZENÉSZBŐL LETT  
YOUTUBE „SZTÁR”

Zoltán nyugdíjba vonulásával 
aztán egyre több idő maradt az 
egész életét végigkísérő szenve-
délyére, a gitározásra. 2010-ben 
egykori zenész társa, Kajdacsy 
Tibor egy merőben más fordulatot 
hozott a Shadows-rajongó életé-
be. A Shadows, a Spotnicks, a The 
Ventures együttesek zenei alapjait 
(backingtrack) tartalmazó CD-vel 
lepte meg névnapjára. Ezek fel-
használásával, karaoke-szerűen ő 
játssza fel számítógépre a gitár-
szólót. Mintegy 10 éve a külföldtől 
eltekintve akkor még egy csak 
ember foglalkozott ezzel az 
országban. A szobagitározások 
végül felkerültek a világhálóra, 
melynek köszönhetően meghív-
ták a Hazai Gitárzenekarok III. 
Országos Találkozójára, Pestúj-
helyre, ahol szintén a kedvenc 
zenekarjai számaival lépett fel. 
2015 szeptemberétől egy évig ját-
szott fővárosi Shadovs Magic 
Band-ben, majd 2016 nyarán 
Nemere László kezdeményezésére 
megalakították a Retro Party Boys 
nevű zenekart. Első fellépésük a 
Vigadó Duó műsora előtt volt a 
Medgyaszay Ház színpadán. Ezu-
tán beindultak a szereplések, fel-
léptek a helyi fesztiválokon, a tava-
szi és őszi Kultúr Korzó rendezvé-
nyein. A nemcsak zenekart, hanem 
lelki közösséget is alkotó tagok 
számtalan fellépést tudhatnak 
maguk mögött. A Bacskay Zoltán 
szólógitár, Dobos László ritmusgi-
tár, Miskó János basszusgitár, 
Kígyóssy Zoltán szintetizátor, és 
Törőcsik Pál dob összetételű 
együttes jelenleg a Honvéd Kaszi-

nóban kapott helyet a próbák 
megtartására.

A gitáros ars poeticája, hogy 
megpróbálja visszaadni azt a han-
gulatot, amit anno az együttesek 
nyújtottak. A 30 db gitárját is az 
együttesek hangzásvilágához ala-
kítva vásárolta meg. Most már 
ezeknek a felét el is kellene adni, 
mert csak otthon hevernek – 
elmélkedik. 

A NYAKKENDŐK CSAK JÖTTEK… 
Bacskay Zoltán nosztalgiából 

gyűjti a film- és videokamerákat, a 
26 db vetítőgépe némelyikét időn-
ként a kezébe veszi. A több, mint 
300 db-os nyakkendő készletét 
már bemutatta a HSMK az Én hob-
bim című kiállítássorozatán is. A 
nyakkendőket nem tudatosan 
gyűjtötte, csak jöttek. 

 – Mindig szerettem öltözködni 
– mondja. – Rengeteg ingem, 
mandzsettagombom, díszzseb-
kendőm van, de ma már nincs is rá 
alkalom, hogy felvegyem őket. 

Az utóbbi években már csak a 
sátoros ünnepek alkalmával, és néha 
a zenekari fellépéseken köt nyak-
kendőt. A Shadows imázsát az öltö-
zékükkel is őrzik. A Shadows volt az 
Isten a számukra, a tagok mindig 
elegánsan, öltönyben, nyakkendő-
ben jelentek meg a színpadon. Óriá-
si élményben volt része, amikor 
2005-ben Dortmundban részt vett a 
Shadows európai koncertjén. 

– S hogy mi ragadja meg a Sha-
dows zenéjében? – A hangszíne – 
vallja. – Amikor hallgatom őket, 
mintha fölemelkedne a muzsiká-
juk a levegőbe. Az effektek, a visz-
szhang – amit ők találtak ki –, úgy 
tűnik, mintha szállna a térben, s az 
embernek keresnie kell, hogy hol 
van. Végül is jó zene és rossz zene 
van. Én ugyanúgy élvezem a 
komoly zenét is. Ha a YouTube-ra 
fölrakok egy számot, jönnek a gra-
tuláló kommentek Japántól Brazí-
liáig, Svédországtól Dél-Afrikáig. 
Dicsérik a jó játékot, a jó hangzást, 
sőt még tanácsot is kérnek tőlem, 
az amatőrtől. Autodidakta módon 
tanultam a zenét, az újrendem már 
a levegőben kialakult, amikor 
középsuliban az óra alatt egy 
vonalzóból kialakított gitárnyakon 
próbáltunk az osztálytársammal…

BAKONYI Erzsébet
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egy életen át
Árnyjátékos
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– A Sugár út sarkán álló temp-
lom történelmével, mai külső – 
belső megjelenésével méltón 
illeszkedik a nagykanizsai szakrá-
lis épületek sorába - fogalmazott 
elöljáróban a plébános. – Az egy-
kori, a város tulajdonában lévő 
telken épült templomot Juk Béla 
pacsai plébános kezdeményezé-
sére a város akkori főépítésze, 
Vécsey Barnabás tervezte 1934-
ben, és még abban az évben Rott 
Nándor veszprémi püspök szen-
telte fel ünnepélyesen, Pirrotti 
Szent Pompiliusz tiszteletére. 

A templom különösen szép 
homlokzati díszítése Noll József 
egykori piarista művész-tanár 
emlékét őrzi. Ő tervezte a ma is 
látható piarista címert, melynek 
látványa sok embert megállásra 
késztet. 

A mellékoltárokon Árpád-házi 
Szent Erzsébet, Szent Imre, Szent 
László, Jézus Szíve, a főhajót és a 
szentélyt elválasztó boltív két 
oldalán Kalazanci Szent József és 
Pirrotti Szent Pompiliusz szobra 
áll. A szentélyben az egykori 
Pompiliusz szobor helyén a meg-
feszített Krisztust megrázóan 
ábrázolt szobra látható. 

A templom történetében az 
iskolák 1948-as államosítása vál-
tozást hozott –hangsúlyozta a 
plébános. A kényszerűen távozó 

piaristáktól a 
Veszprémi Egy-
házmegye átvette 
a fenntartást, mega-
lapította a Szent Imre 
Plébániát, ahol 1950-től egyház-
megyés papok teljesítenek szol-
gálatot.

Szabó Ádám plébános atya 
1979 óta szolgálja elhivatottan 
egyházközségét. Számára nem 
létezik lehetetlen kérés, s nem 
csak a lelkek gondozásában jeles-
kedik. Szívügye a templom kar-
bantartása, szépítése is. 

2012-ben a fűtést korszerűsít-
tette; 2014-ben, kezdeményezé-
sére felújították a templom teljes 
elektromos hálózatát, valamint 
kicserélték, duplán hőszigetelt 
üveggel látták el az ablakokat is, 
melyeket Kánnár János asztalos 
mester készített vörösfenyőből. 
2016-ban ismét hatalmas munka 
zajlott; ekkor került sor a belső 
festésre. A sok szervezést igénylő 
munka Szamosi Gábor, a kivite-
lezés Matyók Miklós mesteri 
munkáját dicséri. Jelenleg az 
orgona felújítása folyik, melyet 
ugyancsak Szamosi Gábor irányít. 

A szolgálati évei alatt Ádám 
atya elkötelezett, hűséges segítői 
támogatásával, tevékeny csopor-
tok létrehozásával erősítette az 
egyházközség hitéletét. Ennek 

gyümölcseként hosszú évek óta 
működik a hat csoportból álló 
Rózsafüzér Társulat. Ádám atya 
szeretettel emlékezik egykori, ma 
már sajnos nem élő vezetőire: 
Tóthné Marikára, és Kele István-
néra. Napjainkban Gábor Boldi-
zsárné Erzsike lépett a helyükre, 
hasonló buzgósággal. 

A templom gyönyörű oltárterí-
tői, állandóan friss, gondozott 
virágai Rác Istvánné Marika 
keze nyomát dicsérik. Mint aho-
gyan a templom aprócska kertjé-
nek gondozása is. 

Ádám atya szeretettel emléke-
zik a nemrégiben, és a korábban 
elhunyt kántorokra, akik halálu-
kig szolgáltak önzetlenül, elköte-
lezetten. Őket igyekszik pótolni – 
tiszteletre méltó alázattal –, 
Németh Imre egykori bencés 

diák. Nagy segítő-
társa Ádám atyának Kiss Gyula 
sekrestyés, és a szintén segítő-
kész Merx Andor, az Egyházköz-
ség elnöke. 

A templom életébe új színt 
hozott a piarista diákok megjele-
nése. A fiatalság a rendszeres hét-
köznapi és vasárnapi diákmisé-
ken megtölti a templomot. Az 
elsőáldozások, bérmálások mel-
lett ma már egykori piarista diá-
kok esküvőinek, lelkigyakorlatok-
nak, tartalmas, lélekemelő előa-
dásoknak, koncerteknek is hely-
színe a templom. 

A városban Sugár úti templom-
ként, vagy Piarista kápolnaként is 
közismert, sokak által szívesen 
látogatott templomra méltán 
büszke az egyházközsége. 

BAKONYI Erzsébet

Templomjáró sorozatunkban a Szent 
Imre Piarista templomban jártunk.  
A templom múltjáról és jelenéről  
Szabó Ádám plébános osztja 
meg gondolatait olvasóinkkal. 

megjelenése
a piarista diákok

Új színt hozott 
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A történet 2016-ban kezdő-
dött. A most 25 esztendős Boros 
Barnabás akkor éppen Székesfe-
hérváron folytatta tanulmányait 
a főiskolán. Szülei felhívták, hogy 
lenne egy terület, amit meg kelle-
ne néznie, mert a céljuk az.... 
legyen egy epres. - Jó ideje már 
mezőgazdasággal foglalkozunk, 
ezért is jött az ötlet, maradjunk a 
földnél. Találjuk ki, melyik legyen 
az a gyümölcs, amit szeretnek az 
emberek, jól terem ilyen adottsá-
gok mellett, és megéri értékesíte-
ni is. Ahol most vagyunk, az gya-
korlatilag három birtok egymás 
mellett. De nem volt itt semmi az 
égig érő gazon, szederindán, aká-
con, elburjánzott növényzeten 
kívül.  Ide lucernás és egy fenyves 
is beékelődött. Az első év jófor-
mán a terület tisztításával telt – 
emlékezett vissza a családi gaz-
daság fiatal tagja, Boros Barna-
bás. Beszélgetésünk során kide-
rült, az első palánták 2017-ben 
kerültek a földbe, de akkor még 

csupán a terület 
felső részét vették 
igénybe. Az érté-

kesítést 2018-ban 
tudták elindítani. Az 

egész terület mintegy 
2,5 hektár, az eperrel beültetett 
rész 1,6 hektár, mára nagyjából 80 
ezer tő eperrel beültetve. A fejlő-
dés és fejlesztés folyamatos, ez 
talán jól példázza azt, ha van cél 
és akarat, akkor sok mindenre 
képes a mezőgazdaságban tevé-
kenykedő ember – adott esetben 
család – Zalában. - Azt biztosan 
tudom állítani, van kereslet az 
eperre. Különböző helyeken lehe-
tett velünk találkozni az idei sze-
zonban is: pavilonokban, a pia-
con, de kereskedőknek is adtunk 
el nem kevés mennyiséget. A sze-
mélyes találkozásokkor többször 
előfordult, hogy megkérdezte a 
vevő: ez tényleg magyar eper? 
Mert olyan nagy... Ilyenkor fel 
szoktam ajánlani nekik azt a lehe-
tőséget, jöjjenek el hozzánk, a 
„Szedd magad” akció keretében 
saját szemükkel láthatják, honnan 
származik a cserfői eper – mondta 
Boros Barnabás. 

Ezek az akciók az utóbbi évek-
ben rendkívül népszerűek lettek, 
több gyümölcsös hirdetett 
hasonló programot. Az érdeklő-
dők körében a cél amellett, hogy 
tudják, hazai, igazi gyümölcsöt 
vásárolnak, olcsóbban is jutnak 
hozzá – de ezen a színtéren is van-
nak érdekes tapasztalatok. - Per-
sze, találkoznak a munka egy 
részével. Saját maguknak kell 
leszedni. Ezért is olcsóbb olyan-
kor. Egyre népszerűbb a „Szedd 
magad”, de tényleg csak a munka 
kis szeletével találkoznak, a sze-
déssel. Az emberek egy része azt 
gondolja, hogy ezzel csak két 
hónapot kell aktívan dolgozni. 
Amikor elmondom, hogy február-
tól októberig minden nap itt 
vagyunk, hétfőtől vasárnapig, 
napkeltétől napnyugtáig... akkor 
elgondolkodnak – fogalmazott 
Barnabás. 

A családi gazdaság nem utolsó 
sorban rendszeresen – vagy idő-
szakonként számos embernek ad 
munkát, hiszen a területet gon-
dozni, ápolni kell, az ültetések 
mellett a folyamatosan bővülő 
fóliasátrak felépítéséhez is szük-

ség van munkás kezekre. Jelenleg 
is a további fejlesztések előtt áll-
nak, még több fóliasátor lesz, és 
rengeteg utómunka van az ültet-
vényen, nem beszélve a további 
telepítésekről. De végül következ-
zenek a tanácsok. Az epres ugyan-
is még jelenlegi, már letermett 
állapotában is gyönyörű. Hatal-
mas tövek, szép, egészséges, dús 
levelek, és helyenként még min-
dig kikandikáló eper szemek. Adja 
magát a kérdés: otthon a kisker-
temben, én mit csináljak, hogy 
ilyen szép legyen az epresem? - Ez 
egy komplex kérdés. Elsőként azt 
mondanám, mindenképpen a 
bakhát fóliát kell alkalmazni. A 
gazmentesség miatt is. Az öntözé-
se szintén fontos kérdés – persze 
attól függ, mennyire van meleg - 
de naponta egyszer érdemes. 
Aztán, a bajszok mikor megjelen-
nek, azokat le kell szedni, hogy a 
termés az átlagostól nagyobb 
legyen. Tápoldatozni pedig időn-
ként érdemes, hogy segítsük a 
gyümölcs – és nem utolsó sorban 
a tő növekedését – mondta búcsú-
zóul Boros Barnabás.

VINCZE Adél

 2021. 07. 02. | 15MEZŐGAZDASÁG

Egy viszonylag fiatal 
gazdaság tagjai dol-
goznak megállás 
nélkül már öt éve 
egy közeli hegyhá-
ton. Ők a Cserfői 
epersziget. Beszél-
getésünk során 
igyekszünk eloszlat-
ni azokat a tévhite-
ket, miszerint „egy 
epressel csak egy-
két hónapnyi munka 
van” - de természe-
tesen rovatunk 
mivoltából adódóan 
tanácsokat is kap-
hatnak olvasóink az 
eper termesztésével 
kapcsolatban.

de a munka folytatódik
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47. RÉSZ

A „szezonnak” vége,
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Következő 
véradások

2021.07. 06. 13:00-17:00 
Vöröskereszt Nagykanizsa 

Sugár út 28. 
A megjelenítést ezúton is 
köszönjük!  Véradásaink 

időpontját  
megtalálják a Kanizsa TV 

Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

30/600-64-66
Hívható  
hétvégén és  
ünnepnapokon  
7 és 22 óra között

Az állatorvosi 

készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!

IGÉNY SZERINT
ALAKÍTHATÓ
BŐVÍTHETŐ, ELSŐ
EMELETI ÜZLETEK
KIADÓK A
VÁSÁRCSARNOKBAN.

 

+36 
30 799

 498
9

Balatonmáriafürdőn

a strandtól 1 percre  

2-5 fős szobák

kiadók

6 KÜLÖNÁLLÓ SZOBA FÜRDŐSZOBÁVAL, KÖZÖS
KONYHÁVAL ÉS ÉTKEZŐVEL.

SZOBAFOGLALÁSÉRT HÍVJA A
VAGYONGAZDÁLKODÁSI ZRT. TITKÁRSÁGÁT!

93 311 241

HÍREK  
Önről,  
Önnek  
www.kanizsa- 

ujsag.hu  
www.kanizsatv.hu
NAGYKANIZSA, 
egy kattintásra

HEVESI SÁNDOR 
MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
2021. július 07. szerda 10-12 óra
NYÁRI KÉZMŰVES FOGLALKO-
ZÁS GYEREKNEK 
Szélforgó és szélcsengő készítése

2021. július 7. szerda 19 óra
GYERTYALÁNG – A Duna Művé-
szegyüttes előadása
Belépődíj: 1 500 Ft. A jegyek meg-
vásárolhatók a HSMK jegypénztá-
rában minden hétköznap 14-18 
óra között.

2021. július 08. csütörtök 
10-11 óra
MARGARÉTA MÓKA – zenés-bá-
bos foglalkozás 0-3 éveseknek
Vezeti: Vajda Margit. Jelentkezni és 
érdeklődni lehet a 30/616-08-47-
es telefonszámon.

2021. július 14. szerda 10-12 óra
NYÁRI KÉZMŰVES FOGLALKO-
ZÁS GYEREKNEK 
Levendulazsák készítése

2021. július 15. csütörtök 
10-11 óra
MARGARÉTA MÓKA – zenés-bá-
bos foglalkozás 0-3 éveseknek

Vezeti: Vajda Margit. Jelentkezni és 
érdeklődni lehet a 30/616-08-47-
es telefonszámon.

2021. július 15. csütörtök 19 óra 
– Erzsébet téri Zenepavilon
NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Merry Go Round Duó
Rossz idő esetén a rendezvény 
helyszíne a Medgyaszay Ház szín-
házterme

2021. július 17. szombat 
8-18.30 óra VIDEÓS TALÁLKOZÓ
További részletek a 
www.videostalalkozo.hu weboldalon

MÓRICZ ZSIGMOND
MŰVELŐDÉSI HÁZ
2021. július 21. szerda 19 óra – 
Móricz Zsigmond Művelődési 
Ház udvara
NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Bojtár Népzenei Együttes 
és a Zalagyöngye Táncegyüttes
Rossz idő esetén a rendezvény 
helyszíne a Móricz Zsigmond 
Művelődési Ház színházterme

Beltéri rendezvényeink csak 
védettségi igazolvánnyal 
látogathatóak!!!

PROGRAMAJÁNLÓ
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Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

AZ ELŐZŐ HETI REJTVÉNY MEGFEJTÉSE: 
Az emberek egyenlőknek születnek, de másnap 
már nem azok többé.
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2021. 07. 12. és 2021. 10. 04. 2021. 07. 19. és 2021. 10. 11. 2021. 07. 26. és 2021. 10. 18. 2021. 08. 02.  és 2021. 10. 25.
Alkotmány utca Alsószabadhegyi utca Ady E. utca Alsótemető utca
Bagolai sor Bagoly utca Akácfa utca Bába utca
Belus J. utca Barka köz Arany J. utca Bajcsai utca
Boróka utca Bem J. utca Árpád utca Bajcsy Zs. utca
Búzavirág utca Bocskai utca Babóchay utca Berek köz
Durgó Katalin utca Csalogány köz Bajza utca Bornemissza G. utca
Egerszegi utca Cseresznyés utca Balaton utca Cigány utca
Felsőerdő utca Csiky G. utca Báthory I. utca Cserfa utca
Forrás utca Damjanich J. utca Batthyány L. utca Dobó I. utca
Förhénc utca Dankó utca Bedö A. utca Felsőtemető utca
Gábor Á. utca Dr. Marek J. utca Besenyő utca Fenyő utca
Garay utca Fülesbagoly utca Bethlen G. utca Gördövényi utca
Gesztenyés utca Gárdonyi G. utca Bolyai J. utca Hajgató S. utca
Halvax utca Gólyahír utca Bősze köz Haladás utca
Hársfa utca Harmat utca Csányi L. utca Halis utca
Herkules utca Hegybíró utca Csengery utca Homokkomáromi utca
Ibolya utca Hóvirág utca Csokonai utca Hunyadi J. tér
Ifjúság utca Hősök tere Deák tér Jakabkúti utca
Inkey B. utca Iskola utca Dózsa Gy. utca Kismező utca
Kaán K. utca Kanyar utca Egry J. utca Kisrác utca
Kalász utca Kápolna tér Eötvös tér Kossuth L. utca
Kertész utca Kiss J. utca Erdész utca Kőrisfa utca
Kórház utca Krúdy Gy. utca Erkel F. utca Körmös utca
Lámpagyári utca Mátyás király utca Erzsébet tér Malomkerti utca
Lazsnak utca Miklósfa utca Fáy A. utca Március 15. tér
Levente utca Nagy L. utca Fő utca Munkácsy M. utca
Lovarda utca Nagykerteki utca Gyulai köz Nagyrác utca
Magvető utca Orgona utca Határőr utca Őrtorony utca
Magyar utca Parkerdő utca Hevesi utca Pápai utca
Majorkert utca Pásztor utca Honvéd utca Pivári utca
Mária utca Patak köz Hunyadi J. utca Ráckert utca
Muskátli utca Pityer utca Huszti tér Rozmaring utca
Napsugár utca Sandi utca Ilona utca Szent Flórián tér
Őrház utca Szabadhegyi utca Jókai M. utca Szent Rókus utca
Őz utca Szentendrei utca József A. utca Szepetneki utca
Pipacs utca Szentgyörgyvári utca Kálvin tér Szigeti utca
Sánci utca Teleki B. utca Kanizsai Dorottya utca Templom tér
Semmelweis I. utca Tersánczky utca Kaposvári utca Tornyos köz
Szálfa utca Veres P. utca Kassa utca Törökvári utca
Szarvas utca  Katona J. utca Tőzike utca
Szekeres J. utca  Kazinczy F. utca Varasdi utca
Táncsics tér  Kinizsi P. utca Vöröshegyi utca
Tavasz utca  Király utca Zsigárdi köz
Téglagyári utca  Királyi P. utca 
Teleki utca  Kisberki utca 
Thúry Gy. utca  Kisfaludy utca 
Űrhajós utca  Kossuth L. tér 
Vadalmás utca  Kölcsey F. utca 
Vadrózsa utca  Ligeti utca 
  Madách I. utca 
  Május 1. utca 
  Maort utca 
  Munkás utca 
  Muraközi utca 
  Múzeum tér 
  Nyírfa utca 
  Olaj utca 
  Papp Simon sétány 
  Péterfai utca 
  Petőfi S. utca 
  Platán sor 
  Postakert utca 
  Rákóczi F. utca 
  Rozgonyi utca 
  Sabján Gy. utca 
  Sikátor utca 
  Só utca 
  Sugár utca 
  Széchényi I. tér 
  Szemere utca 
  Szent Imre utca 
  Takarék utca 
  Tárház utca 
  Toldi M. utca 
  Tripammer Gy. utca 
  Új Élet utca 
  Vécsey utca 
  Virág Benedek utca 
  Vörösmarty M. utca 
  Wlassics utca 
  Zemplén Gy. utca 
  Zrínyi M. utca   

A HÁZHOZ MENŐ ÜVEGHULLADÉK 
GYŰJTÉS SORÁN KIZÁRÓLAG AZ ALÁB-
BI ÜRES CSOMAGOLÁSI ÜVEG HULLA-
DÉKOKAT SZÁLLÍTJUK EL:
- befőttes üvegek
- fehér, öblös italos üveg 
  (pl. ásványvizes, üdítős, boros-, pezsgős-, 
  röviditalos palackok)
- zöld, barna öblös italos üveg 
  (pl. ásványvizes, üdítős, boros-, pezsgős-,  
  sörös-, röviditalos palackok)
A hulladékok kihelyezhetőek bármilyen 
edényben, ládában, kosárban, illetve átlát-
szó műanyag zsákban. A kihelyezett edény, 
láda, kosár ürítésre kerül, kollégáink az 
ingatlan előtt hagyják a tárolódobozokat. 
Amennyiben műanyag zsákban történik a 
kihelyezés, a zsák elszállításra kerül társasá-
gunk részéről.

AZ ALÁBBI HULLADÉKOK NEM 
MINŐSÜLNEK ELKÜLÖNÍTETTEN 
GYŰJTÖTT (SZELEKTÍV) 
HULLADÉKNAK:
- ablaküveg
- drótüveg
- autószélvédő
- vegyszeres üvegek
- porcelán
Ezen hulladéktípusok elhelyezéséről érdek-
lődjön Társaságunknál!

Köszönjük, hogy Ön is elkülönítve gyűjti 
hulladékát!

Üdvözlettel, az Ön szolgáltatója:
Viridis-Pannonia Nonprofit Kft.
www.nfv-pannonia.hu 
viridis@nfv-pannonia.hu 

Elkülönítetten gyűjtött üveg hulladékok szállítási napja HÉTFŐ

TISZTELT LAKÓK!
2021. július 1-től a Viridis-Pannonia Nonprofit Kft. kiterjeszti a ház-

hoz menő hulladékgyűjtést az üveghulladékokra is.

A rettentő barátsá-
gos kutyus Csillaggal 
együtt került a men-
helyre. Szintén erő-
teljes agár vonások 
figyelhetők meg raj-
ta. 2 év körüli, szuka, 
aki bújós, embersze-
rető és nagyon játé-
kos teremtés. Fajtár-
saival ő is jól kijön, a 
macskákkal pedig 
összeszok tatható. 
Vadászkutya lévén 
leginkább csak hoz-
záértő kezekbe aján-
lott.   

GAZDIkereső

A nagyon félős 
agár-vizsla mix 1 év 
körüli szuka kutyus. 
Kedves és barátságos 
természetű, de extrém 
módon képes meg-
szökni, ezért olyan 
helyre javasolt, ahol 
szuper biztos szökés 
elleni megoldások 
találhatók. Bár egy sze-
rető otthonból biztos 
nem állna szándékában 
ellógni. A nyávogó 
négylábúakat nem 
kedveli, de ebtársaival 
jól kijön. 

Amennyiben szeretné életét összekötni valamelyik kiszemelt kutyussal, 
keresse fel az „Élettér” Állat- és Természetvédő Egyesületet.  
(Nagykanizsa, Ady u. 0194/3 hrsz., az Ady út végénél jobbra, a focipálya után.)

Rengeteg kutyus vár szerető családra. Rovatunk-
ban három gazdikereső négylábút mutatunk meg, 
akik a nagykanizsai menhelyen élnek, de örökbe-
fogadásukkal boldoggá tehetik ezeknek a kedven-
ceknek az életét. 

A kis csöppséget leendő 
gazdija keresztelheti el, 
hiszen annyira picurka, 
hogy még nem kapott 
nevet a menhelyen. 5 hónap 
körüli, nyugodt, kissé bátor-
talan szuka kiskutya, de egy 
hozzáértő ebtartó mellett 
biztosan megnő majd az 
önbizalma. Sajnos a fiatal 
kutyus süket, ennek ellené-
re teljes életet élhet, de min-
denképp türelmes és fele-
lősségteljes gazdit vár, aki 
majd akár jelbeszédre is 
megtaníthatja az ifjoncot. 

CSIBÉSZ

CSILLAG

„KÉK SZEMŰ”
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2020 végén sorozatos földrengé-
sek rázták meg Horvátországot, 
melyek epicentruma Glina telepü-
lést is érintette. A különböző segély-
szervezetek és önkéntesek rögtön 
megszervezték a bajba jutott emberek 
támogatását. Sok helyről érkezett segítség az 
újrakezdéshez, nemrégiben pedig újabb szál-
lítmány indult útnak Nagykanizsáról. Glina leg-
jobban károsult részeire és iskolájába szállított 
adományokat ugyanis a Zala Megyei és a 
Nagykanizsai Horvát Nemzetiségi Önkor-
mányzat, együttműködve Nagykanizsa önkor-
mányzatával. 

A GYEREKEKET IS SZERETTÜK VOLNA 
KÜLÖN MEGLEPNI

- Nagykanizsa város önkormányzata ez év 
februárjában jelentette meg az adományt, cél-
zottan a földrengésben károsultak javára, akik-

nek egy millió forintot ajánlottak fel. A támoga-
tás a Kanizsai Horvátok Egyesületén keresztül a 
glinai általános iskola javára lesz felhasználva. 
Én körülbelül másfél hónappal ezelőtt felvet-
tem az igazgatónővel a kapcsolatot és egyez-
tettünk az ügyben, hogy mire is lenne szüksé-

gük. Elmondta, hogy az interaktív tábláik 
megsemmisültek a földrengés alatt. 

Azért jött az ötlet, hogy esetleg ezek-
nek a pótlásával megpróbáljuk segí-
teni az iskolát - mondta Proszenyák 
Zsolt István, a Nagykanizsai Horvát 

Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, 
majd kiemelte: Örömömre szolgált, 

hogy egy kanizsai cég is az ügy mellé állt 
és az egyeztetések, valamint az ő támo-
gatásukkal kiegészülve sikerült két 
darab ilyen táblát beszerezni. A 
város horvát önkormányzatának 
képviselővel is sokat beszélgettünk 
arról is, hogy a gyerekeket is jó lenne 
valami jelképes ajándékkal meglepni. 
A szeptemberi iskolakezdésre ezért 470 
darab kis írószer csomagot is összeállítottunk. 
Ez a hozzájárulás pedig a helyi Horvát Önkor-
mányzat és a Horvát Egyesületnek a közös ado-
mánya, körülbelül fél millió forint értékben.  

Az elmúlt év végi földrengések több helyszí-
nen is hatalmas károkat okoztak. Vargovics 

Józsefnétől, a Zala Megyei Horvát Nemzetiségi 
Önkormányzat elnökétől megtudtuk, hogy 
alaposan utánanéztek mely település az, ahol 
nagy szükség van az adományokra. 

NEM MEGYÜNK MINDIG CSAK  
A LEGNAGYOBB TELEPÜLÉSEKRE 

- Volt egy kedves közvetítőnk, akivel az otta-
ni polgármester irányításával, a lakók megkér-
dezésével történt az építési faanyag megren-
delése. Gerendát, léceket vásároltunk körülbe-
lül 20 köbméter mennyiségben. Több település 
van, ami romba dőlt, az egyik közülük, ahol 
most is sok munkálat folyik Glina városa. Infor-

mációink szerint nem fókuszáltak annyira 
erre a településre, és akkor gondoltuk, 

hogy mi felkaroljuk és támogatjuk a 
lakosság mellett a várost is. Ez egy 
nagyon szegények lakta terület, 
most pláne – hangsúlyozta Vargo-

vics Józsefné.
A megyei nemzetiségi önkormány-

zat vezetője hozzátette: az eredeti terv 
szerint az építőanyagokkal együtt szakmunká-
sok is a konvojjal tartottak volna, akik segéd-
keztek volna a helyreállításban, de a pandémia 
bekövetkeztével erre nem volt lehetőség, 
ugyanis a helyiek még mindig óvatosak a vírus 
miatt.  HAJNES Rita

 2021. 07. 02. | 19MAGAZIN

Természeti katasztrófák pusz-
títanak a Kárpát-medencében. 
Az elmúlt időszakban megnö-
vekedett az időjáráshoz köthe-
tő csapások száma. Térsé-
günkben legutóbb a csehek-
nek tornádóval, a horvátoknak 
pedig földrengésekkel és ezek 
rombolásaival kellett megküz-
denie. A bajban pedig egyre 
inkább elkél a segítség.

SEGÍTSÉG GLINÁNAK

településnek

A földrengés 
sújtottta
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ÉLETRE KELT A TÁJ!

MISKOLC
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A magyar korosztályos kajak-kenu válo-
gatottban felsorakozó nagykanizsai külö-
nítmény már az Eb-t megelőző szolnoki 
válogatón is remekelt, ennek tudatában kel-
hettek útra Sári Nándor edző tanítványai.

Kurucz Levente a lengyelországi helyszí-
nen K1 1000 méteren indította nagy sorozatát 
és léphetett végül fel múlt szombaton a dobo-
gó legfelső fokára. A folytatás még ennél is 
markánsabbra sikeredett, hiszen előbb K1 500 
m-en utasította maga mögé a teljes mezőnyt, 
a vasárnapi délután pedig K1 200 m-en sem 
talált legyőzőre.

Ráadásul a Plastex KKKK kajakosai közül nem 
csupán Levente nyert aranyérmet, mivel Decsi 
Dorina a női K1 1000 méteren lett Európa-baj-
nok, Kiskó Rékának pedig az ifjúsági női K4 
500 méteres távja után akaszthattak aranyér-
met a nyakába.

Mit is mondhatnék – kérdezett vissza Sári 
Nándor, a kanizsaiak vezetőedzője. – Persze, 
hogy nagyon elégedett vagyok, hiszen mégis-
csak öt Európa-bajnoki címet hozhattak haza 
tanítványaink, ilyen azért azt hiszem, nem 
olyan sűrűen fordul elő errefelé. Ami pedig 
még inkább figyelemre méltó lehet, hogy a 
többi klubhoz képest is a legeredményeseb-
bek lehettünk. Az utóbbi egy esztendő ered-
ményei már valamit sejtetni engedtek, fiatalja-
ink azután ennek megfelelően is teljesítettek – 
hangsúlyozta a mester.

Az ilyen kimagaslóan jó szereplésre azonban 
még az érintettek sem gondoltak.

I g a -
zából a 
kétszáz 
elsősé-

g é r e 
nem szá-

mítottam – 
ismerte el tár-

gyilagosan a három-
szoros Európa-bajnok, Kurucz Levente. – Jó, 
hát mindegyik roppant nehéz volt persze, illet-
ve a királyszámra, az ezerre tényleg nagyon 
figyeltem. Az olimpiai táv után jöhetett az 
ötszáz egyes, mit mondjak, az a vasárnap déle-
lőtt igen keményen ment, s utána még 
ott volt a K1 200 méter. Annak a dön-
tőjébe a negyedik idővel jutottam 
csak be, s úgy voltunk vele, már egy 
dobogó is szuper lenne. El sem hit-
tem, illetve először nem is tudtam, 
hogy én nyertem, csak amikor a part-
ra eveztem, mondták, én győztem. 
Aztán rögtön azzal jöttek, hogy ez 
egyben történelmi sportsiker is úgy, hogy 
mindhárom számban aranyérmet szereztem 
egy Eb-n a fiú ifiknél. Olvastam még ilyen 
címet is utána…

… no, de nehogy azt higgyük, ezzel zárult is 
minden:

 A futamok után angolul is nyilatkozhattam, 
meg is lepődtem, hogy egész jól ment az is. 
Szóval egész jól összeállt az a nap, na…- össze-
gezte a sikert az ifjú Európa-bajnok.

A férfisiker mellett a lányok is kitettek magu-
kért. 

- Huh, hát nagyon örültem természetesen az 
aranyéremnek, ráadásul úgy, hogy nagyjából 
egy esztendeje vagyok a kanizsai egyesület 
igazoltja – vette át a szót Decsi Dorina, aki 
nemrég jutott túl Fejér megyében letett érett-
ségijén. – Kimondottan vártam a poznani ver-
senyeket, mert meg kell mondjam, itthon a 
válogatót még erősebbnek is éreztem az 
Eb-nél. Az itthoni mezőny jobb is volt, de nem 
volt mese, azt kint is bizonyítanom kellett, 
hogy jól kajakozom. Ahogy a továbbiakban is 
meg kell tenni a vb-részvételért.

Az egyéni aranyak mellett szerzett ara-
nyat négyesben is kanizsai kajakos.

- Első éves ifiként nem gondoltam 
volna, hogy részt tudok venni egy 
nagyobb nemzetközi versenyen – 
ezek már Kiskó Réka szavai voltak a 

hazaérkezés után. – Persze, ez nekem 
nagy megtiszteltetés volt és nagyon 
örültem. Mivel a szolnoki válogató után 

dőlt el, hogy ki került be a négyesbe, így elég 
kevés időnk volt gyakorolni. Az előfutamban 
már egy eléggé meggyőző pályát tudtunk 
menni, aminek nagyon örültem. Éreztem, 
mind fejben, mind lélekben nagyon együtt 
voltunk a lányokkal és ez a győzelem nélkülük 
nem jöhetett volna létre, így nagyon hálás 
vagyok nekik. Jöhet nekem is a világbajnok-
ságra a válogató, s a portugáliai K4-es helye-
kért is 500 egyesben mehetünk. P.L.

 2021. 07.  02. | 21SPORT

elmesélve
Aranyak angolul

A női ifi K4 egységében Kiskó 
Réka (jobbról az első) húzós 500 m 

után ünnepelhetett aranyérmet
(Fotó: facebook/Kiskó Réka)

Nem akármilyen eredménysort produkáltak 
a poznani ifjúsági és U23 Európa-bajnoksá-
gon Kurucz Levente, illetve Plastex Kanizsa 
Kajak-Kenu Klub kajakosai, hiszen öt Euró-
pa-bajnoki címet ünnepelhettek Lengyel- 
ország ötödik legnagyobb városában.

Decsi  
Dorina

Lehet magyar bajnokság,  
reménység-verseny, válogató, vagy 
éppen ifi Eb, a kanizsai kajakos 

Kurucz Levente egyéniben  
gyakorlatilag képtelen hibázni

(Fotó: kajakkenusport.hu)
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VECSÉSI SE (NB I B KELETI CSO-
PORT 9.) – TUNGSRAM SE NAGY-
KANIZSA (NB II DÉL-NYUGATI 
CSOPORT 1.) 34-28 (17-16)

Férfi kézilabda NB I B-s osztályo-
zó. Érd, 100 néző. Vezette: Paska, 
Vastag.

Tungsram: Szabó M. - Kovacsics 
3, Szabó G. 8/2, Széles 4, Hári 1, 
Vadász 7, Kiss L. Csere: Konyi-
csák, Takács Á. (kapusok), Kiss G., 
Hegedűs, Balogh P., Kozics 
3, Baranyai Zs., Kisgéczi 
2. Játékos-edző: Csalló 
Ádám.

Semleges helyszínen, 
az Érd Arénában rendez-
ték meg a férfi kézilabda 
NB I B-s osztályozóját, 
melynek keretében a 
Tungsram SE Nagykani-
zsa a második liga Keleti 
csoportjának kilencedik 
helyezettjével mérkőz-
hetett. Az NB II Dél-nyugati mező-
nyének bajnokának, tehát a kani-
zsai gárdának a vezetésével indult 
a találkozó, de később is volt még 
az előny a dél-zalai legénységnél 
az első félidő nyitányán. Mi több, 
a játékrész felénél is összeszedett 
játékot nyújtott a Tungi és 15-14-
es előnyükkel fordulhattak a nyi-
tó harminc perc hajrájára a felek. 
A Vecsés egy üres kapus góllal a 
vezetést átvéve vonulhatott szü-
netre, s hiába nyitott jobban a 
második játékrészben is, a nagyka-
nizsaiaknak sikerült a nyomukban 
maradniuk (19-18). Nagy küzdelem 
bontakozott ki a továbbiakban, 
a fordulópont talán a 47. percben 
jött el, amikor is a Pest megyeiek 
26-22-re alakították az eredményt. 
Attól kezdve a vecsésiek nagyobb 
rutinja jobban is érvényesülhetett, 

emellett 29-26-nál az időkéréssel 
is megakaszthatták a kanizsaiak 
magukra találását. Az utolsó per-
cekre a Tungsram már nem tudott 

kellően koncentrálni és 
eldőlt, hogy az osztályo-

zót a VSE nyerte, mely 
egyben az NB I B-ben 
maradását is jelentette. 
Ha a dél-zalaiak legered-
ményesebbje, Szabó 
Gergely nem válik ki a 
találkozó 40. perce táján, 
ki tudja, miként alakul a 
sorsdöntő meccs...

- Jól kezdtük a mérkő-
zést, az első félidőben 

kifejezetten jó tempóban kézilab-
dáztunk – értékelt az osztályozót 
a Tungsram SE-t irányító Csalló 
Ádám. - Sajnos, Szabó Gergely 
a második játékrész közepe kör-
nyékén megsérült, ezáltal onnan-
tól már a variációs lehetőségeink 
szűkültek komoly mértékben. 
Igaz, előtte nem kezdtük jól a 
második harminc percet, buta 
hibákat csináltunk támadásban, 
amit az ellenfél kihasznált és 
könnyű gólokkal büntetett. 
Tartottuk magunkat és volt 
esélyünk, ameddig értékesítettük 
a helyzeteinket. Az utolsó 15 
percben hat ziccert hibáztunk, 
ezzel megpecsételtük a sorsunkat. 
Harmincnégy gólt kaptunk, ami 
egyértelműen sok, jobb védekezés 
és stabilabb kapusteljesítmény 
kellett volna a sikerhez. P.L.

osztályváltás

Vadász Mártonék hiába  
nyújtózkodtak minden  

labdáért, NB I B-s ellenfelük 
jobb volt az osztályozón

Sokáig tartotta a 
lépést az NB I B 
Keleti csoportjának 
kilencedik helyezett 
csapatával a Tungs-
ram együttese a 
második vonal osz-
tályozóján, végül 
azonban a Vecsés 
meg tudta őrizni 
második vonalbeli 
tagságát az érdi 
összecsapáson.

Ú g y -
mond egy 

n y á r i n d í t ó 
erőemelő meg-

mérettetésen, a kiskunfélegy-
házi versenyen vehetett részt a 
kanizsai Danicser Anita. Az ese-
ményen háromszáznál is több 
nevező alkotta a teljes mezőnyt. 
A nagykanizsai sportoló hölgy, 
Danicser Anita 90 kg-ban 
indult, összteljesítménye 157,5 
kg lett, ami open és masters 
kategóriában az első helyet 
jelentette számára az úgyneve-
zett raw felhúzásban. Mindez-
zel felkészítője, aki egyben a 
bátyja, Danicser Ferenc is elé-
gedett lehetett, Anita pedig 
azért örülhet, hiszen nem sok-
kal korábban – a ZTE SK színei-
ben – a női masters országos 
súlyemelő bajnokság keretein 
belül a 87 kg-osok között szin-
tén szerzett bajnoki címet. P.L.

Pőcze Bence a birkózók 

válogatóján nyert és edzője, 

Szatmári Zsolt (balról) is 

joggal lehet büszke tanítvá-

nya teljesítményére

VOKSH 
AUTÓSISKOLA 
- Nagykanizsa, Ady u. 39 
Ny.sz.: E-000883/2014

Kedvezményes* személygépkocsi vezetői 
KRESZ tanfolyamunkra jelentkezés
JÚLIUS 14. SZERDA 16.00 óra
Ha nincs ideje bejárni tanfolyamra e-learning is elvégez-
heti a Kreszt otthoni tanulással! 
Folyamatos jelentkezéseket fogadunk e-learning kép-
zésre „C” – tehergépkocsi, „B+E”, „C+E” nehéz pótkocsi, 
D -autóbusz-vezető kategóriákra
GKI VIZSGA: július 23.
 Jelentkezési határidő: július 09.

RÉSZLETFIZETÉSI KEDVEZMÉNY!  
*Részletekről érdeklődjön irodánkban-telefonszám 06-
30-491-7051 
31 éve képezzük a vezetőket! 

Stat.2021 1. né. VSM: „B” E:72,73 % F: 66,04% - „C” E: 
80.07 % F:90% -- ÁKO: „B” Gy: 164,85%, „C” Gy: 100,31%  
KK- B: 237.000.Ft/fő-  C: 211.000.-Ft/fő

Erőemelésből 
jeles Osztályozón nem lett 

Csalló Ádám 
tudta, jó ellen 

féllel  
mérkőzhetett  
a Tungsram SE
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Mint ismert, az FCN a har-
madik vonal Nyugati cso-
portjában a 38 forduló 
során megszerzett 66 pont-
jával a tabella negyedik 
helyén végzett, június 
30-án pedig a labdarúgók-
nak már jelenése is volt a 
Bányász-pályán az új idény-
re készülés jegyében.

- Az első napok inkább a 
felmérések jegyében zajla-
nak és az erőnléti edzés 
szekciójának lehet érdekes, 
a közös munka július 5-én 
rajtolhat – mondta el a 
kanizsaiak vezetőedzője, 
Koller Zoltán. - Ezzel 
lényegében majd egy hét 
pluszt kapnak a játékosok, 
hiszen a mezőny egy részé-
nél már elkezdődhetett a 
felkészülés, mi ugyanakkor 
úgy kalkulálhatunk, hogy a 
kitűzött feladatokat így is el 
tudjuk végezni.

- Mint ahogy még egy kis 
visszapillantásra is van 
mód, s mondhatjuk, van 
mibe kapaszkodnia a csa-
patnak, hiszen a negyedik 
hely mégiscsak negyedik 
helyezés...

- Ha úgy nézzük, tavasz-
szal már egyértelműen jó 
teljesítményt nyújtottunk. 
Ellenben a bajnokság nyitá-
nyán, egyben az ősz folya-
mán a cél egyértelműen az 
volt: a tavaly tavaszi várat-
lan periódust tudjuk azért 
úgy magunk mögött hagy-
ni, hogy a pandémia miatti 
leállás ne köszönjön vissza 
teljesítményünkben. Igazá-
ból ez azért is volt jelentős 
feladat, mivel akkor azt sem 
lehetett nagyon előre meg-
ítélni, csapatunk szereplé-
sét hová is lehetne belőni 
az előttünk álló szezon 
során. Egy komoly elvárás 

mindenképpen volt, vagyis 
a kiesést mindenképpen 
kerüljük el! Azt hiszem, ezt 
maximálisan teljesítettük, s 
időközben már úgy dolgoz-
hattunk, hogy egy futbal-
lozni, támadni próbáló gár-
dát küldhettünk pályára az 
egymást követő fordulók 
során.

- Miként tudták „kezelni” 
az alaposan megnöveke-
dett játéknapok számát?

- Mondjuk azzal, hogy jó 
csapategység kovácsoló-
dott, ugyanakkor ahogy 
telt az idő, azért az is igaz, 
hogy egyre több futballis-
tánk esett ki sérülés miatt 
hetekre, vagy éppen eltil-
tás végett. Tény, az ősszel 
volt egy olyan négyhetes 
időszak, amikor hat mecs-
cset vívtunk és nem éppen 
kedvezően jöttünk ki belő-
le. Aztán abból a negatív 
spirálból is kikeveredett az 
együttes, ezzel együtt 
pedig a téli felkészülés nor-
mális menete azt hozta, 
hogy a már említett nagyon 
szép tavasz következhetett. 
Ebben a negatívumokkal 
alig terhelt időszakban per-
sze nem csupán a játéko-

sok, de a szakmai stáb 
munkája is benne foglalta-
tik. Ha nincs a záró fordulók 
során ismét jelentkező 
bizonyos mértékű létszám-
hiány a maródiak kiesése 
miatt, ki tudja miként ala-
kulnak a továbbiak. Emel-
lett jegyezzük meg azt is, 
hogy a bajnok III. Kerület 
nem győzött ellenünk a 
bajnokságban és április 
elején a későbbi második 
Óvárt is biztosan győztük le 
hazai pályán.

- Benne járunk a nyárban, 
mindez a játékos-mozgást 
is magával hozza, lehet, 
pontosabban miként lehet-
séges tartani az elmúlt sze-
zon szintjét?

- Biztosan lesznek távo-
zóink, hiszen Szegleti Ger-
gely Tatabányára tart, míg 
Papp Szilárd Szolnokra 
térhet vissza, ellenben 
nekünk is vannak kisze-
meltjeink a Nyugati cso-
port élmezőnyéből is. 
Mindez a labdarúgás vele-
járója, viszont ami marad, 
az a munka, melyet ha bele-
teszünk az előttünk álló 
időszakba is, olyan nagy 
baj nem lehet. P.L.

Elhunyt 
a csapat-
vezető

Életének hetvenedik évében, 
múlt csütörtökön elhunyt 
Papp Nándor, az Aquaprof-
it-Nagykanizsai Tungsram 
Sakk Klub NB I-es sakk 
együttesének csapatvezetője.
Az első osztályban már tizen-
háromszoros sakk-bajnokcsa-
pat sportszakmai vezetője 
korábban a sportág nagyka-
nizsai, első számú gárdájának 
tagja, egyben a sakk dél-zalai 
életének megkerülhetetlen 
személyisége volt. Mindezek 
mellett hosszú ideje, egészen 
mostanáig tevékenykedett 
csapatvezetőként a klubnál, 
illetve asztalhoz is ült még 
az NB I B-s Aquaprofit-NTSK 
II-nél.
Papp Nándor az Aquaprofit 
NTSK NB I-es sakk csapatának 
vezetője 1952-ben született 
Nagykanizsán és már gyer-
mekkorában megismerkedett 
a sakkal. Pécsett végezte a 
középiskolát, majd a baranyai 
megyeszékhelyen szerzett 
építészmérnöki diplomát. 
Nagyszerű sakk tudása 
hamar kiderült, hiszen már 
gyerekként kiemelkedően 
játszott. Szülővárosába 
visszatérve később ötször, 
utoljára 2003-ban lett városi 
egyéni sakkbajnok. 2000 óta 
csapatvezetőként dolgozott 
az Aquaprofit NTSK-ban, ez 
idő alatt a klub 13 bajnoki 
címet szerzett.

P.L.

 2021. 07. 02. | 23SPORT

készen

Sokáig emlékezetes maradhat az FC Nagykanizsa NB III-ban elért  
negyedik helyezése, s a klubvezetés azon van, hogy  

a szezonvégi csapatképről a legtöbben maradjanak (Fotó: Polgár László)

A labdarúgó NB III-ban lassan 
magunk mögött is hagyjuk már  
a nyári holtidényt, hiszen ezekben  
a napokban az FC Nagykanizsa 
legénységénél is „mocorognak”  
már a játékosok, illetve a klub- 
vezetés alighanem eddig is -  
folyamatos - munkában lehetett.

Kezdésre 
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Lehet tél, vagy nyár, a sánci 
Molnár Lászlóné Ibolya 
bármikor főzhet pacalpör-
költet és süthet hólabda 
tortát a családjának. A 
pacal a felnőttek kedvence, 
míg a torta az unokáké. 

PACALPÖRKÖLT 
Hozzávalók: 1 kg konyha-
kész pacal, ¾ kg vargánya, 
30 dkg velő. A körethez 
újburgonya, és nyári saláta. 
Az abálóléhez: 1 fej vörös-
hagyma, 4-5 gerezd fok-
hagyma, 2-3 babérlevél, 
egész bors, 3-4 szárított 
paprika, 3-4 babérlevél, só. 
A pörkölthöz: zsír, 2 fej 
vöröshagyma, fokhagyma, 
paradicsom, zöldpaprika, 
vegeta, őrölt fűszerpaprika, 
bors, kömény, szerecsen-
dió, majoránna, 2-3 babér-
levél, só. 
Elkészítése: A pacalt hideg 
vízben kétszer átmossuk, 

és abálólében lassú tűzön 
csak addig főzzük, amíg 
nem puhul meg teljesen. 
Utána lecsepegtetjük róla a 
vizet, és ugyanúgy készít-
jük el, mint a pörköltet:

A hagymát üvegesre 
dinszteljük, majd lehúzzuk 
az edényt a tűzről, kicsit 
hűlni hagyjuk, és megszór-
juk őrölt paprikával. A gom-
bát a pacallal együtt meg-
főzzük, és utána adjuk hoz-
zá a hártyától megtisztított 
velőt. Folyamatosan kever-
getve 10 percig főzzük, és 
már tálalhatjuk is. 

HÓLABDA TORTA 
A tészta hozzávalói: 6 db 
tojás, 25 dkg cukor,7 ek éto-
laj, 20 dkg liszt, 1 csomag 
sütőpor és vaníliáscukor, 1 
ek kakaópor, 20 dkg kókusz-
reszelék, tortadíszek.
A krém hozzávalói: 2 cso-
mag vanília pudingpor, 6 dl 

tej, 3-4 ek kristálycukor, 25 
dkg vaj, 20 dkg cukor.
A csokimázhoz: 3-3 ek 
cukor, víz és kakaó. 
A tészta elkészí-
tése: Először 
fölverjük a 
tojásfehérjét, 
majd a sárgá-
ját habosra 
kikeverjük 25 
dkg cukorral, és 
hoz záadjuk az 
étolajat. A lisztet, a sütő-
port, a vaníliás cukrot és a 
kakaóport összekeverjük, 
majd átszitáljuk. A felvert 
habot egyenletesen hozzá-
keverjük, és sütőpapírral 
kibélelt 24 cm átmérőjű 
tortaformában megsütjük. 
A krém elkészítése: A 
pudingport a tejben felfőz-
zük, majd levesszük a tűzről 
és belekeverünk 3-4 ek cuk-
rot. Ezután 25 dkg vajat 20 
dkg cukorral összemixe-

lünk, és a kihűlt masszával 
elkeverjük. 

Végül a tortát 3 lappá 
szeleteljük, a krémmel az 
oldalával együtt bekenjük. 
A cukorból, a vízből és a 
kakaóporból a tűzhelyen 
mázat készítünk, amit 5 

dkg vajjal összekeverünk. A 
torta oldalát kókuszresze-
lékkel megszórjuk, a tetejé-
re rácsorgatjuk a csokolá-
dét, s miután megszilárdul, 
színes tortadíszekkel kidí-
szítjük.

BAKONYI Erzsébet

GasztroKanizsa
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heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Mint mindenkinek, önnek is van-
nak rossz szokásai. Szabaduljon 
meg tőlük minél előbb, és élvezze 
gondtalanul a nyár örömeit. Meg-
érdemli ön is. 

BIKA: 04.21-05.21. 
Már látszik a testtartásán, hogy 
nagyon várja a pihenést, a nyári 
szabadságot, a környezetváltozást. 
Készüljön fel rá anyagilag és jó ter-
vekkel egyaránt. 

IKREK: 05.22-06.21.
A kitartásával némi baj lehet az 
elkövetkező napokban. Igaz az a 
közmondás, hogy szemesnek áll a 
világ, de azért nem árt betartani a 
játékszabályokat. 

RÁK: 06.22-07.22. 
Szemmel láthatóan nőtt a vonze-
reje, amióta kijár napozni a Csó-
nakázó-tóra. Ha késztetést érez 
új fürdőruha vásárlására, ne fogja 
vissza magát. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
Nemcsak a nassolás, hanem a na-
pozás is következményekkel jár-
hat, ha nem figyel oda eléggé ma-
gára. A mértéket tartsa be minden 
téren, és akkor nem lesz baj. 

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Ne engedje mindenféle mende-
mondákkal rombolni a testét-lel-
két. Találjon ki egy jó módszert 
arra, hogy miként tudná elenged-
ni a füle mellett a negatív meg-
jegyzéseket.

MÉRLEG: 09.24 -10.23. 
Ha úgy érzi, nincs meg a kellő 
egyensúly a párkapcsolatában, ak-
kor sürgősen tegyen érte valamit. 
Elképzelhető, hogy irigykednek 
önre a háttérben. 

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Most az lesz a legnagyobb gond-
ja, hogy minél előbb megszerezze 
mindazt a tudást, ami az anyagi 
gyarapodásához szükséges. Ha 
igyekszik, nem marad le semmiről. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
A nyári szabadság akár arra is jó, 
hogy végre elmerüljön az olvasási 
élményekben. Ne hanyagolja el ezt 
a kedvtelését, hiszen fürdőzhet is 
közben. 

BAK: 12.22 - 01.20. 
Merengő kedvében jár mostaná-
ban. A régi idők emlékei körül fo-
rog az agya, és nem tudja, hogyan 
zökkenjen vissza a valóságba. Talán 
a társasági élet segíthetne valamit. 

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Ha érdekei úgy kívánják, magabiz-
tos fellépésével most sokakat meg 
tud győzni a saját igazáról. Menet 
közben azért tartson mértéket, ne 
legyen túlságosan mohó. 

HALAK: 02.20-03.20. 
Próbáljon meg mindenkivel barát-
ságosabban viselkedni a környeze-
tében. Ezáltal nemcsak a népszerű-
sége mutatkozik meg jobb fény-
ben, hanem jobban is érzi magát. 

Vargányás, velős pacalpörkölt és
hólabda 

torta
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ÉRDEKES EMBEREK: 

GRÁNER 
JÓZSEF
ELEKTROMOS MINIAUTÓT  
HOZOTT LÉTRE A FAGYIS
NEM ADTA FEL A  
FILMKÉSZÍTÉST SEM

Várnai László 
plébános 
gondolatai 
 
A tervek szerint 
a filiák is 
megújulnak

csak védettséggel?
Kórházi kezelés

Az augusztus végi paralimpiára készül Zborai Gyula
Az asztaliteniszező negyedik ötkarikás játéka lesz

Fennakadások a kórházi belépéskor
Minisztériumi szabályozás szerint kérhetik az igazolást
Az egészségügyi dolgozókat is védeni akarják az intézkedéssel

 Felsőtemplom

TEMPLOMJÁRÓ
sorozatunkban

ezúttal:
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Bodorka, dévér, karika keszeg, süllő és ponty is akadt a 
horogra az idei gyermek horgásztáborban. Négy egye-
sület: a Zrínyi, a Szúnyog, a Kőolajipari Dolgozók és az 
Egyesült Izzó fog össze évről- évre, hogy egyhetes le-
hetőséget kínáljon a gyermekeknek a szabadban való 
időtöltésre. Ezúttal az Egyesült Izzó Horgász Egyesület 
főszervezésében tartották a tábor, ahol 38 fiatal hódol-
hatott a halfogás szenvedélyének.

A sajtó munkatársainak már bemutatták a Zala megyei ügyvédség történeti almanachja 
1871-2021 című kötetet. A könyvet Károlyi Attila szerkesztette, a megjelenést Nagykanizsa 
mellett Zalaegerszeg és Zalaszentgrót önkormányzata is támogatta. A műben szerepel Ta-
kács Ádám zalai és egyetemes ügyvédségről készített alkotása, Károlyi Attila két tanulmá-
nya, valamint Szigethy István családtörténete. Az alapötlet Török Ferenctől a Zala Megyei 
Ügyvédi Kamara elnökétől származott, aki a bemutatón elmondta: azt reméli, a kötet alkotói 
itt nem állnak meg, és folytatják a zalai ügyvédség munkásságát bemutató szerepvállalásu-
kat. A nagyközönség az alkotást az ünnepi könyvhéten veheti kézbe.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
A méret  

a lényeg?
Több megkeresés is  

érkezett  
szerkesztőségünkhöz, 

amelyekben kifogásolták 
a Kanizsa Aréna  

feliratának méretét.  
Diós András projekt- 

főmérnöktől megtudtuk: 
a névtáblák éjszakai 

fényben lesznek igazán 
látványosak. A beruházás 

továbbra is az ütemterv 
szerint halad,  

jelenleg – egyebek  
mellett – a fix és  

a mobillelátók  
székezésén dolgoznak  

a szakemberek.
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TÚRA ÉS  
DEKORÁCIÓ
„Magyarok nyilaitól…” cím-
mel emléktúrát szervezett 
az Aranykor Nagykanizsa a 
pozsonyi csata 1114. évfor-
dulójának alkalmából. A 
résztvevők a lazsnakpusz-
tai Inkey-kápolnától a 
homokkomáromi temp-
lomig zarándokoltak, és 
pontosan 11,14 kilométert 
tettek meg. Az Aranykor 
csapata a pozsonyi csata 
emlékére 15 ezer nyílvesz-
szőből egy turulmadarat is 
készített az Eötvös téri 
Nagy-Magyarország-em-
lékmű elé. A térdekoráción 
kívül a hétvégi túrával tisz-
telegtek a csatában 
elhunyt hősök előtt.  - 907-
ben volt a pozsonyi csata, 
és annak az évfordulójára 
szerveztük a túrát 11,14 
kilométert, mivel pont 
ennyi éve volt ez a csata, 
ami nagyon fontos a 
magyar történelemben. 
Sokan nem tudják, hogy ez 
tíz évvel a honfoglalás után 
történt és a frank királyok-
kal ez volt az első komo-
lyabb csatánk, amit szeren-
csére megnyertünk és a 
következő száz évben 
berendezkedhettünk a Kár-
pát-medencébe, nem 
zavarták az állam fejlődését 
– mondta Lukács Tamás 
az Aranykor Nagykanizsa 
szóvivője.

KANIZSAI 
FAGYIS SIKER
Elnyerte a régió kiváló 
fagylaltja díjat Wilheim 
Dávid: Piccolo Re fantázia-
névre keresztelt édessége. 
A banános, földimogyorós 
alapú különlegességet házi 
sós vajkaramellszósszal és 
mogyoró grillázzsal vitte a 
zsűri elé a kanizsai fiatal-
ember. Az év fagyija ver-
senyre idén 81 fagylaltot 
neveztek. A négy régiós 
elődöntőből húsz jutott be 
a július eleji budapesti dön-
tőbe. A megmérettetés 
finalistái, így Dávid is átve-
hette a régió kiváló fagy-
laltja címért járó elismerő 
oklevelet. A kanizsai cuk-
rász stábunknak kiemelte: 
a szakmai elismerésen túl, 
számára a vendégek vissza-
jelzése a mérvadó.  - Szerin-
tem az a legfontosabb, 
hogy az ember a saját fagy-
laltját készítse úgy el, ami 
neki ízlik és ezt mutassa 
meg a közönségnek. A 
vevők meg majd eldöntik, 
hogy ez ízlik-e nekik vagy 
sem. Az pedig úgyis meg-
látszik majd abból, hogy 
visszajárnak – hangsúlyoz-
ta Wilheim Dávid. A fagyizó 
tulajdonosa elárulta, a 
továbbiakban is készül 
édes érdekességekkel és 
még több meglepetéssel.

A HELYI  
VÁLLALKOZÁSOKRÓL
Viharállónak bizonyult a kis 
- és középvállalkozások 
többsége a pandémiával 
szemben a Nagykanizsai 
Kereskedelmi és Iparkama-
ra legfrissebb felmérése 
szerint. Polay József, a 
kamara elnöke elmondta: 
Nagykanizsán és térségé-
ben az országos átlagnál 
jobb eredmények szület-
tek. A kamara folyamato-
san nyomon követi, hogy 
miképp alakul a vállalkozá-
sok helyzete a környéken a 
koronavírusos időszakot 
követően. A legutóbbi kér-
dőívben elsősorban arra 
voltak kíváncsiak, hogy az 
újraindításban hogyan 
vesznek részt a kis - és 
középvállalkozások, illetve 
milyen helyzetben vannak 
a harmadik hullám után.  - 
Azt látjuk, hogy az egy és 
húsz fő közötti vállalkozá-
sokat érintette ez a dolog a 
legjobban. Ők jeleztek visz-
sza és ők úgy értékelik, 
hogy komoly lehetőség 
van előre lépésre, és úgy 
tűnik, hogy akár az újrain-
dítás nyertesei is lehetnek 
– mondta Polay József. A 
felmérés kérdései – egye-
bek mellett – a munkaerő-
létszámra, árbevételre, 
jövőbeni beruházásokra és 
anyagi tartalékokra, vala-
mint a kormány intézkedé-
seivel kapcsolatos, egyéni 
véleményekre is kitértek.

KOMFORTOSAN  
A TERMÉSZETBEN
Megújult a Zsigárdi Erdei 
Lak. A Zalaerdő Zrt. szállás-
helyén a turisták kényele-
mérzetét növelő fejleszté-
seket hajtottak végre, így 
többek között korszerűsí-
tették a fűtést, valamint 
felújították a nyugati lak-
rész konyháját. A hőszivaty-
tyús fűtési rendszer kialakí-
tása mellett a szakemberek 
hőszigetelték az épületet, 
ezen kívül a nyílászárókat 
is újakra cserélték. Rosta 
Gyula, a Zalaerdő Zrt. 
vezérigazgatója elmondta: 
a létesítményt kívül-belül 
úgy alakították ki, hogy 
megfeleljen a modern 
elvárásoknak, de mégis 
visszaadja az erdei lak jelle-
gét. A fejlesztéseknek 
köszönhetően nőtt a férő-
helyek száma, a teraszon 
pedig új kerti bútorok vár-
ják a látogatókat. A Zalaer-
dő Zrt. a szálláshelyeit 
különböző támogatások-
ból újította fel.

ÉGENJÁRÓK
Feléledt a Hevesi Sándor 
Művelődési Központ nagy 
sikerű programja,  
„Az én hobbim”  
elnevezésű kiállítás.  
A legfrissebb tárlat szerda 
óta látogatható: Móritz  
István repülőgép  
makettjei vannak  
a vitrinekben. Az én  
hobbim sorozatot  
körülbelül 18 éve szervezi 
az intézmény. Ezen évek 
alatt rengeteg dolgot  
kiállítottak, egyrészt hobbi 
gyűjteményeket, másrészt 
saját készítésű tárgyak is 
bemutatásra kerültek. 
Móritz István egész kiskora 
óta hódol a szenvedélyé-
nek, a makettek  
gyűjtésének és építésének. 
- 12 éves voltam, amikor 
édesapámtól kaptam  
karácsonyra az első maket-
tet. Ez ki is van állítva – 
mondta el a gyűjtő, akinek 
további 130 makettje  
látható, az augusztus 30-ig 
megtekinthető tárlaton.

HÍRsorok
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Elöljáróban fontos tisz-
tázni: az 588 millió forintos 
kompenzációt csak bizo-
nyos célokra lehet elkölte-
ni, a fejlesztési irányokat a 
kormány határozta meg. A 
tematikába illő listát 
viszont – a rendkívüli jog-
rend alatt – a polgármester 
állította össze. A tárgyalás 
elején rögtön arra kérte a 
képviselőket Balogh Lász-
ló, hogy ne kockáztassák a 
támogatást, hiszen az 588 
millió forint már itt van, s a 
23 pontból álló listán csupa 
fontos fejlesztés szerepel. 
Bizzer András alpolgár-
mester is ezen a vélemé-
nyen volt, szerinte kemé-
nyen megdolgoztak az 
állami támogatásért, ami-
ért több fordulóban egyez-
tettek. A szóbeli megálla-
podást pedig úgy véli hiba 
lenne felrúgni, hiszen 
akkor felmerül a veszély, 
hogy bizonyos mértékben 
elbukja a támogatást a 
város. Ez a mondat olaj volt 

a tűzre: Károlyi Attila 
(ÉVE) szerint nevetséges, 
hogy Bizzer András „fele-
meli az ujját”, miszerint 
elveszítheti Kanizsa a 
pénzt, mert éppen azt az 
utcát újítják fel, amit az ÉVE 
javasol. Schauta Marcell 
(ÉVE) is csatlakozott a vitá-
hoz, szerinte feljelentést 
kellene tenni, hiszen a fide-
szes mondatok szerint úgy 
működik a minisztérium, 
hogy lebratyizzák a fejlesz-
téseket. Bizzer András vála-
sza alapján 80 százalék 
esélyt lát arra, hogy a meg-
változtatott tételeket elve-
szíti a város. Károlyi Attila 
kérte, vegyék jegyző-
könyvbe: Bizzer András 
megfenyegette a közgyű-
lést. Hozzátette: a kormány 
nem vonja vissza a pénzt, 
hiszen célokra ítélte meg. A 
célok pedig az ÉVE listáján 
is megegyeznek a Balogh 
László által elfogadottal. 
Elsőként Horváth Jácint, 
az Éljen Városunk Egyesü-

let frakcióvezető-helyette-
se kérte, majd később töb-
ben is csatlakoztak hozzá 
az ÉVE soraiból, hogy 
mondja ki a polgármester 
vagy az alpolgármester, ha 
megegyezés van arról, 
hogy csak az általuk készí-
tett fejlesztési lista kaphat-
ja meg a támogatást. 
H a n g s ú l y o z t a :  a 
Fidesz-frakció kockáztatást 
emleget azért, ha kicserél-
nek egy projektet, de azt 
nem hajlandók megindo-
kolni, miért vélekednek így.  

R a d i c s  B á l i n t 
(Fidesz-KDNP) szerint a 
meghatározott felújítások 

többsége már régóta terv-
ben volt, csak nem volt 
hozzá forrás. Most itt a for-
rás, így nem érti, miért kell 
húzni az időt, ami például 
azt is eredményezheti, 
hogy a ligetvárosi óvodá-
sokat télen majd másik 
intézménybe kell költöz-
tetni az elhúzódó tetőcsere 
miatt. „Önök kockáztatnak, 
lelkük rajta” – ezzel a mon-
dattal zárta le a vitát, majd 
rendelt el szünetet Balogh 
László. A módosítók ered-
ményeként kiderült: a 
Tulajdonosi Bizottság dönt 
majd arról, mi is szerepel-
jen a fejlesztési listán. Érde-

kesség, hogy a szavazás 
során egy fideszes poten-
tát tartózkodott, társai 
mind nemmel voksoltak. 

A júliusi közgyűlési viták 
képzeletbeli dobogójára 
felkerült az üzleti tervek 
kérdése is, amit egy pont-
ban tárgyaltak a felek.  Ez 
nemtetszést váltott ki a 
Fidesz-frakció részéről, 
ennek Balogh László pol-
gármester és Bizzer András 
is hangot adott. Az alpol-
gármester az elrendelt 
megszorítások kapcsán 
kiemelte: lehet, hogy hát-
rányosan érintették ezen 
lépések a Vagyongazdál-
kodási Zrt.-t, de a kanizsai 
cégeknek túlélést jelent-
hettek. A VG. Zrt. mellett 
leginkább a Kanizsa Reha-
bot illették kritikával a kor-
mánypárti frakció tagjai, 
hiszen tudomásuk szerint 
embereket kellett elbocsá-
tani a cégtől, ráadásul a 
közgyűlés által megítélt 
támogatások ellenére 
ismét mínuszos a cég üzleti 
terve. Schauta Marcell, az 
ÉVE önkormányzati képvi-
selője arra világított rá, 
hogy méltatlan az a kom-
munikáció,  amit  a 
Fidesz-frakció a városi 
cégek felé művel, hiszen 
ahelyett, hogy segítene a 
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A közgyűlés talán legfontosabb  
kérdése a címben idézett mondat volt. 
Nagyjából kétórányi vitát lehetett  
volna megspórolni azzal, ha születik rá 
válasz. Ez azonban nem történt meg. 
Az 588 millió forint sorsa mellett 
kiemelhető még az ülésről a Modern 
Városok Programhoz kapcsolódó  
napirend, az önkormányzati cégek 
üzleti tervei, a sporttámogatások,  
az M9-es nyomvonala, valamint  
a mini nyelvvizsgabotrány.   

összefoglalóKözgyűlési
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vállalatoknak, a sajtóban 
hozza nyilvánosságra az 
esetleges nehézségeket. A 
vitán részt vettek a cégek 
vezetői is, de Fodor Csaba 
kérte őket, ne szólaljanak 
fel, hiszen ez az egész nem 
szól másról, mint politikai 
hergelésről. Szerinte a pan-
démia alatti lépések inkább 
arra irányultak, hogy 
bedöntsék a városi cége-
ket. Horváth Jácint is erre 
csatlakozott rá, neki az aljas 
szó jutott eszébe azzal kap-
csolatban, amit a gazdasá-
gi társaságokkal műveltek 
a pandémia alatt. A kvázi 
megszólított cégvezetők 
közül Zakó László, a 
Vagyongazdálkodás első 
embere kért szót. Elmond-
ta: tavaly több mint kétszer 
annyi lakást újítottak fel, 
mint 2019-ben, s olyan 
határozatot is teljesítettek, 
ami már 12 éve lejárt, pél-
dául kiürítették a Citrom-
szigetet. Kiemelte azt is, 
hogy nagyon sok elmara-
dást örökölt, szerinte a cég 
a korábbi időszakban rész-
ben szabálytalanul műkö-
dött. Gondolatmenetét 
azzal zárta: ha amit kaptak, 
az segítség volt, nem tudja, 
hogy mit tett volna velük 
az önkormányzat, ha ártani 
akart volna. A határozati 

csomagot végül: 8 igen 6 
nemmel elfogadta a köz-
gyűlés. Szintén hosszú 
vitát hozott, az ugyancsak 
júniusról megörökölt, 
Modern Városok Program-
hoz kapcsolódó napirend. 
Balogh László minden idők 
leghosszabb előterjeszté-
seként vezette fel, hiszen 
2000 oldalnyi dokumentu-
mot kaptak hozzá a képvi-
selők. Hiába a vaskos írás, 
az Aréna két újonnan alapí-
tott cégének üzleti tervét, 
és a csarnokon kívüli fej-
lesztések helyzetét sem 
lehetett megfelelő szinten 
megismerni az ÉVE képvi-
selői szerint. Bizzer András 
ellenben ismét amellett 
érvelt: nyilatkozni kell a 
BMSK kérdéseiről, és tarta-
ni a 19-es udvart. Az ülés 
egyik legmeglepőbb fel-
szólalása volt Dénes Sán-
dor (Fidesz-KDNP) egykori 
polgármesteré, aki a mai 
magyar politikai életben 
kifejezetten ritkának szá-
mító hangnemet ütött 
meg. Kiemelte: nem tudta 
sem akkor, sem most, hogy 
szerencsésebb lett vol-
na-e, ha az öt fő projekt 
helyett csak kettőt céloz-
nak meg. A konferen-
cia-központ kapcsán 
elmondta: ők is tettek félre 

pénzt a romhalmaz eltün-
tetésére, de miután benne 
volt a Modern Városok Pro-
jektben, azt gondolták, 
hogy a 15-20 millió forintos 
bontást is beleteszik, s 
ezen beruházás részeként 
oldják meg. Ezt ma már ő is 
lehetséges hibának látja. 
Végül – Bodó László (ÉVE) 
módosítójának is köszön-
hetően – az a döntés szüle-
tett, hogy december 31-ig 
tartja a város a területet, és 
ezen időpontig meg kell 
kapnia a megvalósítási 
tanulmányt, valamint a 
következő, augusztusi ülé-
sen részt kell vennie a 
BMSK képviselőjének. 

A sportos támogatások 
kapcsán az érdekesség az 
volt, hogy az egész csend-
ben lezajlott. A kézisek a 
kért 25 milliónak a felét az 
idei költségvetésből, a 
maradékot a 2022-esből 
kapják meg. A Röpte TC-t 
és a férfi kosarasokat is 
egyhangúlag támogatta a 
közgyűlés. Az évek óta az 
OB I-ért harcoló vízilabdá-
sok viszont nem kapták 
meg a 25 millió forintos 
támogatást. Az ügynek 
külön pikantériája, hogy 
ott ült a tárgyaláson a póló-
sok elnöke, Balázs László, 
aki nem kapott szót. Úgy 

tűnt Balogh László azt 
remélte, különösebb vita 
nélkül is átmegy ez a pont, 
ami lehet, így is történt vol-
na, ha Szabó Szilárd részt 
vesz az ülésen, hiszen Gon-
di Zoltán (ÉVE) érintettsé-
ge miatt nem voksolt. A 
Fidesz-frakció vezetője 
viszont nem volt jelen, így 
alighanem az augusztusi 
ülésre visszakerül a vízilab-
dások ügye.  

Schauta Marcell előter-
jesztéseként volt szó az 
M9-esről. A cél az volt, hogy 
Nagykanizsa kijelentse: 
csak a Zalaegerszeg – 
Nagykanizsa – Kaposvár 
nyomvonalat tartja elfo-
gadhatónak, így Balogh 
Lászlónak ezt az álláspon-
tot kell képviselnie minden 
fórumon. A polgármester 
szerint Cseresnyés Péter 
bejelentése óta folyamatos 
a fanyalgás, holott a 2X2 
sávossá bővítés kapcsán a 
kormányzati döntés már 
megvan, s hamarosan 
elkezdődik a tervezés is. 
Zalaegerszeget és Nagyka-
nizsát a polgármester sze-
rint fontos, hogy összekös-
sék. Horváth Jácint elmond-
ta: 2003 óta vesz részt az 
M9-es kapcsán folytatott 
tárgyalásokban, s a nyom-
vonal Kanizsát érintő szaka-

szában ez idáig soha nem 
volt vita. Ahogy fogalma-
zott: ha bárki mást mond, 
minthogy ide tranzitútkap-
csolat kell észak-déli irány-
ból, az elárulja ezt a várost. 
Bizzer András elmondta: ők 
is ezt képviselték, de reál-
politikusok, így, ha az 
A-terv nem jön be, kutya-
kötelességük azon dolgoz-
ni, hogy a B-terv olyan 
legyen, hogy Kanizsa ne 
legyen kárvallottja.  

A zárt ülés előtt Bodó 
László intézett még egy 
napirenden kívüli felszóla-
lást. Tájékoztatta a közgyű-
lést, hogy egy nevét nem 
vállaló állampolgár levél-
ben jelezte neki, hogy egy 
nem az ÉVE soraiban ülő 
képviselő hamis nyelvvizs-
gával szerezte a diplomá-
ját. Erről, az ártatlanság 
védelmét fenntartva, beje-
lentést tett. A májusban 
érkezett határozat alapján 
a Zalaegerszegi Rendőrka-
pitányság szerint a bizonyí-
tási eszközök alapján nem 
állapítható meg bűncse-
lekmény. Két héttel később 
jött egy újabb határozat, 
ami már arról szól, mivel a 
cselekmény nem bűncse-
lekmény, az eljárást meg-
szüntették. 

MIKÓ-BARÁTH György
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CSAK A MÁR LEADOTT FEJLESZTÉSI LISTÁT 

összefoglaló

TÁMOGATJA A BELÜGYMINISZTÉRIUM?
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TIZENHÁROMBÓL HETEN TÁVOZNAK
A kórház honlapjáról származó információ 

szerint 13 orvos dolgozik a traumatológián, 
közülük adta be hét a felmondását. Az orvosok 
az ügyeleti díjak mértékét jelölték meg elsődle-
ges okként, melyet alacsonynak tartanak az 
elvégzett munkához képest. A kórház vezetése 
akkor egy közleményben reagált, amelyben azt 
írták, mindent megtesznek azért, hogy az osz-
tály működése ne kerüljön veszélybe. Azt is 
megjegyezték, hogy a most távozó orvosok 
áprilisi bruttó bére 2 millió és 2 millió hétszáz-
ezer forint között alakult. Egyébként pedig az 
intézmény fenntarthatósága érdekében 
„további bérzsarolásnak nem engednek”. Az 
orvosok ekkor a telex.hu-nak küldtek el egy 
reagálást, melyben munkaügyi jogvitának 
nevezték a kialakult helyzetet. Ezt írták: „A mun-
kaügyi jogvita tartalma nem tartozik a nyilvános-
ságra, arról a felek nem nyilatkozhatnak érdem-
ben, így mi nem is tesszük, csak annyit jelenthe-
tünk ki, hogy a munkáltatói közleményben foglal-
takat visszautasítjuk, és a megfelelő fórumokon 
kívánjuk a jogainkat érvényesíteni. Mi továbbra is 
csak gyógyítani szeretnénk a jogszabályoknak 
megfelelő feltételek biztosítása mellett.”

 AZ ORVOSOK MENNEK,  
A PROBLÉMA MARAD

Július első napjaiban már egyértelművé vált, 
hogy nem lesz egyezség. Mivel szóban senki 
nem nyilatkozik az érintettek közül, megint 
csak a kórházi közleményre hivatkozva írhat-
juk, hogy folyamatosan tárgyaltak, de nem 
sikerült megállapodni.  Zalaegerszegen - az 
országban elsőként - a megyei kórházban 
megszüntetik a baleseti sebészeti osztály 

működését. Úgy szüntetik meg, hogy arról az 
illetékesek szinte végig hallgattak. Két – az 
orvosok bérének mértékét központba helyező 
– írásos tájékoztatáson kívül információt nem 
lehetett kapni. Nem szólaltak meg sem Zala-
egerszeg, sem a megyei önkormányzat veze-
tői. Az orvosok is tartják magukat ahhoz, hogy 
ez a munkaügyi vita nem tartozik a nyilvános-
ságra. Az már persze más kérdés, hogy a kórhá-
zi ellátás megszűnése messze nem munkaügyi 
vita kategória, az már minden zalaira tartozik. 

ELLENZÉK: ÉRTHETETLEN ÉS KÉTSÉGBEEJTŐ
A megyei kórházban kialakult helyzetet az 

ellenzéki politikusok is csak részlegesen isme-
rik. Az odavezető folyamatról, a tárgyalásokról, 
az orvosok konkrét problémájáról, kéréséről, 
netán követeléséről nem tud-
nak. A végeredményt 
ismerik, ami szerintük 
nem zalaegerszegi 
különlegesség. Ez bár-
hol előfordulhatott vol-
na, mert a rendszerben 
van szerintük a hiba. 

Súlyos gondot jelent, 
hiszen megyei kórház lévén alapszakma a bal-
eseti sebészet – így kezdte Csidei Irén, a kór-
ház korábbi vezetője, aki azóta a Demokratikus 
Koalíció képviselőjelöltje az előválasztáson. - 
Erről semmiféle hivatalos tájékoztatást nem 
kaptunk. Sem a közvélemény, sem a szakma 
meg nem szólal, de nem szólal meg a vezetés. 

A kórház közleménye szerint a baleseti ellá-
tás továbbra is működik az intézményben. Ha 
valaki az elejét olvassa el az írásnak, akkor azt is 
hiheti, hogy „nem történt semmi, nincs itt 
semmi látnivaló.” Csak a tájékoztatás végén 
említik, hogy eközben a kórházban az osztályt 
próbálják majd újjászervezni, addig pedig csak 
járóbeteg ellátás működik. 

Kétségbeejtő. Döbbenettel állunk a hír előtt, 
hogy lehetséges az, hogy egy megyei területi 

ellátási kötelezettséggel 
bíró megyei kórháznak 
nincs traumatológiai osz-
tálya.  Szégyen és gyalázat. 
Én azt gondolom, hogy 
most meglátszik, miért volt 
érdemes központosítani, 
miért is volt érdemes ezeket a 
járóbeteg és fekvőbeteg ellátásokat az önkor-
mányzatoktól elvenni. Előbb-utóbb kijönnek 
ezek a nagy-nagy hibák – ezt már Fodor Csa-
ba, az MSZP területi szövetségének elnöke tet-
te hozzá a történtekhez.   

A zalaegerszegi önkormányzat ellenzéki 
frakciójának vezetője azt mondta, hogy nem 
hivatalosan úgy tájékoztatták, már ki is ürítet-
ték a baleseti sebészetet a megyei kórházban. 

Volt olyan beteg, akit Nagykanizsára, volt 
akit Szombathelyre és - információim szerint - 
volt olyan, akit Kaposvárra vittek ebből az 
intézményből – sorolta Keresztes Csaba frak-
cióvezető, aki a DK választókerü-
leti elnöke is. - Nagyon nagy a 
veszély, hiszen nem tudjuk, 
ha bárkivel történik valami 
és a zalaegerszegi kórház-
ba kerül, ott kiderül, hogy 
komolyabb beavatkozásra 
van szüksége, akkor 
hogyan, miként és mikor fog 
megfelelő ellátást kapni. 

Kerestük az Emberi Erőforrások Minisztériu-
mát is. Szerettük volna megtudni, hogy a 
három kórház mennyire tudja átvállalni a kieső 
osztály feladatait. A minisztérium csak a kór-
ház közleményét ajánlotta figyelmünkbe, ez a 
tájékoztatás erre azonban nem tér ki. Közben 
az is kiderült, hogy Kásler Miklós miniszter 
vizsgálatot rendelt el a kórházban, hogy kide-
rüljön, miként alakult ki az a helyzet, amelynek 
vége az lett, hogy egy meghatározó ellátást 
kell egy megyei kórházban szüneteltetni.  

TAR Mihály

BEZÁRT A TRAUMATOLÓGIAI OSZTÁLY ZALAEGERSZEGEN
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Június közepén röppentek 
fel az első hírek arról, hogy 
komoly bajok lehetnek a 
Zala megyei Szent Rafael 
Kórház baleseti sebészetén. 
Egyszerre hét traumatológus 
orvos nyújtotta be felmondá-
sát, amire akkor a kórház 
közleményben reagálva azt 
írta, hogy meg tudják oldani 
a helyzetet. Július elejére 
kiderült, nem sikerült orvo-
solni az orvoshiányt: az osz-
tály működését felfüggesz-
tették, csak járóbeteg ellá-
tást tudnak biztosítani. A 
műtéti beavatkozásokat 
igénylő sérülteket Nagykani-
zsa, Szombathely és Kapos-
vár kórházai látják el.

nélkül

Kórház
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Számos bosszankodó, felhá-
borodott és a helyzet előtt értet-
lenül álló bejegyzés, komment 
lepte el a közösségi hálót az 
üggyel kapcsolatosan. Egy a sze-
mélyazonosságát elfedni kívánó 
hölgy az alábbi esetről számolt 
be a közösségi oldalán: múlt ked-
den a délelőtti órákban, a meg-
szokott módon próbált bejutni 
kezelésére az egyik hozzátarto-
zója, akitől kérték a védettségi 
igazolványát a bejáratnál. A 14 
éven aluli gyerek korábban egy-
szerűen bemehetett a kórházba, 
így meglepte az ellenőrzés. 
Végül az egyik szülőnek, szemé-
lyesen kellett tisztáznia a helyze-
tet a létesítmény bejáratánál, 
hogy gyermekének - a kora miatt 
- nem kell rendelkeznie az 
okmánnyal. A bejáratnál azt a 
tájékoztatást kapta, hogy 9 órá-
tól a kórházba csak és kizárólag 
védettségi igazolvánnyal lehet 

belépni. – Végül beengedték a 
gyermekemet és a szükséges 
kezelést is megkapta, de rajtunk 
kívül egyébként voltak ott mások 
is, akik szintén nem tudtak bejut-
ni védettségi igazolvány hiányá-
ban. Úgyhogy nem mi voltunk az 
egyetlenek – mondta el az érin-
tett szülő.

Az esettel kapcsolatban felke-
restük az intézményt, s Brünner 
Szilveszter főigazgatótól meg-
tudtuk: - Jelenleg a kórházi ellátá-
sokat az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának utasítása, vala-
mint a Nemzeti Népegészség-
ügyi Központ határozatai szabá-
lyozzák. Ezek a határozatok 
kimondják, hogy egészségügyi 
intézményben elektív betegellá-
tásra, tehát: tervezett betegellá-
tásra, rehabilitációs ellátásra vagy 
egynapos sebészeti beavatkozás-
ra érkező betegek csak védettsé-
gi igazolvánnyal, illetve 48 órán 

belüli negatív PCR teszttel látha-
tóak el. Ezen rendelkezések 2021. 
május 13. napjától érvényesek – 
hangsúlyozta a főigazgató, majd 
kiemelte: a rendelkezés alól kivé-
telt képez a járóbeteg ellátás, a 
vérvétel, a gyermekgyógyászati 
ellátás, a szülészeti ellátás – ter-
hes gondozás, a képalkotó diag-
nosztika, és egyéb a fenti kategó-
riákba nem tartozó esetek. - Az, 
hogy az egyes ellátások mikor 
minősülnek elektívnek és mikor 
nem azt az orvosszakma határoz-
za meg - tette hozzá a kórház 
főigazgatója. 

A mondhatni félreértés abból 
adódott, hogy múlt héten a járó-
beteg ellátásra érkezőktől is kér-
ték az igazolást. - Valóban történt 
egy figyelemfelhívás a kanizsai 
kórház részéről, ami pár órán 
keresztül tartott, hogy igenis az 
embereknek be kell oltatniuk 
magukat. Ezt célzottan tettük, és 
fogjuk a következő hetekben is 
egy - egy pár órás intervallumban 
megtenni. A járóbeteg ellátás is 
egy előjegyzés alapján működő 
rendszer. Oda is úgy jön a beteg, 
hogy egy időpontra érkezik és 

találkozik az egészségügyi sze-
mélyzettel, akit egyébként veszé-
lyeztet azzal, hogy megfertőzheti 
a vírussal. A világjárvány nem ért 
véget. Vége van a harmadik hul-
lámnak, de a nyakunkon van a 
negyedik.  Magyarország lakossá-
gának alig a fele van beoltva. Az 
élet nem fog beindulni az ország-
ban akkor, ha az emberek nincse-
nek beoltva. Az egészségügyi 
dolgozókat pedig továbbra is 
ugyanúgy kell védenünk, mint 
eddig, hiszen az akut ellátásokat 
továbbra is folytatnunk kell. Azt 
gondoljuk, hogy az emberek csak 
akkor értik meg az oltás lényegét, 
ha fel van rá hívva a figyelmük. 
Nem fogjuk megfékezni a vírust, 
ha az emberek nem oltatják be 
magukat – nyilatkozta Brünner 
Szilveszter, a Kanizsai Dorottya 
Kórház főigazgató-főorvosa. 

A jelenleg érvényben lévő sza-
bályok szerint a látogatókra is 
ugyanezek a szabályok vonatkoz-
nak, így ők is csak negatív teszttel 
vagy védettségi igazolvánnyal 
látogathatják meg hozzátartozói-
kat az intézményben. 

KÁLOVICS Rebeka

 2021. 07. 16. | 7KÖZÉLET

Nagy felháborodást kavart az elmúlt héten a 
Kanizsai Dorottya Kórház azon intézkedése, 
mikoris a bejáratnál több embertől is kérték a 
védettségi igazolványt. Néhány érintett a közös-
ségi oldalon tette közzé az üggyel kapcsolatos 
indulatait, melyre záporoztak a hozzászólások.

igazolvány?
Belépéshez teszt 
vagy
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A legutóbbi közgyűlésen elfogadta Nagyka-
nizsa testülete azt az előterjesztést, amely a 
város átfogó járványügyi, egészségvédelmi 
koncepciójáról szól. A dokumentum kitér a 
globális felmelegedés okozta hatásokra – így 
aktuálisan a hőség sújtotta napokról, riasztá-
sokról van szó. - Ezekkel a napokkal, idősza-
kokkal kapcsolatban céloztuk meg ezt az 
egyik megoldást. Építsünk ki minél 
több vízvételi lehetőséget a város 
közterületein. Ez nem saját, nem 
eredeti ötlet. Ez már működik 
Budapesten, illetve több nagy-
városban. Van egy másik akció is 
– ennek keretében vendéglátók, 
különböző egységek töltik fel a 
járókelők, a turisták üvegeit ingye-
nesen – így kevesebb pet palack fogy – 
óvjuk a környezetet – mondta el Schauta 
Marcell, Nagykanizsa önkormányzata Szociá-
lis, Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizott-
ságának elnöke. 

A koncepció határideje november, a szak-
osztályok már dolgoznak a terven. Az ivóvíz 
hálózat bővítése, illetve több tűzcsap átalakí-
tása szerepel ebben – de mint ahogy az önkor-
mányzati képviselő is fogalmazott: felmérve 
nem lettek az igények, éppen ezért óvatosan 
kezdődnek a munkálatok. Az elsődleges kivi-
telezés szerint néhány tűzcsapot alakítanak át, 
- onnan lesz lehetőség a friss víz vételére. A 
korábbi ivóvíz kutak megszüntetésre kerültek, 
vízpazarlás és egyéb okok miatt. Amelyekben 
gondolkodunk: kimondottan ivókutak lesz-

nek, kis áteresztő képességgel – fogalmazott 
Schauta Marcell.

Hőségriadó van érvényben a napokban, 
ezért is éppen aktuális a téma – kezdte Cziráki 
László, a Délzalai Víz- és Csatornamű Zrt. 
vezérigazgatója. - Az elmúlt hetekben a vízmű 
lajtos-kocsikban osztott vizet a városban. Örül-
tünk nagyon, hogy megkeresett minket az 
önkormányzat – hogy tűzcsapoknál, 

vagy egyéb más helyen építsünk 
ki olyan megoldásokat, ame-
lyek a lakosságot szolgálják 
a nagy melegben – mond-
ta el a cég vezérigazgatója. 
Köztéri ivókút jelenleg az 

Eötvös és a Deák terek mellett 
a város szívében, az Erzsébet 

téren található. Továbbiak kiépítésére 
több lehetőség is van. - Az egyik az, hogy pél-
dául a tűzcsapot alakítjuk át úgy, hogy a lakos-
ság tudjon róla vizet vételezni. A másik, hogy 
kiépítünk vízvételi csapokat. Talán célszerű a 
tűzcsapokat választani, amik frekventált 
helyen vannak, és egy egyszerű, viszonylag 
olcsó műszaki megoldással a Vízmű szakem-
berei ezt ki tudják építeni. Mindezt természe-
tesen ivóvíz-mintavétel előzi majd meg. A 
fogyasztóink érdekében az a legfontosabb, 
egészséges vizet kapjanak – mondta el Cziráki 
László.

Információink szerint pár napon belül elkez-
dődhet a kivitelezés. A lehetséges vízvételi 
helyszínekről időben tájékoztatást adnak az 
illetékesek. VINCZE Adél
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Vizet...!

Több ponton van 
a városban 
olyan köztéri 
ivókút, ahol  
bárki szomját 
olthatja. Az 
utóbbi években  
tapasztalt tar-
tós kánikulai 
időszakok miatt 
az önkormány-
zat – a Délzalai 
Víz- és Csator-
namű Zrt-vel  
karöltve - bőví-
teni szeretné a 
lehetőségeket.  
Ha valaki meg-
szomjazik, a 
város több  
pontján kapjon 
friss vizet. 
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Tanácstalanul nézelődnek a faá-
gon a madarak. A már jó ideje 
kihelyezett madáretetőkben 
ugyanis étel nem található és köl-
tésre sem alkalmas, hiába van 
belőlük jó pár az Erzsébet téri 
tölgyfán. Az etető a felfüggesztés-
nél néhol már jócskán a fába vág. 
Benedek Miklós, a Kaán Károly 
Környezetvédelmi Egyesület elnö-
ke lapunknak elmondta: ezzel az 
állapottal veszélynek van kitéve a 
növény. - Látni lehet, hogy lega-
lább másfél-két centiméterre a 
drót belevág a fa háncs részébe. 
Ez azért nagyon rossz, mert a 
háncs részen keresztül jut el a táp-
lálék a levelekből a fa többi részé-
be, a csúcs hajtásokba. Ha ezt 
lezárjuk, akkor gyakorlatilag a 
fának az idő előtti pusztulásához 
járulunk hozzá – hívta fel a figyel-
met a szakember.

A fák évről évre nemcsak 
magasságban gyarapod-
nak. Ha akadályba ütköz-
nek, akkor megkerülik vagy 
egyszerűen körbenövik azt. 
Emiatt időszerű lenne minél 
előbb eltávolítani az idegen 
anyagokat Schauta Marcell 
szerint is. – Vasdróttal, illet-
ve gyorskötözővel helyez-
ték fel az etetőket. Különö-
sen a törzsközeli madáretető körül 
a faág már körbenőtte a rögzítést, 
ezeket mindenképpen el kell távo-
lítani. Reméljük, hogy ez a fa sérü-
lése nélkül megoldható – mondta 
az önkormányzat Szociális, Egész-
ségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottságának elnöke. Schauta 
Marcell az ügyben egyeztetett a 
Via Kanizsa Zrt-vel, akik hamaro-
san leszedik és a Sétakertbe köl-
töztetik a madáretetőket. Ott 

valódi funkciójukat tölthetik be a 
jelenleg színes dekorációként 
használt faházikók. Lakossági 
ötlettől vezérelve az is felmerült, 
hogy a madáretetők örökbefo-
gadhatóak legyenek, így majd 
személyhez kötötten helyezhetik 
ki az új helyükre a házikókat, 
melyeket örökbefogadójuk gon-
dozhat, s idővel megtölthet.

HAJNES Rita és  
KÁLOVICS Rebeka

Vasdrót és gyorskötöző fojtogatja az  
Erzsébet téri tölgyfa ágait.  A problémát  
a korábban kihelyezett madáretetőnek  
látszó dekorációk felfüggesztései okozzák.  

hurokSzorult a

ELESÉG 
HELYETT VÍZ 
KELL
A Magyar Madártani és Ter-
mészetvédelmi Egyesület 
szakemberei szerint nyáron 
nem érdemes etetni a kisma-
darakat. A nyári etetés azért 
problémás, mert az egészsé-
ges populációk fennmaradá-
sa csak akkor lehetséges, ha 
az élőlények a lehető legna-
gyobb mértékben az élőhelyi 
környezetük kínálta feltéte-
lekhez alkalmazkodva élhet-
nek. - A szükségtelenül vég-
zett nyári etetés infantilizálja 
az egyedeket, elkényelmesíti 
a szülőket, a természetestől 
eltérő táplálékviszonyokhoz 
szoktatja a felnövekvő gene-
rációkat, a mesterséges táp-
lálékbőség pedig folyamatos 
emberi beavatkozás nélkül 
életképtelen szintre „pumpál-
hatja fel” a fészkelőállo-
mányt. Az etetés helyett, 
inkább a madáritatók kihelye-
zését szorgalmazza a szerve-
zet, hiszen a kismadaraknak 
is szüksége van a folyadék-
pótlásra főleg a mostani nagy 
melegben. A MME továbbá 
arra is felhívja a lakosság 
figyelmét, hogy nyáron a vízi-
madarak etetése is felesle-
ges, sőt veszélyes is lehet a 
szárnyasokra nézve. Ilyenkor 
bőven találnak maguknak 
táplálékot az élőhelyükön, de 
ha hozzá szoknak az etetés-
hez, az egyrészt komoly meg-
betegedést is okozhat, más-
részt pedig a mesterségesen 
fenntartott táplálékbőség 
kikapcsolja a téli túléléshez 
nélkülözhetetlen vonulási 
viselkedést, valamint agresz-
sziót is kiválthat a madarak 
között - fogalmazott Orbán 
Zoltán, a Magyar Madártani 
és Természetvédelmi Egyesü-
let szóvivője. 
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Egyetemista régi tanítványai keresték meg 
azzal a felvetéssel, hogy beszállna-e a politiká-
ba. Általuk lett képviselő. A kezdetekben 
komoly belső harcot kellett vívniuk, hogy tulaj-
donképpen ki irányítja ezt az új rendszert, 
hiszen vele szemben a közgyűlésben olyan 
MDF-es MSZP-s tagokkal találkozott, akik volt 
MSZMP-sekként mentették át magukat a veze-
tő szerepért. Ennek köszönhetően fél év után 
lemondott az OKSB elnökeként, mert ellent-
mondásba került a bizottsága tagjaival, hogy a 
testület többsége érdekét érvényesíthessék. 

30 év olyan távlat, hogy most már ki kellene 
mondani, a régi rendszernek nem szocialista, 
hanem párttag vezetői voltak, akik bizonyos 
hierarchikus rendszerben működtek és helyez-
kedtek el a hatalom oldalvízén – hangsúlyozta 
az egykori városatya.

Ez az alaphelyzet a mai világ teljes erkölcsi 
romlásának alapját is jelentette. Magyarul, ’90-
ben alapvetően az erkölcs tűnt el, mert akik 
működtették a szocialista rendszert, azok vál-
toztak át polgári demokratákká. 

Naivan, sokan még azt hittük ’90-ben, hogy 
létrehoztunk egy polgári demokratikus rend-
szert a maga tisztaságában, holott valójában 
ilyen rendszer nem létezik. 

Tanulmányaim alapján mondom – elemzett a 
tanár úr –, a szocialista rendszer „megcsinálása” 
korántsem olyan történelmi abszurdum, mint 
annak reciproka, a felszámolása polgári rendszer-
ré, minthogy ennek nincs tőkés tulajdon alapja. 

A szocialista állam volt a tőkés. Ideje lenne 
fölvetni azt az ontológiai kérdést 30 év után, 

hogy melyik rendszer volt 
nagyobb válságban, ami-

ért meg kellett tenni a rend-
szerváltozást! 
Szembe tudunk-e nézni azzal 

a valósággal, hogy a tőkés társada-
lomnak a válsága volt a mozgató tényező, ami 
válság így is bekövetkezett a 90-es években. 

A tőkés rendszernek volt szüksége a rend-
szerváltásra, és nem a szocialistának. Kinyitot-
tuk a szelepeket, piacok nyíltak meg, el lehetett 
helyezni az árukat, be lehetett indítani a tőkés 
gazdaságot – volt az egyértelmű felelős válasza 
Lehota Jánosnak.

Nem kell közgazdásznak lenni annak a helyzet-
nek az értelmezéséhez, hogy nemzeti burzsoázia 
nélkül történő rendszerváltozás nem volt más, 
mint a teljes kiszolgáltatottsága az országnak. 
Alapvető kérdésként „kellene” tisztázni, kinek a 
kezébe került a nemzeti vagyon, hogy azt szét-
szedte a rendszerváltó érdek. Nem kell szocioló-
gusnak lenni annak a valóságnak az értelmezésé-
hez, hogy a szocialista volt-e az, amikor nagyka-
nállal evett a rendszer asztalánál, ugyanakkor 
érdemlegeset alkotott is számos területen. 

Majd egyszeriben lett polgári demokrata, aki 
nemcsak letagadja értékeit, hanem arra az asz-
talra piszkított, ahonnan evett – jegyezte meg 
komoran a tanár úr. 

Ez a nyolszázezer párttag ugrott szét a hata-
lom ismételt megtartásáért, – „a játszma” ma is 
tart –, aminek kezdetét arányaiban azzal érzé-
keltetem, hogy akkor a testület 29 tagjából ket-
ten voltak szocialisták. 

Ennek a következménye a teljes erkölcsi 
leromlás, ami azt jelenti, hogy elveszteni a tel-
jes identitást, mert nem az vagyok, aki vagyok. 
Én tanárként alapvetően lehettem szocialista, 
hiszen nem voltam kapitalista. És annak a rend-
szernek értéket adtam tanítványaimban tanári 
munkámban. 

Volt önkormányzati képviselőként mivel kell 
szembenéznem? Számomra letagadhatatlan – 
70 éve élek a városban –, hogy ez a város a szo-
cialista rendszerben hatalmasat fejlődött. A 
Sörgyárat, az Izzót osztrák szakemberek üze-
melték be. Ezt nem lehet nem tudomásul ven-
ni. A 36 ezer lakosú város 60 ezer lakosú ipari 
várossá fejlődött. A Kefegyárból országosan jó 
hírű Kanizsa Bútorgyár lett. Amikor belekerül-
tünk a rendszerváltozás helyzetébe, és felme-
rült a kérdés, mi az, amin változtatni kell, nem 
lehetett perspektíva ezek tönkretétele. Mégis 
bekövetkezett. De befejeztük a város csatorná-
zását, utcaneveket, intézménynevet változtat-
tunk, a BLG-t 8 osztályossá tettük. Igyekeztünk 
visszahozni a népművelésbe a Jazz fesztivált, és 
átkerült politikai síkra a gazdaság. Mindenki 
vezető akart lenni. A rendszerváltozásban alap-
vetően egy politikai helyezkedés indult el, és 
megpróbáltuk a gazdaságot átalakítani nagyon 
kevés pénzből. Utólag ki lehet mondani, zöldfü-
lűek voltunk mindenhez. A régi garnitúra dol-
gozott, mi meg nem értettünk hozzá. Mire fölo-
csúdtunk, addigra már nem a Kanizsa sörét 
ittuk, az Izzó sem a miénk volt már. Az iparával 
virágzó Nagykanizsából egy halott várost sike-
rült csinálnunk. Megszűntünk diákváros lenni, 
országos beiskolázású olaj- és vegyipari szakis-
kolák épültek le. 

A kezdetről szóltam így, nem a máról – fejez-
te be gondolatát a tanár úr. Szó sincs arról, hogy 
visszalépjünk a szocialista rendszer múltjába, 
viszont alapvetően az a kérdés, hogy milyen 
jövőt építünk magunknak, gyermekeinknek. 
Nemzetünknek. Én ehhez a magam identitását 
tudtam és tudom adni, hogy tanár voltam, aki 
szembe tud nézni tanítványai hosszú sorával. 
Önkormányzati képviselőként is az iskola szere-
pének és a tanári munka megbecsülésének 
ügyéért munkálkodtam. 

BAKONYI Erzsébet

Lehota János nyugdíjas 
középiskolai tanárt az első 
önkormányzati ciklusban 
(1990-94) választották meg 
párton kívüliként képviselő-
nek a Fidesz támogatásával. 

Magyarországon 23. rész
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30 éves az önkormányzatiság
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Fotós, filmes, feltaláló, 
konstruktőr, ezermes-
ter, rádió- és tévémű-
szerész. Régen poli-
hisztornak hívták az 
ilyen embereket. Pél-
daképe Leonardo da 
Vinci, akit minden idők 
egyik legműveltebb emberének 
tartanak, aki többek között légcsa-
vart, repülő- és vízkiemelő szerke-
zetet, katapultot és tankot is terve-
zett. A reneszánsz tudós megelőz-
te korát, de minden szerénység 
nélkül elmondhatjuk, a technika 
tekintetében a kanizsai Gráner 
József, a 3D-Film Kft. tulajdonosa 
is az élvonalban áll. 

Műszaki bolt, büfék, pékség 
üzemeltetése, fagylalt- és kovász-
készítő gép, vákumos lekvárfőző 
kutter gyártása, elektromos moto-
rok, kerékpárok, autók átalakítása, 
lakópark építés, mind-mind az ő 
nevéhez fűződnek. 

– 31. éve gyártom a fagylaltgé-
peket. A 30 féle fagyigép Európa 
17 országában megtalálható, és 
Magyarország 400 cukrászdájá-
ban jelen van. Elég szép szám 
ahhoz képest, hogy kis cégnek 
számítunk – részletezte. 

10 évig tejtermék nagykereske-
déssel is foglalkozott. 14 tejipari 
cégnek adott el alapanyagokat; 
tejet, tejport, sajtot, vajat, tejszínt. 
Először 1990-ben a Coca-Cola gyár 
területén lévő svéd fagylaltgyár 
termékeit terítette a 7,5 tonnás 
hűtőkamionjával egy fél dunántúl-
nyi területen. Arra jó volt ez a kité-
rő – magyarázza, hogy ott volt az 
eladásnál, a gépgyártásban, ismer-
te a paramétereket és nem utolsó 
sorban recepteket is tudott ajánla-
ni. A fagyigyártással kapcsolatban 
az alapanyag beszerzéstől kezdve 
a vevő minden kérdésére tudott 
válaszolni. Ugyanígy történt egy-
egy kiállítás alkalmával is a vásár-
lókkal. 

Aztán jött az újabb szerelem; 
Magyarországon ő készítette az 
első 3D-s filmet, a Csodálatos uni-
verzum címűt, amit a Kék bolygó, 

az Űrkutatás története, a Magyar 
várak és kastélyok, az Autócsodák 
című követett. A legutolsó, Hazánk 
3D-ben című gyártása során 120 
várost végigjárt, és 3 év alatt elké-
szítette a Magyarországot bemu-
tató image filmet. Külföldre is 
elvitte őket, de a koronavírus-jár-
vány közbeszólt és megállította a 
bemutatókat. 

Volt egy hobbim, ami végül a 
szakmámmá vált – folytatta szél-
eskörű tevékenységének felsoro-
lását az ezermester. Érdekelt a tér-
hatású fényképezés. Eleinte 3D-s 
fotókat készítettem, a filmkészítés 
ötlete egy véletlen folytán, a Buda-
pesti Planetáriumban jutott 
eszembe. Ennek a sikerén felbuz-
dulva készítettem el a többi vide-
ót. Mára eljutottam 7 db mozifilm-
ig, melyeket Magyarország 36 
mozijában nézhettek meg az 
érdeklődők. Volt olyan eset példá-
ul egy szombathelyi moziban, 
hogy a filmjeim bemutatására úgy 
rászervezték az iskolákat, hogy a 

levetített 197 mozifilm közül az 
enyém megelőzte a Shrek filmeket 
és az Alkonyatot. 

A legutolsó, Magyarországról 
szólót a hordozható berendezé-
semmel akár 100 embernek is le 
tudom vetíteni 3 dimenzióban. 
Filmjeimmel a Balassa Intézet 
meghívásának köszönhetően jár-
tam Pekingtől, Moszkváig, 7 
ország követségein, intézeteiben. 
Jó kis sikertörténet volt – nyugtáz-
ta. – Hogy ne csak moziban lehes-
sen vetíteni, készítettem egy olyan 
automata gépet, minimozit, ami-
vel ki lehetett menni iskolákba, 
múzeumokba, látogatóközpon-
tokba. 

Ezután a motorszerelem követ-
kezett. Egy BMV benzines motort 
alakított át elektromossá, majd 
egy monitort, és különféle techni-
kai elemet tartalmazó napelemes 
kerékpárt, és egy küllő nélküli 
biciklit épített. Felújított egy 1954-
ben gyártott motort, és egy 1941-
es gyártású oldalkocsis motort. 

ÚTRA KELT A MOPETTA…
A legújabb projektemet, a mini 

elektromos autó gyártását most 
kezdtem el – újságolja a Mopetta 
történetét. Amikor bementem vele 
az Erzsébet térre, körbejárták, 
nézegették, lefényképezték az 
emberek. A Mopetta történetéről – 
melyet 1956-ban tervezett a tulaj-
donosa Egon Brűtsch és 14 db-ot 
legyártott belőle –, összegyűjtötte 
a régi képeket. Gráner Józsefnek 
megtetszett a feledés homályába 
merült gömbölyded járgány for-
mája, és a mai követelményeknek 
megfelelően elektromos motorral 
szerelte fel, a beszálláshoz az olda-
lát azonban nem vágta fel. Haszná-
lata egyszerű, csak meg kell fogni a 
fogantyúját, mint egy bőröndöt és 
máris odébb lehet emelni, nem 
beszélve arról, hogy a segédmotor 
kategóriába tartozó járműre csak 
kötelező biztosítást kell kötni. Az 
akkumulátor feltöltése sem okoz-
hat gondot, hiszen 220 voltos 
áramról otthon megoldható. 

12 | KANIZSA ÚJSÁG

KEDVES OLVASÓNK! Ha úgy gondolja, hogy isme-
rősei között van olyan, akiről szívesen olvasna 
ezen sorozat keretében, akkor jelezze felénk a 
kapcsolat@kanizsamediahaz.hu e-mail címen.

Fagylaltgép
gyártástól 
a mini elektromos 
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A gazdája, októberben bemu-
tatja a budapesti Oldtimer Show 
kiállításon, s ha minden igaz, lesz 
még egy „jelenése” a járgánynak. 

– Írtam egy levelet a zágrábi 
autógyárba, ahol a világ legkomo-
lyabb elektromos autóját gyártják. 
A Rimac elnevezésű csodaautójuk 
2 millió euróba kerül. A levélírást 
így kezdtem el: „Önöké a világ leg-
komolyabb elektromos autója. Én 

itt vagyok önöktől 150 km-re, az 
enyém a világ legegyszerűbb, leg-
kisebb elektromos autója. Kettő 
percre hadd vigyem el megmutat-
ni, és mondjanak két-három mon-
dat véleményt a kisautóról.” Ha 
lehetne egy közös fotónk a gyár 
vezetőjével, Matevvel, nekem az 
annyit jelentene, mintha az ameri-
kai elnökkel fognék kezet – mond-
ja.

AZ ÉPÍTENI VÁGYÁS, A 
NULLÁBÓL LÉTREHOZNI  

VALAMIT, EZ A GONDOLAT 
FOGLALKOZTAT MINDIG 

Az ezermesterség gondolata 
már az általános iskolában meg-
mutatkozott nála. Az első sikerél-
ményt jelentő munkáját, az úttö-
rőház barkács szakkörében készí-
tett újságtartóját dicsérő szavak-
kal Horváth Vilmos igazgató végig 
vitte a tanáriban. Aztán később 
már az elektromosság foglalkoz-
tatta. Ezen belül is az építés, és 
nem a javítás érdekelte leginkább. 
A gimnáziumi évek után a székes-
fehérvári Videoton gyárban szer-
zett rádió- és tévéműszerész szak-
mát. Az első tanévben rendezett 
kiállításra mindenki vihetett 
magával egy olyan készüléket, 
amit otthon gyártott. József egy 
hifitoronnyal jelent meg, és meg-
nyerte vele az első díjat.  - A díjá-
tadáson megjegyezték; talán 
majd egyszer a Videoton is fog 
egy ilyen korszerű gépet gyártani, 
mint amilyent én elsős ipari tanu-
ló koromban. Tíz évvel megelőz-
tem őket, hiszen beszédszinteti-
zátort építettem bele már 1980-
ban – emlékezett vissza.

S hogy milyen munkamódszer-
rel dolgozik? Például a vákumos 
kuttergépet elképzelése szerint a 
műhelyben összerakta, s miután 
működött, fölment a nappaliba 
és lerajzolta. 

A 4D moziját a Csodák palotájá-
ba vették meg Budapesten. A 
nézők a polarizációs technológiá-
val vetített mozifilmeket 3D-ben 
élvezhetik, a 4. dimenziót a moz-
gó nézőtér, valamint a fény, hő, 
hang és vízeffektek jelentik. Ami 
éppen történt a filmen, azt illuszt-
rálta a berendezés mozgással, 
illattal, esővel, széllel. A nézők 
ezáltal virtuális űrutazásban, hul-
lámvasutazáson és izgalmas utcai 
autóversenyzésben vehettek 
részt. A vetítőgépekbe beépítette 
az internetet, így minden nap kap 
értesítést arról, hogy melyik fil-
met hányan nézték meg. Ezáltal 
ellenőrizni tudja, hogy melyik film 
megy jól és milyen témák érdeklik 
az embereket. 

Beszélgetésünk során egyértel-
műen kiderült, hogy Gráner 
József egy nyugodt ember, 

ugyanakkor a számára nincs lehe-
tetlen. – Nincs dühkitörés – nyug-
tázza, én már akklimatizálódtam 
mindenhez. 

Jó érzés, amikor az ember büsz-
kén rá tud könyökölni a gépére 
egy kiállításon. A minőséget min-
dig el lehet adni. Legutóbb úgy 
vett tőle egy cukrász fagyigépet, 
hogy „Jóska, egy ugyanolyan 
gépet hozzon nekem, mint ami-
lyent 17 évvel ezelőtt vettem 
magától.” Ennél jobb reklám nin-
csen – jegyzi meg, hozzátéve, 
hogy sokszor előfordul ilyen eset 
vele az országban. 

Mozgalmas az élete. Ha kell, tér-
képen is meg tudja mutatni, hogy 
melyik országban járt az alkotása-
ival. Néha persze vakvágányra 
kerül az ember. Amit nem csinált 
szívesen, attól megszabadult. 
Egyszemélyes cége van, alkalma-
zottja nincs, ugyanakkor nagyon 
sok helyen ad munkát. Van, aki 
esztergál, van, aki lézerrel vág ki 
alkatrészeket, a másik műhelyben 
lemezt hajlítanak, van külső 
hűtőgép- és villanyszerelő. Így 
tud olcsó lenni. Például a fagylalt-
gép Olaszországban kétszer 
annyiba kerül, mint Magyarorszá-
gon. Csak meg kell szervezni a 
munkát! Nem kellenek látványos 
irodaházak meg kamionok. Pici 
cégem van, de tudok nagy dolgo-
kat véghez vinni – vallja magáról 
Gráner József. 

Nem áll távol a jótékonykodás 
sem a konstruktőrtől. 2008-ban 
több százezer forintért megvásá-
rolta Vajda Attila olimpiai bajnok 
kenus lapátját. Az „aranylapátot” 
ugyanis a Tűzoltó utcai gyermek-
klinikán gyógyuló gyerekek javára 
elárverezték. Mint mondta, nem 
azzal a céllal licitált a lapátra, hogy 
megvegye, hanem azért, hogy 
minél magasabb áron kelljen el. A 
befolyt összegből a gyerekek 
kívánságára agyagozó korongot 
vásárolt a kórház az intézmény ját-
szószobájába, ahol éppen a kislá-
nyát is kezelték. Az intézmény 
támogatásával azonban nem állt 
le. Miután a kislányát elveszítette, 
újabb gyűjtést indított, és 1 millió 
forinttal járult hozzá ahhoz, hogy 
elviselhetőbbé tegye a beteg gye-
rekek mindennapjait. 

BAKONYI Erzsébet
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Évekkel ezelőtt, 2017. szeptemberében 
Dénes Sándor polgármester kezdeményezé-
sére indult a szolgáltatás. Az ebadó bevezeté-
sével, jogszabályi előírás miatt a város anyagi-
lag hozzájárul az állatorvosi ügyelet fenntar-
tásához. Az elmúlt mintegy négy évben szom-
bat- vasárnap, illetve ünnepnapokon reggel 7 
órától, este 10 óráig volt elérhető ez a szolgál-
tatás az állattartóknak. A készenléti idő az 
állatorvosok kezdeményezésére e hónaptól 
megváltozott. - Az állattartók egy része élt az 
ügyelet lehetőségével, egy szűk rész pedig 
sajnos visszaélt, amiből kellemetlen helyzetek 
alakultak ki – mondta el a változás miértjét 
Horváth László állatorvos.  - Volt rá példa, 
hogy behívták a kollégát ügyeletre, s közben 

nem érkeztek meg az állattal. Az idő során 
lecsökkent az amúgy is kis létszámban részt-
vevő állatorvosok száma, így beadtunk egy 
javaslatot, amit a város vezetése, illetve a köz-
gyűlés elfogadott. Így július elsejétől szomba-
ton, vasárnap, illetve ünnepnapokon megha-
tározott időpontokban tartanak rendelést az 
ügyeletes állatorvosok. Délelőtt 9 és 12 óra 
között, délután 16 és 18 óra között. A közben 
lévő időben telefonon elérhetőek lesznek a 
kollégák, de ezt mindenki maga fogja eldön-
teni, pontosan hogyan. Érdemes az ügyeleti 
számot felhívni az indulás előtt, hogy éppen 
ki az ügyletes. A telefonszám továbbra is a 
város által üzemeltetett központi szám 
maradt (06 30 600 6466), ami arra a praxisra 

van irányítva, aki éppen azon a hétvégén a 
szolgálatot teljesíti - hangsúlyozta Horváth 
László, aki kérdésünkre elmondta: Leginkább 
a friss, gyors ellátást igénylő esetekben kelle-
ne igénybe venni az ügyeleti szolgáltatást. 
Nyilván vannak olyan élethelyzetek, amikor 
például hirtelen oltás kell egy utazás miatt, és 
a tulajdonos épp akkor tartózkodik itthon. Ez 
is megoldható. De ilyen esetben ezt minden-
képp jelezni kell telefonon az akkor ügyeletet 
teljesítő orvosnak. Ezt ő dönti majd el, hogy el 
tudja-e vállalni, avagy sem. A  szolgálatot tel-
jesítő 6 állatorvos: Bozsoki Attila, Dezső 
János, Fekete Ágoston, Horváth László, 
Nikleszné Nink Diána és Talabér Gyula.

HAJNES Rita
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Az országban egyedülálló 
módon működik a Nagy- 
kanizsa és környéki  
állatorvosi ügyelet, mely 
júliustól megváltozott.  
A hat szolgáltató állatorvos 
a hétvégén is csak  
megadott időben rendel.

ügyelet

Módosult az 
állatorvosi

VOLTAK, AKIK ÉLTEK, VOLTAK, AKIK VISSZAÉLTEK VELE
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HEVESI SÁNDOR
MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
„Az én hobbim” sorozat 
keretében
MÓRITZ ISTVÁN REPÜLŐGÉP 
MAKETTJEINEK BEMUTATÁSA - 
kiállítás
Megtekinthető: augusztus 30-ig

2021. július 17. szombat 8. 
18.30 óra
VIDEÓS TALÁLKOZÓ
További részletek a 
www.videostalalkozo.hu weboldalon

2021. július 21. szerda 10-12 óra
NYÁRI KÉZMŰVES FOGLALKOZÁS 
GYEREKEKNEK 
Tutaj és vitorlás készítése

2021. július 22. csütörtök 10-11 óra
MARGARÉTA MÓKA – zenés-bábos 
foglalkozás 0-3 éveseknek
Vezeti: Vajda Margit.  
Jelentkezni és érdeklődni lehet a 
30/616-08-47-es telefonszámon.

2021. július 28. szerda 10-12 óra
NYÁRI KÉZMŰVES FOGLALKOZÁS 
GYEREKEKNEK 
Bőrműves munkák készítése

2021. július 29. csütörtök 10-11 óra
MARGARÉTA MÓKA – zenés-bábos 
foglalkozás 0-3 éveseknek
Vezeti: Vajda Margit. Jelentkezni és 
érdeklődni lehet a 30/616-08-47-es 
telefonszámon.

2021. július 29. csütörtök 19 óra – 
Erzsébet téri Zenepavilon
NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Kanizsa Big Band
Rossz idő esetén a rendezvény hely-
színe a Medgyaszay Ház színházterme

MÓRICZ ZSIGMOND 
MŰVELŐDÉSI HÁZ
Udvar: 2021. július 21. szerda 
19 óra – NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Bojtár Népzenei Együttes és 
a Zalagyöngye Táncegyüttes
Rossz idő esetén a rendezvény hely-
színe a Móricz Zsigmond Művelődési 
Ház színházterme

2021. augusztus 03. kedd 
19 óra – udvar:
NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Kovács Linda – Bögöthy 
Ádám Duó
Rossz idő esetén a rendezvény hely-
színe a Móricz Zsigmond Művelődési 
Ház színházterme

PROGRAMAJÁNLÓ Pályázati kiírás
 A PÉCSI KOLLÉGIUMI FÉRŐHELYEK ELNYERÉSÉRE

 
 Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata a 43/2008.(X.09.) 

számú önkormányzati rendelete alapján pályázatot ír ki a pécsi  
felsőoktatási intézményekben tanuló nagykanizsai hallgatók számára 

biztosított 9 pécsi kollégiumi férőhely elnyerésére.
 
A pályázat benyújtásának feltételei:
A rendelet 2.§ alapján - A Pécsi Tudományegyetem 9 kollégiumi férőhelyére pályázhat 
az a hallgató, aki:
a.) nagykanizsai állandó lakóhellyel rendelkezik,
b.) magyar állampolgárságú,
c.) a Pécsi Tudományegyetem valamely karán államilag elismert felsőoktatási képzés 
keretében nappali tagozaton folytatja tanulmányait,
d.) az első diploma megszerzése érdekében főiskolai vagy egyetemi szintű alapképzés-
ben, illetve BSc/BA vagy MSc/MA képzésben vesz részt, és
e.) a képzésre felvételt nyert és halasztással nem élt, akinek kollégiumi férőhely iránti 
kérelmét helyhiány miatt elutasították
 
A pályázat elnyerésének feltétele: A pályázó tanulmányi eredménye, szociális körül-
ményei (jövedelmi viszonyok, testvérek száma, szülők vagyoni helyzete), valamint a 
rendelet 1. számú mellékletében szereplő adatlap benyújtása az abban meghatározott 
igazolásokkal együtt.
 
A pályázat benyújtásának határideje: 2021. augusztus 10.
A pályázat benyújtásának helye: Polgármesteri Hivatal Humánigazgatási csoport 
8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.
 
A benyújtott pályázatokat Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlése Oktatási, Kultu-
rális, Ifjúsági és Sport Bizottsága bírálja el 2021. augusztus 27-ig, döntéséről írásban 
értesíti a pályázókat. 

A pályázathoz csatolni kell:
A fenti rendelet 1. számú mellékletében szereplő adatlapot az abban meghatározott 
igazolásokkal együtt. 
A kollégiumi férőhely iránti kérelem elutasításáról szóló dokumentum - jelen pályázat 
benyújtási határidejét követően, de legkésőbb 2021. augusztus 27-ig - pótlólag is 
benyújtható.

A pályázati adatlap beszerezhető: Nagykanizsa Megyei Jogú Város honlapjáról a 
http://www.nagykanizsa.hu e-ügyintézés, letölthető nyomtatványok, Humánigazgatá-
si csoport oldalról letölthető 
Bővebb felvilágosítás kérhető: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hiva-
tal Humánigazgatási csoport  Telefon: 20 / 849-2334
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Elég nehéz heteken vagyunk 
túl. Én nem tudom, más falvakban 
mi a helyzet, de Kiskanizsán 
nagyon sok a csiga! - ezzel indítot-
ta beszámolóját Marika, amikor 
ezen a héten meglátogattuk a 
kertjében. A nyugdíjas hölgy kis 
területet művel, de éppen megte-
rem benne minden, ami számára 
szükséges – sőt, emellett még 
ajándékozni is tud belőle. Az idei 
esztendőt illetően viszont nem 
sok pozitívumot tudott mondani. 
- Azzal szoktak kezdődni a regge-
lek, hogy csigát gyűjtünk. Szok-
tam mondani a gyerekeknek, 
hogy kisütjük. De persze szó se 
róla. Sóba rakom őket egy doboz-
ba. Palánta ültetéskor a barátnőm 
szokta kérdezni, milyen fajtát hoz-
zon. Tudod mit mondok? Nem 
számít. Az első adagot úgyis a csi-
gák eszik meg. Itt tényleg minden 
másodvetés, másod ültetés – 
mondta el Horváthné Vadász 
Mária. 

A kertjében mérgelődve Marika 
még elmondta: a zellernek is van 
egy markáns, erős illata, de a csiga 
azt is megeszi. Sőt. A paradicsom-
ba is beleharap. Szinte magának 

tette fel a kérdést: „Lehet, hogy én 
valamit rosszul csinálok. De nem 
hiszek abban, hogy bio kertészet. 
Mert nincs olyan. Nem lehet meg-
állítani a csigákat. Aztán vagy jól 
laknak, vagy nem tudom, mi tör-
ténhet, de a másod ültetés mindig 
szép” - fogalmazott a kiskanizsai 
asszony.

A kis kertben valóban minden 
megtalálható, ami a konyhára kell. 
Paradicsom, paprika, répa, 
káposzta, zöldbab – és a csoda-
szép hagyma. Utóbbi kapcsán 
ismét tanultunk valamit. - Leül, 
nézd! Akkor kell kiszedni, amikor a 
szára leül. Így mondják Kiskani-
zsán. Akkor érett be a hagyma. De 
nem szabad levágni. Berakom a 
garázsba, és addig, amíg teljesen 
le nem szárad a szára, hagyom. 
Mert, ha valaki levágja így félig 
zölden a hagyma szárát, akkor 
megrohad. Ez a fajta, ez a fehér, ha 
jól tudom, Salotta hagymának 
hívják. Más, mint a hagyományos 
kiskanizsai hagyma, más az aro-
mája, de szeretem. Gyönyörű. 
Másod ültetésben került még a 
földbe fekete retek, paszternák, 
puhabab megint – talán még 

beérik – sorolta Horváthné Vadász 
Mária.

A beszélgetésünk alatt kiderült: 
többen vannak sajnos, akik egész-
ségügyi, vagy egyéb problémáik 
miatt már nem vállalják a kertet, a 
kertművelést. A Szépkorúak Társa-
ságának életkora jóval meghalad-
ja a 70 évet. A munkában és a kis-
kertben is ledolgozták az éveket. 
De akármerre is haladjon a beszél-
getés fonala, az eredmény mindig 
ugyanaz. „De akkor is! Tavasszal, 
mikor kijövök. Olyan jó! Az illatok, 
a föld! És akkor a sajátot szedem le. 

A saját zöldségemet, a cukorbor-
sót... hát annál jobb nincs is. Lehet, 
hogy sokan elmennek az áruház-
ba például a répáért. Mert az egye-
nes, nem görbe. Könnyebb tisztí-
tani. De ennek más az íze! Tavaly is 
mondtam: abbahagyom. A gyere-
keim is mondják, anya, ne csináld 
már. De jön a február, megveszem 
a magokat, nekiállok. A kertben jó 
levegőn vagyunk. Na, nézd... sze-
dek ki egy kis répát, meg hagymát, 
vigyél hozzá zöldbabot... nagyon 
jó leves lesz belőle!”

 VINCZE Adél

 2021. 07. 16. | 15MEZŐGAZDASÁG

Csigainvázió, száraz-
ság, rekkenő 
hőség... és a kor. Az 
idősebb kertészeket 
valóban kihívás elé 
állítja az idei eszten-
dő. A kiskanizsai 
Szépkorúak Társasá-
gának vezetője nem 
éppen pozitívan 
kezdte a beszélgeté-
sünket – de minden 
jó, ha jó a vége...
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ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 
48. RÉSZ

nem adja fel!
Aki sáska, 
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Következő 
véradások

2021.07.20. 13:00-17:00
 Bazár-udvar Nagykanizsa 

Zrínyi út 35.. 
A megjelenítést ezúton is 
köszönjük!  Véradásaink 

időpontját  
megtalálják a Kanizsa TV 

Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

06-30/600-6466
2021. július 1-től 

Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város területén 
az állategészségügyi 
szolgáltatás szomba-
ton (pihenőnap) és 

vasárnap 9-12 óráig,
illetve 16-18 óráig; 
ünnepnapokon, 
munkaszüneti 

napokon a  
hétvégéhez  
hasonlóan,  

9-12 óráig, illetve 
16-18 óráig vehető 

igénybe.

Az állatorvosi 

készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről
részletes 

információt talál 
lapunk internetes 

változatában, 
a kanizsaujsag.hu 

oldalon!
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 2021. 07. 16. | 17REJTVÉNY

Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

AZ ELŐZŐ HETI REJTVÉNY MEGFEJTÉSE: 
Versenyhelyzetre azért is van szükség, nehogy 
elkényelmesedjen az ember.
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2021. 07. 12. és 2021. 10. 04. 2021. 07. 19. és 2021. 10. 11. 2021. 07. 26. és 2021. 10. 18. 2021. 08. 02.  és 2021. 10. 25.
Alkotmány utca Alsószabadhegyi utca Ady E. utca Alsótemető utca
Bagolai sor Bagoly utca Akácfa utca Bába utca
Belus J. utca Barka köz Arany J. utca Bajcsai utca
Boróka utca Bem J. utca Árpád utca Bajcsy Zs. utca
Búzavirág utca Bocskai utca Babóchay utca Berek köz
Durgó Katalin utca Csalogány köz Bajza utca Bornemissza G. utca
Egerszegi utca Cseresznyés utca Balaton utca Cigány utca
Felsőerdő utca Csiky G. utca Báthory I. utca Cserfa utca
Forrás utca Damjanich J. utca Batthyány L. utca Dobó I. utca
Förhénc utca Dankó utca Bedö A. utca Felsőtemető utca
Gábor Á. utca Dr. Marek J. utca Besenyő utca Fenyő utca
Garay utca Fülesbagoly utca Bethlen G. utca Gördövényi utca
Gesztenyés utca Gárdonyi G. utca Bolyai J. utca Hajgató S. utca
Halvax utca Gólyahír utca Bősze köz Haladás utca
Hársfa utca Harmat utca Csányi L. utca Halis utca

Herkules utca Hegybíró utca Csengery utca Homokkomáromi utca
Ibolya utca Hóvirág utca Csokonai utca Hunyadi J. tér
Ifjúság utca Hősök tere Deák tér Jakabkúti utca
Inkey B. utca Iskola utca Dózsa Gy. utca Kismező utca
Kaán K. utca Kanyar utca Egry J. utca Kisrác utca
Kalász utca Kápolna tér Eötvös tér Kossuth L. utca
Kertész utca Kiss J. utca Erdész utca Kőrisfa utca
Kórház utca Krúdy Gy. utca Erkel F. utca Körmös utca
Lámpagyári utca Mátyás király utca Erzsébet tér Malomkerti utca
Lazsnak utca Miklósfa utca Fáy A. utca Március 15. tér
Levente utca Nagy L. utca Fő utca Munkácsy M. utca
Lovarda utca Nagykerteki utca Gyulai köz Nagyrác utca
Magvető utca Orgona utca Határőr utca Őrtorony utca
Magyar utca Parkerdő utca Hevesi utca Pápai utca
Majorkert utca Pásztor utca Honvéd utca Pivári utca
Mária utca Patak köz Hunyadi J. utca Ráckert utca
Muskátli utca Pityer utca Huszti tér Rozmaring utca
Napsugár utca Sandi utca Ilona utca Szent Flórián tér
Őrház utca Szabadhegyi utca Jókai M. utca Szent Rókus utca
Őz utca Szentendrei utca József A. utca Szepetneki utca
Pipacs utca Szentgyörgyvári utca Kálvin tér Szigeti utca
Sánci utca Teleki B. utca Kanizsai Dorottya utca Templom tér
Semmelweis I. utca Tersánczky utca Kaposvári utca Tornyos köz
Szálfa utca Veres P. utca Kassa utca Törökvári utca
Szarvas utca  Katona J. utca Tőzike utca
Szekeres J. utca  Kazinczy F. utca Varasdi utca
Táncsics tér  Kinizsi P. utca Vöröshegyi utca
Tavasz utca  Király utca Zsigárdi köz
Téglagyári utca  Királyi P. utca 
Teleki utca  Kisberki utca 
Thúry Gy. utca  Kisfaludy utca 
Űrhajós utca  Kossuth L. tér 
Vadalmás utca  Kölcsey F. utca 
Vadrózsa utca  Ligeti utca 
  Madách I. utca 
  Május 1. utca 
  Maort utca 
  Munkás utca 
  Muraközi utca 
  Múzeum tér 
  Nyírfa utca 
  Olaj utca 
  Papp Simon sétány 
  Péterfai utca 
  Petőfi S. utca 
  Platán sor 
  Postakert utca 
  Rákóczi F. utca 
  Rozgonyi utca 
  Sabján Gy. utca 
  Sikátor utca 
  Só utca 
  Sugár utca 
  Széchényi I. tér 
  Szemere utca 
  Szent Imre utca 
  Takarék utca 
  Tárház utca 
  Toldi M. utca 
  Tripammer Gy. utca 
  Új Élet utca 
  Vécsey utca 
  Virág Benedek utca 
  Vörösmarty M. utca 
  Wlassics utca 
  Zemplén Gy. utca 
  Zrínyi M. utca   

A HÁZHOZ MENŐ ÜVEGHULLADÉK 
GYŰJTÉS SORÁN KIZÁRÓLAG AZ ALÁB-
BI ÜRES CSOMAGOLÁSI ÜVEG HULLA-
DÉKOKAT SZÁLLÍTJUK EL:
- befőttes üvegek
- fehér, öblös italos üveg 
  (pl. ásványvizes, üdítős, boros-, pezsgős-, 
  röviditalos palackok)
- zöld, barna öblös italos üveg 
  (pl. ásványvizes, üdítős, boros-, pezsgős-,  
  sörös-, röviditalos palackok)
A hulladékok kihelyezhetőek bármilyen 
edényben, ládában, kosárban, illetve átlát-
szó műanyag zsákban. A kihelyezett edény, 
láda, kosár ürítésre kerül, kollégáink az 
ingatlan előtt hagyják a tárolódobozokat. 
Amennyiben műanyag zsákban történik a 
kihelyezés, a zsák elszállításra kerül társasá-
gunk részéről.

AZ ALÁBBI HULLADÉKOK NEM 
MINŐSÜLNEK ELKÜLÖNÍTETTEN 
GYŰJTÖTT (SZELEKTÍV) 
HULLADÉKNAK:
- ablaküveg
- drótüveg
- autószélvédő
- vegyszeres üvegek
- porcelán
Ezen hulladéktípusok elhelyezéséről érdek-
lődjön Társaságunknál!

Köszönjük, hogy Ön is elkülönítve gyűjti 
hulladékát!

Üdvözlettel, az Ön szolgáltatója:
Viridis-Pannonia Nonprofit Kft.
www.nfv-pannonia.hu 
viridis@nfv-pannonia.hu 

Elkülönítetten gyűjtött üveg hulladékok szállítási napja HÉTFŐ

TISZTELT LAKÓK!
2021. július 1-től a Viridis-Pannonia Nonprofit Kft. kiterjeszti a ház-

hoz menő hulladékgyűjtést az üveghulladékokra is.

Elkülönítetten gyűjtött üveg hulladékok szállítási napja HÉTFŐ
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– A Felsővárosi templom 1764-
ben épült Nepomuki Szent János 
tiszteletére, barokk stílusban. 
1824-ben bővítették, akkor 
készült a jelenleg is látható két 
hatalmas tornya, de a templom 
maga kicsi volt, és a város lakos-
ságának a növekedésével szüksé-
gessé vált egy új templom építé-
se. A város főterére, az Erzsébet 
térre egy kéttornyú bazilikát ter-
veztek, de a kivitelezését a II. 
világháború meghiúsította. 

Mivel nem volt elegendő pénz 
új templom építéséhez, az illeté-
kesek dr. Krátky István polgár-
mesterrel, a templomépítő 
bizottság világi elnökével úgy 
döntöttek, hogy ki kell bővíteni a 
régi Felső-templomot. A bővítést 
úgy képzelték el, hogy a régi 
templomból csak a kórusrész és a 
torony maradna meg, de valójá-
ban egy új templomot építettek 
hozzá 1941 és 42 között a legne-
hezebb történelmi időszakban. A 

templomépítést nagyban 
támogatta a veszprémi püspök-
ség, illetve a helyi polgármester, 
dr. Krátky István.

A legtöbb építési anyag a 
háborús korlátozások miatt már 
zárolva volt, azonban a nagykani-
zsai hadosztályparancsnok Vitéz 
Nemes Széchy Imre magyar kirá-
lyi vezérőrnagy segítségével 
kiutalták hozzá a szükséges 
anyag jelentős részét. 

A templom a hívek összefogá-
sával felépült, és 1942. november 
8-án szentelte fel Jézus Szentsé-
ges Szíve tiszteletére dr. Simon 
György veszprémi nagyprépost, 
püspöki helynök, aki valamikor 
kanizsai diák volt. 

Tehát az új templomunk nagy 
befogadású, szükség is volt rá 
akkor, azonban idővel ez is kicsi-
nek bizonyult. Egyik plébános 
elődöm megpróbált új templo-
mot építeni, de sajnos meghiú-
sult az elképzelése – hangsúlyoz-

ta László atya. A templomban 
működő 15 közösség találkozását 
a koronavírus-világjárvány hóna-
pokra lehetetlenné tette nálunk 
is – jegyezte meg. 

A plébániatemplom fíliáihoz 
tartozik a Szent Mártonról elne-
vezett kórház kápolna, a sánci és 
a bagolai templom, valamint a 
látóhegyi és a bagolai hegyi 
kápolnák. 

A kórház kápolna az 1931-es 
világgazdasági válság idején 
nagyberuházásként egy év alatt 
épült fel. Építése Longauer Imre 
atya nevéhez fűződik. Az évtize-
des álom főként közadakozásból 
valósult meg. A kápolna a sorsát 
a nevében hordozza: a köpenyét 
kettévágó, a koldust segítő lovas, 
Szent Márton szerénysége és 
tisztessége örök példa úgy a kór-
ház dolgozóinak, mint a látoga-
tóknak: amikor egy kórházhoz 
kápolnát építenek az azt jelenti, 

hogy nem csak teste van az 
embernek, hanem hisszük, a lel-
ket is kell gyógyítani. 

A sánci templom felújításával 
kapcsolatban jó híreket is tudott 
mondani Várnai László plébá-
nos. Pályázati forrásnak köszön-
hetően közel 7,5 millió Ft-ot 
kapott rá a plébánia. Az állami 
támogatásból meg tudják oldani 
az épület utólagos falszigetelé-
sét, festését, vakolását. A látóhe-
gyi kápolna szigetelését, vakolá-
sát egy vállalkozó egy millió forin-
tos felajánlásából kezdik megol-
dani. Tervben van egy helyi gyűj-
tés is. Ha a látóhegyi gazdák anya-
gilag hozzájárulnak, ezt is meg 
tudják oldani talán még idén, de 
jövő év májusáig mindenképpen. 
Bagolán a templom tetőzetének 
a beázását kijavították, a falat 
újrafestették – zárta gondolatait 
a plébános.  BAKONYI Erzsébet
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Templomjáró sorozatunkban a Jézus Szíve Római 
Katolikus Templomban jártunk. A templom 
múltjáról és jelenéről Várnai László plébá-
nos osztotta meg gondolatait olvasóinkkal. 

 a háború 
A kéttornyú bazilika építését

meghiúsította
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Az FCN kezdésként hivatalosan is 
bemutatott két új érkező labdarú-
gót, akik a múlt évben szintén 
élmezőnybeli Lipót Pékség SE-től 
érkeztek a dél-zalai klubhoz. Mint 
ismert, Papp Szilárd és Szegleti 
Gergely távozott a piros-kékek-
től, de a Kanizsánál azon vannak, 
hogy kellően megerősödve kezd-
hessék az új idényt.

- A futball világában magától 
értetődő, hogy labdarúgók érkez-
nek, illetve távoznak, arra ugyan-
akkor pozitívan tekinthetünk, hogy 
a múlt szezonbeli keretünk kilenc-
ven százalékát sikerült megtarta-
nunk – fogalmazott Lánczos Atti-
la, a nagykanizsaiak ügyvezetője. - 
Az átigazolási időszakból még van 
hátra azért, ha úgy adódik, be 
fogunk számolni érkezőkről.

Persze, már így is van mire épít-
kezni, s ezt a szakmai stábnál is 
igyekeznek nyomatékosítani.

- Említették persze, hogy 
magasra tettük a mércét előző 
szezonbeli szereplésünkkel, s ezt 
mi magunk is tudjuk – vette át a 
szót Koller Zoltán, az FC Nagyka-
nizsa vezetőedzője. - Ebből kifo-
lyóan azzal is tisztában vagyunk, 
hogy az előttünk álló pontvadá-

szat még nehezebb lesz. Tavaly a 
középmezőnyt céloztuk be a csa-
pattal, most azon leszünk, hogy a 
kanizsai gárda úgymond tartósan 
élcsapat legyen. 

Ketten tehát a Lipóttól érkeztek, 
a 29 esztendős Kószás Krisztián, 
illetve a 21 éves Kovalovszki Máté 
ráadásul rögtön a dél-zalai legény-
ség erősségei is lehetnek. Előbbi, 
vagyis Kószás korábban váci, vala-
mint óvári színekben az NB II-ben 
is pályára léphetett, a dunaújvárosi 
születésű Kovalovszki pedig 
néhány – pontosabban három – 
évvel korábban még az NB I-es 
Haladás kispadjáig is eljutott, majd 
Mosonmagyaróváron gyűjtött NB 

II-es találkozókat is a CV-jébe. 
Elmondásuk alapján tetszett a 
nagykanizsai vezetőség által szá-
mukra felkínált perspektíva, öröm-
mel jöttek az itteni egyesülethez. S 
hogy miképpen is történt például a 
két Győr-Moson-Sopron megyei 
érkező becserkészése?

- Most már mi is kellő feltérképe-
ző potenciállal rendelkezünk, az 
NB III-as mezőnyből gyakorlatilag 
minden csapatról, azon belül is a 
labdarúgókról van videós anya-
gunk, elemzésünk – vette vissza a 
szót Koller Zoltán. - Nem titok, 
ebben nagy szerep jut az egyik 
edzőkollégámnak a stábban, 
tehát Horváth Gábornak. A 

kapusok trenírozása mellett az ő 
feladata az aktuális ellenfél feltér-
képezés is, s eközben azért képbe 
is kerülhetnek más gárdák futbal-
listái, áll tehát rendelkezésre 
sokakról kellő adat és információ.

A kanizsaiak a közös munka 
indítását követően szinte rögtön 
Lendvára utaztak, ahol a helyi 
Nafta 1903 várt rájuk, a hazaiak 
végül 2-0-ra nyertek. Múlt szom-
baton az FCN aztán Sárvár felé 
vette az irányt és a Vas megyei 
bajnok ellen 4-0-ra győztek a 
dél-zalaiak, góljaikat Béli Milán, 
Kobra György, Péntek Adrián, 
valamint Török Milán szerezték.

P.L.

A napokban sorra került 
Balaton-átevezésen kani-
zsai érdekeltségű egységek 
is indulhattak, ráadásul az 
eredményeiket tekintve 
nem is teljesítettek rosszul.

A  Nagykanizsai Vízisárkányok Sport 
Egyesület (NAVI SE) legénysége kategóri-
ájában az első helyezést érte el - 50 csapat 
közül -, s ideje 32:28 perc volt a célba érke-
zéskor. A NAVI mellett egy másik nagyka-
nizsai sárkányhajó egyesület Sárkányjárat 
1 néven szintén nagyon jól szerepelt, ők a 
harmadik helyen zártak egy budapesti 
együttessel holtversenyben. P.L.

alapján

Gondos 
feltérképezés

Képaláírás: Kószás 
Krisztián (balról), 

Koller Zoltán és Kov-
alovszki Máté 

bizakodva tekinthet-
nek az előttük álló 

időszakra
Fotó: Polgár László

Július 5-én elkezdte a felkészülését az FC Nagykanizsa 
NB III-as labdarúgó együttese. A kanizsaiak  
az elmúlt szezonban a Nyugati csoport negyedik  
helyén végeztek, innentől tehát az  
a szereplés mondhatni kötelez.

áteveztekŐk is
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A moszkvai kajak-kenu maraton 
Európa-bajnokságon is remek 
nagykanizsai siker született, 
hiszen a Plastex Kanizsa Kajak- 
kenu Klub kajakosa, Kálovics Adél 
az ifjúsági hölgyek mezőnyében - 
19 kilométeren -  
a második helyen végzett.

Kálovics Adél néhány hónapja már a győri 
országoson jól ment, lévén bajnoki címet 
elérve evezett, így vált biztossá az oroszországi 
kiküldetése. Ráadásul Moszkvában is jó esélyekkel 
szállhatott vízre a kanizsai sportoló a női K-1 19 
kilométert felölelő Európa-bajnoki futamán, s 
nem is maradt el az érem, hiszen végül a dobogó 
második fokára állhatott.

- Természetesen reménykedtem egy jó szerep-
lésben, de aligha árulok el nagy újdonságot, hogy a 
vírushelyzet hónapjai azért óvatosságra is intettek – 
összegzett örömmel a kajakos Kálovics Adél. - Ugyan 
a mezőny nem volt teljes, de azt is vegyük figyelembe, 
már az is a verseny egyik etapja volt, hogy egyáltalán 
ki és miként tud készülni az Eb-re, illetve egyáltalán 
vállalni tudja-e, hiszen 19 kilométer azért mégiscsak 
tizenkilenc kilométer a vízen. A magyarokon kívül az 
oroszokkal kellett számolni, a cél pedig egyértelmű 
volt: őket megelőzni... Nos, Horváth Maja lett az első 
és pedig mögötte végeztem. Persze, megkóstoltam a 
vizet úgymond, de ez sem zökkentett ki a versenyzés-
ből, az ugyanakkor már inkább nehézséget okozott, 
hogy igazi hőségben lapátolhattunk. Külön élmény 
volt viszont az eredményhirdetés, mivel az ezüstér-
mem végett én is nagy büszkeséggel hallgathattam 
a Himnuszt. Roppantmód büszke voltam, s egyben 
arra is, hogy magára az Eb-re kijuthattam.

Adél ezt közösségi oldalán nem is rejtette véka 
alá, hiszen edzőinek, Sári Nándornak és Bed-

nyák Boglárkának külön is kifejezte háláját az 
elért moszkvai eredményért. Nincs azonban vége 
a nyári történéseknek, mivel innentől edzőtábor 
következik a nagykanizsai kajakozók számára, 
aminek keretében a „maratonista” Kálovics Adél 
már a ráckevei vb-válogatójára készülhet. A világ-
bajnokságra, melyet szeptember végén Romániá-
ban rendezhetnek meg, szintén nem árt egy remek 
válogatót letudni, feladat tehát akad bőven a vízfel-
színen. P.L.

Moszkvából

Az IKU (International 
Karate Union) 
magyarországi szer-
vezete sorozatban 
immár harmadik éve 
szervezte meg nyári 
karate táborát Bala-
tonfenyvesen. A szűk-
re szabott szervezési 
idő ellenére szép lét-
szám gyűlt össze a 
nagykanizsai KIME 
egyesületének koor-
dinálásában.

A közös és összehangolt sportá-
gi munkában a rendező KIME Sho-
tokan Karate Egyesület, a békés-
csabai JALTE Goshinkai karate-do 
(Gregor László 8. danos vezeté-
sével), a zalaegerszegi Seigi-Do 
Karate Egyesület (Takács Kriszti-
án 5. dan), a németországi Yama 
Karate Do (Christian Puch 4. 
dan), a Rákosmenti KSE (Szircsák 
Szabolcs 3. dan), a romániai, szat-
márnémeti Okinawa Dojo (Nyesti 
Csaba 5. dan) és a budapesti Ota-

ka Karate Club (Farkas Norbert 
4. dan) tagjai vettek részt. Feszt 

Norbert - a kanizsaiak vezetőjé-
nek - elmondása szerint, a tábor 
olyannyira jól sikerült, hogy remé-
nyeik szerint a szövetség újabb 
klubokat is integrálhat a működé-
sébe. P.L.

 Válogatottbeli csapattársával,  
Horváth Majával örülhetett ezüstjének a 
kanizsai kajakos, Kálovics Adél (balról)

Újra

A megyei 
labdarúgó 
bajnok ság 
első osz-

tályában a 
tavaszi idény-

ben a korábbi 
évekhez képest 
igencsak kiegye-
nesedő, 11 pontot 
szerző, így végül 
a 14. helyen záró 

Kiskanizsai Sáskáknál elsőre talán 
nem is várt játékos-mozgás realizá-
lódott az elmúlt napokban. Július 
elején már három nevet lehetett 
biztosra venni: Kollár Péter, Sző-
ke Ádám, illetve Szőke Richárd 
is kezet adott arra, hogy az elkö-
vetkezendő idényben Kiskanizsán 
játszanak. Nevezett labdarúgók 
tehát néhány kilométerrel 
kevesebbet kell, hogy megtegye-
nek új állomáshelyükre, lévén a 
Szepetnek SE szerelését cserélték 
a Sáskák piros-fekete dresszére. 
Az alapos vérfrissítés később még 
folytatódott, amikor is arról érte-
sülhettünk, hogy Petánovics Milán 
szintén átteszi székhelyét Szepet-
nekről a kiskanizsai Hunyadi térre. 
Amikor ezek az igazolások szár-
ba szökkentek, már bőven tény 
volt, hogy Kiss István távozott 
a kiskanizsaiak edzői posztjáról, 
helyét pedig játékos-edzőként 
László Roland veszi át.  P.L.

Népes volt a karatékák balatonfenyvesi edzőtábora

Jött a „fél” 
Szepetnek

Ezüstérem

Szőke Ádám 
(balról)  
mostantól a 
Sáska színe-
iben focizhat 
(Fotó: Polgár László)

Fenyvesen
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Gelencsér Bálint a hatos, Balogh Imre és 
Zborai Gyula a nyolcas, Szerdahelyi Kriszto-
fer pedig a tizenegyes kategóriában indult. A 
bajnokságon remek eredmények születtek: a 
kanizsaiak 2 arany-, 2 ezüst-, valamint egy bron-
zéremmel térhettek haza.

Az úgymond összevont kategóriában (6-10) 
Zborai Gyula szerezte meg az elsőbbséget, a 
döntőbe jutásért éppen Balogh Imrét győzte le, 
utóbbi pedig a harmadik helyet szerezte meg. 
A 7-8. kategóriában szintén Zborai nyert csa-
pattársa, Balogh előtt. A 11-esben Szerdahelyi 
Krisztofer második lett, a döntőben kikapott a 
békéscsabai riválisától.

- A Kanizsa Sörgyár Sportegyesület fogyaték-
kal élők szakosztálya újra remek eredménnyel 
igazolta, hogy a legjobbak között van a 
parasportban – foglalta össze az eredményeket 
Jakabfi Imre, a KSSE vezetője. - Zborai Gyula a 
csapat remeklése mellett egyben a verseny leg-
eredményesebb versenyzője is lett.

S ha már Zborai Gyulát külön is kiemelte a 

klub elöljárója, időközben az is eldőlt, hogy 
úgymond paralimpiai „zöldkártyás” lett, ami 
azt jelenti, hogy a nagykanizsai sportoló is 
készülhet Tokióra.

- Azt el kell ismernem, hogy a szlovéniai válo-
gató számomra nem a legjobban sikerült, 
ugyanakkor a mostani ob-ra nem panaszkod-
hatom – fogalmazott Zborai, aki eddig három 
paralimpián képviselhette a magyar színeket. - 
Az ob előtt még egy csehországi versenyen is 
indultam Ostravában, s ott csapatban bronzér-
mes lettem, az is jó előjel lehetett a továbbiak-

ra. Mindezeket követően érkezett az értesítés a 
nemzetközi szövetség részéről az olimpiai sza-
badkártya apropóján, ami azt jelenti, hogy 
utazhatok az idei paralimpiára. Az utóbbi idő-
szak fogalmazzunk így jutalma, hogy az öt 
lehetőségből az egyiket én kaphattam meg a 
világon.

Ha minden jól alakul, a paralimpiát augusz-
tus 24. és szeptember 5. között rendezik Japán 
fővárosában, Tokióban. P.L.

Soroksáron rendezték meg a ritmuscsapatok 
országos bajnokságát, ami az idei esztendő  
első élő, vagyis nem úgynevezett online  
versenye lehetett.

A kanizsai Szan-Dia FSC növen-
dékei is nagyon készültek a főváro-
si versenyre, ráadásul tehették ezt 
úgy, hogy edzői stábjuk Szabó 
Tímea érkezésével tovább bővül-
hetett.

- Az utolsó versenyünk, mely 
élőben zajlott, november elején 
került megrendezésre Veszprém-

ben - fogalmazott a tréneri csa-
patból Vágó Lászlóné. - Persze, 
online versenyek voltak és szép 
sikereket is értünk el, de az egy 
táncosnak tudjuk, hogy nem az 
igazi. Nagyon örültünk, hogy 
roppant szép számú mezőny 
gyűlt össze, így bőven volt miért 
izgulni.

Szan-Dia FSC-elsőségek. Színpa-
di látványtánc-fantasy kategória, 
junior egyéni: 1. Felde Zorka. Gye-
rek 2, duó: 1. Csöndör Lili-Tóth 
Mira. Gyerek 1, csapat: 1. Méhecs-
kék. Showtánc kategória, gyerek 2, 
egyéni: 1. Szabadi Horváth Kata-
lin. Gyerek 2, duó: 1. Szerdahelyi 
Enikő-Hóbor Kinga. Junior, duó: 
1. Lanz Tamara-Ujj Viktória 
Zóra. Gyerek 2, formáció: 1. Sweet 
Dreams. Junior, csapat: 1. Queen. 
Junior, formáció: 1. Ghost.

A kanizsaiak küldöttsége a 9 
arany- mellett 4 ezüst-, valamint 3 
bronzérmet könyvelhetett el. 
Különdíjasaik a legtechnikásabb 
táncosként Lanz Tamara, a legjobb 
színpadi képként a Sweet Dreams, 
a legkreatívabb koreográfiaként a 
Ghost, míg a leglátványosabb pro-
dukcióként az Aranyhaj vizsgáz-
tak, így felkészítőik, Vágó László-
né, Vágó László, Tóthné Vágó 
Alexandra, valamint Szabó Tímea 
joggal örülhettek. P.L.

 2021. 07. 16. | 23SPORT

A KSSE para pingpongosai  
remekeltek az ob-n, köztük  

Zborai Gyula (balról a második)

Budapesten az Ormai Csarnok-
ban rendezték az idei Para 
Asztaliteniszezők Országos 
Bajnokságát, melyen a Kani-
zsa Sörgyár SE-t négy para 
versenyző is képviselte.

Mehet a 

Ismét élőben

negyedikre
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A Mura menti horvát lakodalmak 
közkedvelt étele volt régen 
a savanyú leves. A két-
napos lakodalmak 
első napján ebédre 
szolgálták fel, mel-
lé hurka és kolbász 
került második 
fogásként az ünne-
pi asztalra. Ezt 
követően folytató-
dott a lakodalmi cere-
mónia, elindult a násznép a 
mennyasszonyért. A recepteket 
Proszenyák Istvánné Mária osz-
totta meg Tótszerdahelyről olva-
sóinkkal. 

SAVANYÚ LEVES
Hozzávalók: 50 dkg sertés tüdő, 
szív és egy kis hús, 2 fej vörös-
hagyma, só, 1 db fűzött paprika, 2 
babérlevél, egész fekete bors, 2 
gerezd fokhagyma, 50 dkg 
krumpli. 
A rántáshoz: zsír, liszt, piros pap-
rika.

Elkészítése: A sertéstüdőt, a szí-
vet és húst a hozzávalókkal, 

de a krumpli nélkül fel-
tesszük főni. Ha a 

húsok félig megfőt-
tek, hozzáadjuk a 
f e l k o c k á z o t t 
krumplit, és így főz-
zük tovább. Közben 

elkészítjük a rántást, 
a zsíron megpirítjuk a 

lisztet és a végén őrölt 
paprikát szórunk rá. Amikor 

megfőtt a hús és a krumpli, 
beleöntjük a levesbe és ízlés sze-
rint egy kis ecettel megsavanyít-
juk. 

A savanyú levesbe ma már nem 
tesznek sertéstüdőt és szívet, de 
régen nagyon kelendő volt ez a 
fajta tüdőleves, mivel a levágott 
sertés mindenfajta húsát fel kel-
lett használni. 

A LASKA hozzávalói: 50 dkg 
liszt, 1 tojás (tojás nélkül is elké-
szíthető), víz, 1 kk só. 

Elkészítése: A hozzávalókat lan-
gyos vízzel puhára összegyúrjuk, 
hogy sodrófával nyújtható 
legyen. A tésztát ezután vékonyra 
kisodorjuk, hosszú csíkokra vág-
juk, és felfordított tepsi hátán 
megsütjük. Sütés után hosszabb 
ideig tárolható. 

A tésztát – mielőtt el szeret-
nénk fogyasztani –, a következő-
képpen készítjük el:

A csíkokat apró darabokra 
összetördeljük, forraljunk fel vizet 
és tegyünk bele egy kávéskanál 
sót. A felforralt vizet öntsük rá a 
tésztára, fedjük le és hagyjuk állni, 
amíg megduzzad. Ha ezzel meg-
vagyunk, leönthetjük darált zsír-
ral, vagy zsírban pirított szalonná-
val (pörccel) és máris tálalhatjuk. 

Ezt a hagyományos és olcsó 
népi ételt a mai napig előszere-
tettel készítik a horvát falvakban. 
Régen az asztali tűzhelyen sütöt-
ték meg, utána pedig a feketére 
sült kérgét lekaparták.

BAKONYI Erzsébet

GasztroKanizsa
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heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Legyen nyitott mások véleményé-
re, de közben ne ítélkezzen senki 
felett. Fogadja el az élet új kihívá-
sait, és ha figyelmesen kezd hozzá, 
nem éri veszteség.

BIKA: 04.21-05.21. 
Ágas-bogas teendő közepette 
nem árt, ha néha elgondolkodik 
azon, hogy hova vezeti az életét. 
Ha úgy ítéli meg, hogy tévúton jár, 
mindig változtathat az útirányon. 

IKREK: 05.22-06.21.
Jó formában van mostanában. Ha 
valamit meg akar szerezni, kitar-
tásának köszönhetően azt meg 
is tudja. Ne változtassa meg az 
elképzelését senki kedvéért sem.

RÁK: 06.22-07.22. 
A pozitív gondolkodása csak akkor 
ér valamit, ha tettekkel is kifejezi. 
Mutassa ki bátran a mások iránt 
érzett szeretetét, mert azt előbb-
utóbb viszonozzák. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
A koronavírus-járvány miatti be-
zártságában egy kissé elhagyta 
magát. Nézzen gyakrabban a tü-
körbe, és tanuljon meg mosolyog-
ni. Meglátja, jót fog tenni.

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Ön is tudja, szemesnek áll a vi-
lág. Ha el akar érni valamit, akkor 
merjen kezdeményezni, bármiről 
is van szó. A kudarc ne vegye el a 
kedvét semmitől. 

MÉRLEG: 09.24 -10.23. 
Ha úgy érzi, kicsi a mozgástere és 
megunta az otthonában tétlenül 
eltöltött hétvégéket, dolgozzon 
ki magának egy „B” tervet. Semmi 
esetre se maradjon otthon. 

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Senkinek se engedje meg, hogy 
visszahúzzák, és meghiúsítsák az 
elképzelését, bármilyen meghök-
kentő ötletről legyen is szó. A rosz-
szakarókat pedig kerülje el. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
Új ismerősökre, barátokra is szert 
tehet, ha nem üldögél folyton ott-
hon. Menjen elébe az események-
nek, és ahogy mondani szokták, ne 
várjon a sültgalambra.

BAK: 12.22 - 01.20. 
Bizonyára érzi, egy különösen ne-
héz időszak lezárult az életében. 
Hogy miként lesz a továbbiakban, 
az öntől is függ, és úgy élhet, aho-
gyan szeretné.

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Ha fontosnak érzi, hogy zökkenő-
mentesen működjenek a kapcso-
latai, akkor ne feledkezzen meg az 
ismerőseiről. Akkor is hívja fel őket, 
ha nem akar tőlük semmit. 

HALAK: 02.20-03.20. 
Átmeneti anyagi nehézséggel kell 
megküzdenie, de ne csüggedjen 
el, mert hamarosan megoldódnak 
a gondjai. Nyugodtan betervezhet 
egy szép tengerparti üdülést. 

tésztávalSavanyú leves laska

24.indd   24 2021. 07. 15.   14:47:36
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UTOLSÓ PILLANATBAN?
9. oldal
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Helyben 5, elvitelre 27

Augusztus elsejétől változik az étkezés adója
Helyben fogyasztva olcsóbb lesz?
27 százalékra nő az elvitelre kért menü áfája

adok-kapok
Szűnni nem akaró

Felújítják a víztornyot
Nem lehet halogatni tovább a munkákat
Kollégánk a toronyban járt

Ismét ülésezett az önkormányzat
Kemény ki- és beszólások mindkét oldalon
Már az ülés előtt üzengettek egymásnak a felek

HORROR  
A PIACON
EGEKBE SZÖKTEK A GYÜMÖLCSÁRAK
LUXUSTERMÉK A MÁLNA, A RIBIZLI
DRÁGA LESZ A BEFŐTT ÉS A LEKVÁR
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Lemezbemutató koncerten már élőben ismerhette 
meg a közönség a Bojtár népzeni együttes „Bojtár 40” 
című albumát. A Móricz Zsigmond Művelődési Házban. 
tartott előadáson a Dél-Zalai Táncegyüttes közreműkö-
désével szórakoztatták a közönséget. Az album egyéb-
ként már lassan féléve elérhető, a járványhelyzet miatt 
azonban nem tudták szélesebb körben is megismertet-
ni az érdeklődőkkel.

SZÖKŐKÚT FELÚJÍTÁS Egyelőre csak porfelhő emelkedik az Erzsébet téri szökőkútból, de 
ez már azt jelzi, hogy megkezdték a szakemberek a berendezés javítását. Előreláthatólag két 
hét alatt végeznek a munkálatokkal, így augusztus elején újra magasba szökhetnek a vízosz-
lopok. A szökőkút meghibásodása egyébként többször is politikai vitáknak adott alapot. Az 
egyik álláspont szerint a kivitelezőnek garanciális javításban kellett volna helyre állítani. A 
legutolsó sajtóhírek szerint, kisebb a baj, mint gondolták, így „mindössze” 7 millió forintból 
elvégezhető a javítás.

Kanizsa száma:

VILÁG KÉP – KANIZSA KÉPE
Tűzcsapból  

vízcsap
Ivókutakká alakítja a 

Dél-Zalai Vízmű a nagy-
kanizsai tűzcsapok egy 

részét. A nyári hőségben 
így kívánnak segíteni 

azoknak, akik megszom-
jaznak. Schauta Marcell 

önkormányzati képviselő 
(Momentum) a Kanizsa 

Tv-ben azt mondta, hogy 
egy Bristolból indult 

„Töltsd újra” akció adta 
az ötletet, hogy lehetősé-

get adjanak azoknak, 
akik kulacsaikat friss víz-

zel kívánják megtölteni.  

40
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A Teleki utca és a Platán sor 
100 éves csőrendszerének 
modernizálása egymilliárd 
forintos beruházás, ami 70 
százalékos pályázati támo-
gatásból, valamint 30 szá-
zalék önkormányzati 
összegből valósulhat meg. 
Az ÉVE képviselői az érin-
tett utcákat a Délzalai Víz- 
és Csatornamű Zrt. segít-
ségével választották ki. A 
közgyűlésen Balogh László 
polgármester fontosnak 
tartotta kiemelni: Cseres-
nyés Péter országgyűlési 
képviselő lobbiereje is 
befolyásolhatja a pályázat 
sikerességét. Bizzer András 
alpolgármester elmondta: 
a kormányzati segítség-
nyújtásnak köszönhetően 
jó állapotban van a város 
költségvetése, így nem 
okoz gondot a 300 millió 
forint önerő előteremtése. 
Fodor Csaba, az ÉVE frakci-
óvezetője azt mondta: az 
önkormányzat dolga biz-
tosítani, hogy a vízveze-
ték-rendszer megfelelően 
működjön, nem a Vízműé. 
A csővezeték hálózat 
önkormányzati tulajdon-
ban van, így a felújítás sem 
az üzemeltető dolga. Hor-
váth Jácint, az ÉVE frakció-

vezető-helyettese arra 
mutatott rá, hogy a pályá-
zat értékelési szempontjá-
ba, ha Cseresnyés Péter 
beavatkozna, akkor hivata-
li visszaélést követne el, 
ugyanis a pályázati elbírá-
lás során egy teljesen 
objektív szempontrend-
szert vesznek figyelembe. 
A közgyűlés az előterjesz-
tést 15 igennel, egyhangú-
lag elfogadta. Amennyi-
ben támogatást nyer a 
pályázat, a beruházás 
megvalósítása 2023-ra vár-
ható.

Az önkormányzati cégek-
kel kapcsolatos, harmadik 
napirendi pontban szere-
pelt a gazdasági társaságok 
vezetőinek béremelése, 
valamint jutalmazása. Miu-
tán Fodor Csaba frakcióve-
zető (ÉVE) ismertette az 
előterjesztést, Bizzer And-
rás alpolgármester döbbe-
netét fejezte ki. Szerinte a 
pandémiás időszakot köve-
tően nem az a legfonto-
sabb, hogy az ügyvezetők 
huszonöt százalékos fizeté-
semelést kapjanak, ezen 
kívül nem is érdemlik meg. 
Horváth Jácint, az ÉVE frak-
c i ó v e z e t ő - h e l y e t t e s e 
elmondta: igenis tisztessé-

ges bér jár a vezetőknek, 
mert egy cégért vállalnak 
felelősséget. Fodor Csaba 
szünet után módosította az 
előterjesztését. Eszerint fel-
kérte a közgyűlés a polgár-
mestert, hogy a cégveze-
tőkre vonatkozó javadal-
mazási szabályzatból a pré-
miumot a következő soros 
közgyűlésre vegye ki, és 
csak a jutalom maradjon 
meg, mint adható kategó-
ria. Az előterjesztést 8 igen, 
7 nemmel fogadta el az 
önkormányzat.

Vitát hozott a városatyák 
között a Kanizsa Aréna 
üzleti tervének jóváhagyá-
sa, ugyanis az ÉVE- frakció 
nehezményezte, hogy Fitos 
István, a Kanizsa Aréna Üze-
meltető Nonprofit Kft. ügy-
vezetője még nem készítet-
te el a sportcsarnok üze-
meltetésére vonatkozó, 
pontos üzleti tervet. Az elő-
terjesztéssel kapcsolatban 
Balogh László polgármester 
ismertette Fitos István ügy-
vezető levelét, amelyben 
leírja, hogy egyelőre nem 
áll rendelkezésére annyi 
információ, ami alapján az 
üzleti tervet szakmailag 
hitelesen el lehetne készí-
teni. Fodor Csaba, az ÉVE 
frakcióvezetője szerint az 
az ügyvezetőt minősíti, 
hogy ahelyett, hogy sze-
mélyesen megjelent volna 
az ülésen, írt egy levelet. 

Bizzer András alpolgármes-
ter úgy gondolja, hogy 
Fitos István egy jó szakmai 
levelet írt, érvekkel együtt. 
Schauta Marcell, az ÉVE 
önkormányzati képviselője 
megjegyezte: nem érti, 
hogy lehet, hogy bár több 
százmilliót költöttek el 
tanulmányokra, Fitos Ist-
ván ezekből sem tudja 
megállapítani, mennyibe 
fog kerülni a létesítmény 
üzemeltetése. Balogh Lász-
ló válaszában úgy reagált, 
hogy szerinte a Kanizsa 
Aréna egy 15 milliárdos, 
hatalmas üzenet a város-
nak, és reméli, a kanizsaiak 
többsége tud majd neki 
örülni. Fodor Csaba módo-
sító javaslatát, miszerint 
Fitos István ügyvezető 
köteles már az augusztusi 
közgyűlésen megjelenni, a 
városatyák 8 igen, 7 nem-
mel elfogadták.

 35 millió forintot különít 
el az általános tartalékok-
ból az önkormányzat a 
19-es udvar helyzetének 
megoldására. Ezt a gusz-
tustalan helyzetet végre 
meg akarjuk szüntetni – 
fogalmazott Fodor Csaba, 
az ÉVE frakcióvezetője a 
19-es udvar ügyével kap-
csolatban. Ehhez pedig sür-
gősen meg kell terveztetni 
az épületegyüttes bontását 
egy gazdasági társasággal. 
A lebontott törmelék egy 
részét felhasználnák a hul-
ladéklerakóknál az útépíté-
sekhez. Másik jelentős 
részét pedig a hegyi utak, 
zártkerti utak rendbetételé-
re használnák. A közgyűlés 
az előterjesztést 15 igennel, 
egyhangúlag elfogadta.  
A tervek szerint a terület 
rendbetétele már ezév 
végéig megtörténik.

Körtvélyessy Vivien

KÖZGYŰLÉS

SZAVAZTAK A KÉPVISELŐK
Kilenc napirendről

Nagykanizsa önkormányzata július 
27-én, kedden soron kívüli közgyűlést 
tartott. A városatyák – egyebek mel-
lett – tárgyaltak a Teleki utca és a 
Platán sor vízvezeték rendszerének 
felújításáról, az önkormányzati cégek 
működéséről, de a 19-es udvar sor-
sát, valamint a Kanizsa Aréna üzleti 
tervét is napirendre tűzték.
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Július 15-én jelent meg az 
az írás a megyei napilap 
online felületén, amelyben 
Szabó Szilárd, a Fidesz frak-
cióvezetője kijelentette: 
„hazugság az Éljen Váro-
suNk! Egyesület frakciója 
részéről, hogy az 588 millió 
forintos kormányzati 
támogatás felhasználásá-

ról nem történt egyezte-
tés, Balogh László polgár-
mester ugyanis már hóna-
pokkal ezelőtt megküldte 
a fejlesztési listát, ám ezzel 
kapcsolatban semmiféle 
választ nem kapott az 
egyesülettől.” Ugyaneb-
ben az összeállításban Sza-
bó azt is elmondta: szerin-
te az ÉVE arra játszik, hogy 
a megítélt támogatást ne 
lehessen időben felhasz-
nálni. 

Erre először a közösségi 
oldalán reagált a többsé-
get adó frakció, „Az igazsá-
got elferdítő fideszest 
hamarabb utol lehet érni, 
mint a sánta kutyát?” cím-
mel. Négy nappal később 
sajtótájékoztatót is tartott 
az ÉVE. Erre egyébként 
meghívást kapott min-

den(!) érintett sajtóorgá-
num, eközben a másik tér-
félen még mindig tartják 
magukat a „szűkített listá-
hoz”. Fodor Csaba rögtön 
azzal kezdte: elegük van az 
ismételten megszaporodó 
támadásokból. A megyei 
napilapban megjelent 
vádaskodás mellett azt is 

sérelmezik az ÉVE képvise-
lői, hogy a polgármester és 
az alpolgármester szerin-
tük úgy állította össze a 
korábbi fejlesztési sort, 
hogy nem volt erről egyez-
tetés a rendőrséggel, a Via 
Kanizsa szakembereivel és 
az intézményvezetőkkel 
sem. Fodor Csaba hozzá-
tette: a projektösszegekkel 
is problémák voltak. – Azt 
láttuk, hogy a polgármes-
ter által beterjesztett lista 
nem teljesen fedi a valósá-
got a számok tekinteté-
ben, éppen ezért döntött 
úgy a közgyűlés, hogy 
tekintse át ezt a dokumen-
tumot a Tulajdonosi Bizott-
ság. De a július 12-ei ülésen 
kiderült, hogy Bizzer kép-
viselő azt sem tudja, mikor 
jár le a 60 nap, amíg be kell 

nyújtani az adatlapot. Az is 
kiderült, hogy nem volt ez 
leegyeztetve az érintettek-
kel, és én úgy vettem észre, 
hogy a hivatal szakembe-
reivel sem. Ezért már 14-re 
összehívtam az újabb 
bizottsági ülést, ahol dön-
töttünk. Lefolytattam a 
szükséges megbeszélése-
ket minden érintettel, illet-
ve sok mindenkivel, így 
például a rendőrség és a 
Via szakembereivel, az 
óvodavezetővel, a hivatal-
lal. Ez fontos volt ahhoz, 
hogy a bizottságot tájé-
koztatni tudjam 14-én, 
szerdán, s meghozzuk a 
döntéseket. Ez megtör-
tént, átalakítottuk a listát, 
bővítettük a 23-at 28-ra. 

Csak azt nem tudom, hogy 
ezeket a megbeszéléseket 
miért nem folytatta le a 
polgármester, akinek több 
hónap állt erre rendelkezé-
sére. Úgy tűnik, inkább 
megvárták, amíg hazaér 
Cseresnyés Péter, meghall-
gatták, mit mond, és úgy 
lett. A szakmát meg minek 
is megkérdezni, ha a főnök 
azt mondja, hogy úgy lesz, 
akkor úgy lesz – tette hoz-
zá az ÉVE-frakcióvezetője. 
Berta Krisztián szerint a 
helyi Fidesz kommunikáci-
ójának legnagyobb hazug-
sága az, hogy az ÉVE nem 
reagált időben a polgár-
mesteri listára. Az ötpárti 
frakció már áprilisban 
elküldte az általuk összeál-
lított sort, amin szerepelt a 
víztorony felújítása, míg a 

Fideszén csak a torony 
mögötti terület fejlesztése. 
Később Balogh László pol-
gármester átvette a torony 
felújítását megcélzó javas-
latot. 

Valószínűleg Berta Krisz-
tián szavai, és/vagy az 
ÉVE-posztja hozta elő az 
újabb „sántakutyázást”, 
ezúttal Cseresnyés Péter-
től annak ellenére, hogy 
egypár nappal korábbi nyi-
latkozata szerint a minisz-
terelnöki biztos szándéko-
san tartotta magát távol a 
városi politikától. Sajtóér-
tesülés szerint az országy-
gyűlési képviselő fogalma-
zott úgy: „A hazug embert 
hamarabb utolérik, mint a 
sánta kutyát, ez a régi 
magyar közmondás most 
tökéletesen igaz az Éljen 
VárosuNk! legutóbbi meg-
nyilatkozásával kapcsolat-
ban.” A tájékoztatón a 
politikus és Bizzer András 
kifejtette, már 2019 elején 
folytak egyeztetések a Víz-
mű akkori vezetőjével, 
Áfra Barnabással a fejlesz-
tési célokról, a tervezés 
pedig már akkor elkezdő-
dött, így amit az ÉVE állít, 
az hazugság.

Az ötpárti koalíció a 
Facebookon intézett 
viszontválaszt. Mint írják: 
„Mi azt mondtuk, hogy a 
polgármester által összeál-
lított előzetes, általa 
leadott listában nem sze-
repelt a víztorony felújítá-
sa, csak a mögötte lévő 
terület fejlesztése, míg a 
mi listánkban igen. S miu-
tán elküldtük nekik a listát, 
akkor gondolták úgy, hogy 
mégiscsak kellene rá pénz 
és bukott meg a hazugsá-
guk, hogy nem küldtük el 
nekik a listát… Inkább 
azzal törődjön majd Cse-
resnyés úr, hogy az új, 
módosított és bővített lis-
tát ne akadályozza köz-
benjárásával a minisztéri-
umban, mert akkor pl. Sza-
bó Szilárd körzetében sem 
valósul meg fontos útfel-
újítás.” Zárásként pedig 
jött még egy „sántakutyá-
zás” a posztban: „És végül: 
igaza volt Cseresnyés 
Péternek, a hazug embert 
előbb utolérni, mint a sán-
ta kutyát, hiszen azonnal 
utolértük őt is. Lassan már 
azt sem hihetjük el neki, 
amit kérdez...”

Mikó-Baráth György
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Ez a közmondás jár most – csakhogy 
maradjunk a népi vonalon – csárdást 
a kanizsai politikai frakciók között. 
Már legalább féltucat beszámoló szü-
letett a legutóbbi közgyűlés óta az 
588 millió forintos kompenzáció kap-
csán. A kormányoldal szerint az ÉVE 
kockáztat és hazudik, míg az ötpárti 
koalíció állítja: a polgármesteri lista 
szakmaiságával komoly problémák 
voltak.

MINT A SÁNTA KUTYÁT
A hazug embert hamarabb utolérik, 
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ÉLET A CITROMSZIGETEN ÉS MELLETTE

A Citromszigetként elhíresült Dózsa 
György utca 73-75. szám alatti ingat-
lan hajdan szebb napokat is látott az 
idősebb generáció emlékezete szerint. 
Az egykori laktanyaépület ma már 
csak árnyéka régi önmagának, a 
lepusztult falak lassan az enyészetté 
válnak. Ha pedig mindez nem volna 
elég, az ott élők szinte hetente gon-
doskodnak arról, hogy a Citromsziget 
folyamatosan közbeszéd tárgya 
maradjon.

Legutóbb a múlt héten 
riasztották a nagykanizsai, 
valamint a környező telepü-
lések tűzoltóit a Citromszi-
gethez, ugyanis négyszáz 
négyzetméteren lángolt a 
73-as épület tetőszerke-
zete. Zakó László, a 
N a g y k a n i z s a 
Vagyongazdálko-
dási és Szolgálta-
tó Zrt. vezérigaz-
gatója már az 
ö n k o r m á n y z a t 
tudtára adta aggo-
dalmát, miszerint a 
Dózsa György 73-75. egy 
időzített, ketyegő atom-
bomba. 

- Az elmúlt évtizedekben 
szociál is  b ér lak ások 
működtek itt, egy 12 évvel 
ezelőtti önkormányzati 
határozatot most nemrég 
hajtottunk végre: kiürítet-
tük az épület egy jelentős 
részét. Az itt lakókat elköl-
töztettük, tehát jelenleg 
hivatalosan csak a Vöröske-
reszt és csatolt szervezetei, 
valamint egy közfürdő 
működik itt. A 75-ös ingat-
lan földszinti ablakait 
bedeszkáztuk, a bejáratot 
berácsoztuk, a közműveket 
leválasztottuk, mindezt 
nem kevés pénzből, kétmil-
lió forintból. Tehát már 
nincs bent sem víz, sem vil-
lany, sem gáz, ennek elle-
nére mindmáig vannak 
olyanok, akik be akarnak 
hatolni az épületbe, és sike-

rül is nekik. A 73-as számú 
épület bezárására is kap-
tunk már jelzéseket, de a 
Vöröskereszt külön kérése 
volt, hogy a téli időszakra 
ne zárjuk be, mert a város 

különböző pontjain 
fognak megfagy-

ni a hajléktala-
nok az utcán. A 
p a n d é m i a 
miatt már több 
mint 100 milli-

ós elvonásban 
volt részünk, az 

anyagi lehetőségeink 
is korlátozottak, sőt elfogy-
tak. Egyszerűen már tehe-
tetlenek vagyunk, a hajlék-
talanok semmitől nem 
riadnak vissza, egy létra 
segítségével az emeleti 
ablakon keresztül közle-
kednek, hiába próbáljuk 
meg bármilyen módon 
lezárni az épületet – mond-
ta el Zakó László.

A Vagyongazdálkodás-
nak havonta több tízezer 
forintjába kerül a terület 
karbantartása és felügye-
lete. Ha az önkormányzat 
nem hoz hamarosan 
drasztikus döntést az ügy-
ben, akkor megjósolhatat-
lan, hogy meddig fajul a 
történet.

- Tehetetlenek vagyunk 
azokkal szemben, akik nem 
ismernek semmilyen 
emberi magatartásformát, 
saját ürülékükben feksze-
nek naphosszat, és így élik 

az életüket. Ha az egész Cit-
romszigetet szeretné az 
önkormányzat – mert az 
önkormányzat a tulajdonos 
– felújítani, ott nem tudom 
hány nullát kell a milliárdok 
mögé tenni, minimum 
százmilliárdos nagyság-
rendről beszélünk. Ameny-
nyiben a városvezetés a 
létesítmény elbontása mel-
lett dönt, az is több száz 
millió forintba kerülne, de a 
leégett tető javítása is sok 
tízmillió forintos költséggel 
járhat - tette hozzá Zakó 
László.

Ha a Citromszigeten 
istentelen állapotok ural-
kodnak, bizony a környeze-
tében élőkre is hatással 
vannak az események. A 
volt laktanyaépület utcaf-
ronti része közvetlen kap-
csolatban van a túloldalon 
lakókkal, akik szerint élhe-
tetlen állapotokat kell elvi-
selniük nap mint nap ezen 
az utcarészen. Vannak 
olyan szomszédos és szem-
ben élők, akik nem merik a 
házukat itt hagyni, ezért 
már évek óta nem utaztak 
el sehova, mások a gyere-
keiket nem merik kienged-
ni az udvarra.

- Hatvanhét éve élek itt, s 
itt korábban soha nem vol-
tak problémák. Tíz évvel 
ezelőtt kezdődtek ezek a 
komoly gondok. Nem is az 
idősebb hontalanokkal, 
hanem a fiatalokkal. Itt van 
négy-öt ilyen fiatal, akikkel 
csak a probléma van. Min-
den fórumon voltam, min-
denütt elmondtam ezt. 
Po l gár m es te r  úr nak 
nagyon köszönöm, hogy 
olyan hathatósan segített 
bennünket, hogy nem tör-
ténik továbbra sem semmi. 
Katasztrófa, ami itt minden 
nap zajlik. Éjjel-nappal szó-
rakoznak a Citromszigeten, 
ordítoznak, a múltkor egy 
benzineskanna robbant fel 
az ajtóban. Mindezt csupán 
szórakozásból teszik , 

nekünk megkeserítik az 
életünket, és veszélyes is. 
Egyáltalán nem érezzük 
magunkat biztonságban a 
saját otthonainkban – árul-
ta el Plander Pál.

A lakók a probléma meg-
oldására egyelőre még 
csak ígéretet, javaslatot 
sem kaptak az önkormány-
zattól. 

Körtvélyessy Vivien

TŰZ, ROBBANÁS, ORDÍTOZÁS
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A Petőfi utcai víztorony közel ötven éve 
szolgálja Nagykanizsa és térsége vízellátá-
sát, de jelentősebb felújítása ez ideig nem 
történt meg. Az utóbbi időben sorra jelent-
keztek azok a műszaki problémák, amelyek 
a víztorony károsodására utalnak, és a külső 
felülete esztétikailag is elavult már. 

– Műszaki állapotát szakcég-
gel felmérettük. A szakvéle-

mény szerint is szüksé-
gessé vált a víztorony 
külső és belső felületei-
nek a rekonstrukciója, a 
belső medencék felújí-

tása, a nyílászárók, a cső-
vezetékek, a gépészeti 

berendezések és az elektro-
mos rendszer cseréje – mondta el Cziráki 
László, a Délzalai Vízmű ZRt. elnök-vezér-
igazgatója.

Infrastrukturális fejlesztéseinek támoga-
tására Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Önkormányzata támogatási kérelmet 
nyújtott be Magyarország Kormányához, 
amely megítélésre került. A Nagykanizsa 
Megyei Jogú Város közgyűlése a július 7-i 
ülésén úgy döntött, hogy a Délzalai Vízmű 
ZRt.-ét bízza meg a felújítási munkák 
elvégzésével. 

Jelenleg a szerződéskötés előkészítő 
munkái folynak – hangsúlyozta az elnök-ve-
zérigazgató, továbbá megjegyezte:

– Magyarország ivóvizeinek legjobbjai 
között van számon tartva a Délzalai Vízmű 
ZRt. Molnári vízbázisán kitermelt ivóvize. A 
Murai Vízmű építési munkálatai 1969-ben 
indultak el, az első szakasza 1972-re készült 
el, mely az új vízművet a várossal összekötő 
közel 19 km hosszú DN500/AC MURA I. táv-
vezetékből, a nagykanizsai fogadó és 
átemelő telepből, valamint egy 2.500 köb-
méter térfogatú víztárolóból állt. 

Az 1973-ban megépült Petőfi utcai vízto-
rony a legmagasabb pontja a városnak. Az 
építmény 52 méter magas, hengeres 
toronytörzs formájú, csúszózsaluzással 
készült magasépítésű szerkezet, melynek 
befogadóképessége 2.500 m³. 

A víztorony 2 db DN 400 mm a.c. vízveze-
tékkel van összeköttetésben a városi, köz-
üzemi vízellátó vezetékhálózattal.

Bakonyi Erzsébet

a Petőfi utcai
Lapunk negyedik oldalán 
már foglalkoztunk a nagyka-
nizsai víztorony körül kiala-
kult politikai adok-kapokkal, 
így ebben az írásban arról 
már nem lesz szó. Azt gon-
doltuk azonban, hogy az „óri-
ás kólás doboz” megér 
annyit, hogy megnézzük. 
Bejutottunk, és azt láttuk, 
hogy valóban ráfér egy ala-
pos felújítás. 

víztorony

Megújul 



Az ALAUTI projektenként kétmil-
lió forint támogatást nyert a helyi 
akciócsoporttól. A csokiműhely-
ben kéthetente tartanak foglal-
kozásokat, ahol a résztvevők elsa-
játíthatják a csokoládé temperá-
lás technikáját, valamint saját 
kezűleg készíthetnek bonbono-
kat, amit egyéni ízlésüknek 
megfelelően ki is díszít-
hetnek. 

Győrfy Anikó, Alapít-
vány az Autista Gyer-
mekekért kuratóriumi 
elnöke kiemelte:  - 
Ahogy a csokiműhely 
neve is mutatja, a prog-
ram lényeges eleme az 
inkluzivitás, ezért szívesen látunk 
más sérültséggel rendelkező 
vagy neurotipikus (akiknél nem 
diagnosztizálták az autizmust 
vagy más intellektuális vagy fejlő-
désbeli különbséget) személye-
ket is, akiket érdekel a csokoládé-
készítés. A projekt átfogó célja 
egy olyan közösségi tér létreho-
zása, amely nem csak az autisták 
igényeit elégítené ki, hanem 
integrált közösségi térként funk-
cionálna, és társadalmi integráci-

ót erősítő közösségfejlesztési 
folyamatként hozzájárulna Nagy-
kanizsa helyi közösségfejlesztő 
stratégiájához.

Az Energy Life programnak 
köszönhetően a gyermekeknek 
és szüleiknek biztosított egy 
olyan helyszín, ahol az igényeik-

nek megfelelő módon mozog-
hatnak.

 – Mivel az autis-
ta gyerekek nagyon 
elszigetelt életet 
élnek, nekik is szüksé-
ges az akadálymente-

sítés. A mozgáskorláto-
zottak esetében minden-

kinek világos a rámpa, de az 
autizmusban élők számára is 
szükséges megteremteni a meg-
felelő körülményeket. Ezért ezt a 
speciális programlehetőséget 
dolgoztuk ki, hogy ők is sportol-
hassanak egy igazi edzőterem-
ben. A gyermekek mellett a szü-
lőkre is gondoltunk, így amíg a 
felnőttek mozognak, addig a 
gyerekek felügyelete is megol-
dott. Egy család és autizmusbarát 
programot készítettünk elő - 
fogalmazott Győrfy Anikó. 

A sport és az egészséges élet-
mód minden embernek a célja 
lenne. Autizmusban azonban 
még nehezebb ezt elérni, hiszen 
minden gyermek más. A motiváci-
ót még a normál embereknek is 
nehéz megteremteni, autizmus-
ban pedig még nehezebb megér-
tetni, hogy az ő egészségük miatt 
fontos a testmozgás. Az egészsé-
ges életmód egy alapvető cél, a 
másik pedig ugyanúgy az 
inkluzivitás. Ilyen prog-
ramokon társas kap-
csolatokat szerezhet-
nek, kimozdulhatnak 
otthonról, bővíthetik 
az interakciós körüket - 
tette hozzá az alapítvány 
kuratóriumi elnöke. 

A program az Energy Life Fit-
ness- és Rehabilitációs Mozgás-
központban kapott helyet. 
Magyarné Szilárd Szandra a moz-
gásközpont tulajdonosa és egy-
ben edzője elmondta, személye-
sen is érintett, hiszen van egy 16 
éves autista gyermeke.  A szak-
ember egy képzésen is részt vett 
Budapesten, ahol további isme-

reteket szerzett arról, hogy 
milyen módon segíthető elő a 
fogyatékkal és autizmussal élők 
bevonása a testmozgásba. 

 – Minden gyermekhez meg 
kell találni a megfelelő utat és a 
hangnemet is. Biztos, hogy mind-
egyik gyermeknek más és más 
jellegű mozgást kell biztosítani. A 
ciklikus mozgások, mint például a 

biciklizés vagy akár a kézzel 
tekerhető eszközök 

nagyon nagy segítséget 
nyújtanak, mivel az 
autistákra azért jel-
lemző, hogy a mono-
tonitástűrésük nagyon 

nagy. Elég sokáig lehet 
ugyanazt az edzésprogra-

mot folyamatosan végeztetni 
velük, nyilván növelve és fejleszt-
ve a terhelést. Mindegyikük más 
lesz, és a célunk az, hogy elérhes-
sünk olyan eszközöket, amelyek 
majd a mozgássérülteknek is 
sportolási lehetőséget tudnak 
nyújtani, hogy minél szélesebb 
körben tudjunk segíteni máso-
kon - tette hozzá Magyarné Szi-
lárd Szandra. Kálovics Rebeka
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ÉS EDZÉSEKKEL SEGÍTIK AZ AUTISTA GYERMEKET

Két projektre is vissza nem térítendő támoga-
tást nyert az Alapítvány az Autista Gyermekekért 
a HaCSuNK keretösszegéből. Az egyik program 
egy „iNklúzív Csokiműhely”, ahol a résztvevők 
megismerhetik a kézműves csokoládékészítés 
fortélyait. Az Energy Life projekt részeként 
pedig 45 perces funkcionális edzéseket tarta-
nak a gyerekeknek és szüleiknek.

Csokiműhely foglalkozásokkal 
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és gazdasági fejlődésért
EGYÜTTMŰKÖDÉS A KULTURÁLIS

Koósz Attila, Horvátország magyarországi tisz-
teletbeli konzulja Kollátszegen született, így 
szívügyeként kezeli a híd megépülését. 

 – A folyók mellett mindig is jelen-
tős élet zajlott. Így volt ez Murake-
resztúr és Kollátszeg környékén is. 
A Római Birodalom fennállása alatt 
is jelentős szerepe volt a térségnek, 
mivel a horvátországi Ludbreg és 
Varasdfürdő is római központ volt, 
ezért már abban az időben összekötöt-
te a folyó két oldalát egy híd. A 17. században 
Zrínyi Miklós horvát bán korából is fennmarad-
tak írásos emlékek, amelyek már két fahídra 
emlékeznek vissza. Az 1830-as években pedig a 
Festetics család vette meg Muraközt. Koósz 
Attila szerint az új híd büszkén viselhetné akár 
Festetics László (Festetics György fia) nevét, 
hiszen ő is szerette volna megvalósítani az 
összeköttetést. 

A közúti híd létrejöttét a vasúti híd megépí-
tése akadályozta meg, ugyanis 1860-ban meg-
nyílt a Déli-Vasúttársaság Nagykanizsa-Pra-
gerhof közötti útvonala. Ezt követően több 
vasúti híd is épült. A mai vasúti híd 1970-ben 
készült el. 

 – A közúti híddal egy történelmi útirányt 
lehetne visszaépíteni. Ezzel a legtöbbet Nagy-
kanizsa profitálna. Mellette pedig a Mura-men-
ti lakosoknak lenne nagy előrelépés, hiszen 
nem kéne 50-60 kilométeres kitérőt tenniük. 

Régen is rájöttek a nagybirodalmak vezetői, 
hogy utak és hidak nélkül nem működik az 

összeköttetés, és a 21. században is ugyan-
úgy szükségünk van erre - tette hozzá 

Koósz Attila. 
 – A folyók azon nem elválasz-

tanak minket, hanem összekötnek - 
fogalmazott beszédében Palkovics 

László, az Innovációs és Technológiai 
Minisztérium minisztere. - A mi felada-

tunk, hogy ezt az összekötést erősítsük. A 
vasúti, közúti kapcsolatok pozitív értelemben 
fejlődnek. 2024-re elkészül a második 
magyar-horvát teljesértékű autópálya kapcso-
lat, az M6-os autópálya. Ez a határ menti kap-
csolatokat csak részben erősíti, ezért is van 
nagy jelentősége, hogy két kisebb települést 
közvetlenül tudjunk összekötni, és 50 kilomé-
ter helyett 5 kilométer legyen az út - egészítet-
te ki a politikus. 

A beruházásra már legalább húsz éve várnak 
a térség lakói - világított rá köszöntő beszédé-
ben  Cseresnyés Péter országgyűlési képviselő. 

 – Először 2001-ben egy országgyűlési 
választási kampány során találkoztam a híd 
megépítésének szándékával. Murakeresztúr 
polgármestere adott egy tanulmánytervet a 
kezembe. Ezt bizonyos okok miatt hosszú szü-
net követte. 2010-ben a mostani kormány kezd-
te el második munkáját. Ebben az időben egy 
szakmai delegáció vizsgálta, hogyan lehetne a 
határátkelőhelyek számát növelni. Néhány év 
múlva egy Interreges pályázat során forrást 
találtunk arra, hogy hogyan lehet egy tanul-
mánytervet készíteni, hogy az első lépéseket 
meg tudjuk tenni. 2018 novemberében Sem-
jénházán indult egy komoly kezdeményezés a 
Mura-híd megépítéséhez. Ezt követte a tanul-
mányterv készítésének időszaka.

A Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. 2016 
óta aktívan ténykedik a projektben kiadott fel-
adatokkal. Egy ilyen pályázati felhívás fontos 
tartalmi kérdéskör tisztázásával együtt jár. A 
pontos szakmai tartalom, a műszaki megoldá-

sok csak a tervezés későbbi szakaszában tisz-
tázódhatnak. Az előkészítésben néhány lép-
csőfok megkerülhetetlen - mondta el beszé-
dében Nyul Zoltán, a NIF Zrt. vezérigazgató 
helyettese.

Készült egy felülvizsgálati dokumentáció, 
amelyik a megvalósíthatósági tanulmányt vizs-
gálta át, illetve egészítette ki. Ehhez kapcsoló-
dóan el kell készülni egy tanulmánytervnek és 
egy környezeti hatástanulmánynak.  A felada-
tok határideje 2022. év vége lesz.

 –  A hídról rögtön azt érdemes hangsúlyoz-
ni, hogy ez valójában két híd lesz. Van egy 
Mura-hidunk, amelyik 161 méter hosszan fog 
majd átívelni a gyönyörű folyón. Egy három nyí-
lású, reményeink szerint a környezethez maxi-
málisan hozzátevő beruházási elem lesz. Van 
egy másik, egy árapasztó vápa híd, amelyik egy 
kétnyílású, 58 méteres szerkezet lesz - ismertet-
te a műszaki adatokat Nyul Zoltán. 

Kálovics Rebeka

Mura-híd:
Július közepén találkozott a horvát 
és magyar delegáció, ahol ismertet-
ték a Kotoribát és Murakeresztúrt 
összekötő híd tanulmánytervét. A 
jelenlegi tervek szerint két közúti 
híd épül majd a határ menti Murake-
resztúr és a horvátországi Kotoriba 
között. Ha egyszer megépül, az 
átkötőnek köszönhetően egyrészt a 
60 kilométeres kerülőt takarítják 
meg a két település között, más-
részt pedig gazdasági szempontból 
is kiemelkedő szerepe lesz a beru-
házásnak.
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Sem idei befőtt, sem lekvár 
nem lesz az éléskamrák-
ban, ugyanis a 2021-es ter-
mést szinte teljesen letarol-
ta a fagy a környéken. Nem 
termett gyümölcs a fákon, 
ezért a tavalyiból kell gaz-
dálkodni annak, akinek 
még megmaradt eltéve a 
f inomságokból. Sajnos 
országszerte nagy bajok 
vannak a gyümölcsösök-
ben, ahogy Szepetneken 
sem kímélte az időjárás a 
gyümölcsfákat. A kevés ter-
més miatt pedig az árak is 
egyre jobban kúsznak felfe-
lé, lekvárt főzni így nagyon 
költséges lett.

–Ha valaki végigmegy a 
piacon és megnézi az ára-
kat, biztos rájön, hogy 
nagyon kevés gyümölcs 
lesz most, mert mindenki a 

piacon is vadássza a sárga-
barackot, hogy lekvárt tud-
jon főzni. Nagyon drágán 
árulják, ezer forint körül. Ez 
nagyon drága befőzni lek-
várnak, és nálunk sajnos a 
barack is tönkrement, egy-
két szem van rajta – mond-
ta Markács Zoltánné Aranka.

Ilyenkor a meggy a slá-
gergyümölcs a kertekben, 
amiből rengeteg finomsá-
got lehet készíteni. Idén 
viszont, ha meggyes finom-
ságra vágyna a család, 
bizony a tavalyiból kell 
majd az asztalra tenni, 
ahogy Markács Aranka is 
kénytelen a 2020-as lekvár-
jait elővenni. 

–A meggy sajnos elfa-
gyott, mert háromszor is 
volt fagy. Található pár 
szem rajta, de csak mutató-

ban inkább. Szerencsére 
tavaly sikerült sokat elten-
ni, az talán kitart a követke-
ző évre. Az alma, barack, a 
szilva meg a körte, amiből 
talán sikerül eltenni finom-
ságokat – tette hozzá a sze-
petneki asszony. Elárulta,  
nagyon várja már, hogy az 
almák beérjenek a fán. Sze-
rinte az alma sok befőttnek, 
lekvárnak vagy szörpnek jó 
alapanyaga lehet, akár 
magában, akár keverve 
más gyümölccsel is. 

Utánajártunk az áraknak 
a kanizsai piacon. Horror 
áron kaphatók a gyümöl-
csök, zöldségek, és a meg-
kérdezett gazdák szintén a 
kedvezőtlen időjárást 
említették, hogy amiatt 
lett idén nagyon kevés a 
termés. Az árusok szerint 
sajnos a növények minősé-
gével is gondok vannak. 
Így most jó mélyre kell 
nyúlnia a pénztárcájába 
annak, aki a piacra megy 
vásárolni. A kiskanizsai 89 
éves Millei Lászlóné 15 
éves kora óta árulja a por-
tékáit. Ő is úgy gondolja, 
hogy a nagy meleg és a 
csapadékhiány miatt szök-
tek egekbe a zöldség és 
gyümölcs árak. 

– Hogyha lenne még eső, 
az őszi portékából még len-
ne, de amit a tavasszal 

vetettünk el, abból már 
semmi se lesz. Kicsi a hagy-
mánk, elégett teljesen. 
Újhagyma gyanánt majd 
lehet kapni, ha küzdök – 
árulta el Millei Lászlóné.

Hiába szeretnének minél 
jobb termékeket kínálni a 
vevőknek a piacozók, úgy 
látják, hogy nem csak az 
árak növekedésével van 
gond, az áruk minősége 
sem megfelelő. Varga Döníz 
elmondása alapján több 
probléma is van most a ter-
mésekkel.

– Az uborka keseredik a 
naptól, tehát bőven kell 
öntözni. Zöldbab egyálta-
lán nem lesz. A puhabab 
fele annyi, mint tavaly volt. 
Én úgy gondolom, ilyen 
lesz ez az év, és az elkövet-
kező évek is egyre rosszab-
bak. Klimatizáció miatt is. 
Most, hogy bekerültünk 
ebbe a mediterrán éghaj-
latba. Jön a nagy esőzés, a 

jég. Ez a rossz a Kárpát-me-
dencében, ami eddig jó 
volt egyébként.

Egy vásárló lapunknak 
elmondta: próbál takaréko-
san élni, ha úgy véli, túl sok-
ba kerül a gyümölcs vagy a 
zöldség, akkor inkább keve-
sebbet vesz belőlük - de ez 
irracionális.

– Ehhez mit lehet hozzá-
szólni? Annyit, hogy 
abszurdum. Ez egyszerűen 
már megfizethetetlen las-
san, főleg a nyugdíjasok-
nak. Ez nem panasz. Az 
ember abból próbál meg-
élni, ami van, de tripla árak 
vannak. Ez kétségbeejtő.

A megkérdezett eladók 
úgy gondolják, a későbbi-
ekben sem várható pozitív 
változás az árak tekinteté-
ben, és amíg az idő sem 
kedvező, addig a portéka 
sem lesz a megszokott 
minőségű.

Hajnes Rita 

 A ZÖLDSÉG ÉS A GYÜMÖLCS
HORROR ÁRON

Nem csak az árral és mennyiséggel 
van probléma, hanem a minőség is 
egyre silányabb az eladók szerint.
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– A rendszer megváltoztatásá-
nak lehetősége a nyolcvanas évek 
elejétől mint egy vágy, később 
remény, az évtized végétől 
körvonalazódó valóság-
ként jelent meg. A sza-
badság felelőssége 
e l l e n t m o n d á s o s 
ér zé seket hozott: az 
örömet és az ismeret-
lentől való félelmet 
egyszerre. Minél köze-
lebbinek éreztem, annál 
erősebb szorongás kísérte a 
várakozást, hiszen az én korosztá-
lyom tudta mit veszíthetünk egy 
esetleges visszarendeződéssel – 
idézte fel a kezdeteket Stamler 
Lajos.

– A szabad választások lehetősé-
ge tapintható közelségbe került, 
pártok alakultak, köztük a FIDESZ 
is. Engem is megkerestek, szimpa-
tikusak voltak, de nem voltam 
elköteleződve, még nem körvona-
lazódott előttem a jövő. Engem 
igazán a környezet- és természet-
védelem érdekelt. Akkor alakult a 
kanizsai FIDESZ csoport, több 
akkori tanítványom is közöttük 
volt. Megkértek rá, és segítettem 
nekik, majd, amikor az iskolában 
pressziónak voltak kitéve, magam 

is beléptem, inkább demonstratív 
módon… Közeledni kezdtek az 
önkormányzati választások, és pár-

tot kellett csinálni gyerekek-
ből, jelölteket találni, fel-

nőtteket. Találtunk. A 
megye vidéki kampá-
nyát is csinálnunk kel-
lett, ami hatalmas 
munkát jelentett. A 
választás sikeres volt: a 

FIDESZ hét képviselői 
helyet szerzett. Egyéni 

körzetből én is bejutottam. 
Kezdődött az első önkormányzat 
megalakulása, szervezet, struktú-
rák, bizottságok, a nemszeretem 
dolgok, a háttéralkuk, emberi gyar-
lóságok. A környezetvédelmi 
bizottság elnöke lettem. Nagy 
remények csekély anyagi lehetősé-
gekkel, és rengeteg ellenérdekelt, 
nem mindig egyenes emberrel. 
Néhány siker azért akadt: bevezet-
tük a megyei jogú városok közül 
elsőként a szelektív hulladékgyűj-
tést, rekultiváltuk a város szégye-
nének számító bagolai hulladékle-
rakót. A képviselőtársak között 
barátok és segítők is akadtak. A 
legnagyobb szeretettel emlék-
szem Jesch Ali bácsira, nagyszerű, 
egyenes tiszta ember volt. Dr. Hor-

Stamler Lajos művésztanárt 
az első önkormányzati ciklus-
ban (1990-1994) választották 
meg a FIDESZ támogatásával 
képviselőnek.

Magyarországon 24. rész
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váth Ágnesre a lelkiismeretessége, 
becsületessége miatt, Dr. Csákai 
Iván briliáns elméje, humora is 
sokszor segített. A ciklus végére 
belefáradtam, és a következő 

választáson nem indultam, vissza-
hívott a képzőművészet – foglalta 
össze gondolatait az egykori váro-
satya. 

BAKONYI Erzsébet

30 éves az önkormányzatiság

A Via Kanizsa Városüzemeltető Nonprofit Zrt. 

takarító
munkakörbe keres munkatársat.

Munkavégzés helye: Csarnok Üzletház.
Az állás hétvégi munkavégzéssel is járó, munkaidőkeretes foglalkoztatással 
tölthető be.

A munkavállaló feladatai elsősorban:
• csarnok, folyosók, lépcsők tisztítása, fertőlenítése;
• mosdók, illemhelyek takarítása, fertőtlenítése;
• felvonók és mozgólépcső takarítása,
• korlátok, padok lemosása,
• lefolyórendszerek tisztítása, szennyeződések eltávolítása,
• hulladék összegyűjtése;
• hóeltakarítás, síkosságmentesítés a járdákon és bejáratoknál;
• heti vásár és országos kirakodóvásár helyszínének takarítása;
• egyéb takarítással összefüggő feladatok.

Jelentkezés írásban a Via Kanizsa Nonprofit Zrt. Nagykanizsa,  
Zrínyi u. 33. sz. alatti központi irodájában, illetve  

a via.titkarsag@nagykanizsa.hu e-mail címen.

Nagy remények, csekély  
anyagi lehetőségekkel…
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Galambok, papagájok, baromfik, 
kutyák és díszhalak. Mindezek 
Vincze Gyula, palini galambász 
kedvencei. Élni sem tudna nél-
külük. Ellátásukban, gondozásuk-
ban azért nem marad magára, 
mindig számíthat feleségére, 
Marikára. 

A serlegek, oklevelek, plakettek, 
tányérok és a vándordíj – amelyek-
kel egy-egy kiállításon jutalmazták 
– el sem férnek egy szobában. Az a 
legkedvesebb közülük, melyet a 
Világ legjobb nagypapájának ado-
mányozott 50. születésnapjára a 
négy unokája. Három gyermekük, 6 
unokájuk közül egyik sem vonzódik 
a galambtenyésztéshez. Petra uno-
kája nagy állatbarát, de az ő figyel-
mét inkább a külön szobával ren-
delkező Bodza kutya köti le. Lehet, 
hogy az 5 dédunoka közül valame-
lyik mégis kedvet kap hozzá?

Gyula 1981-től tagja, ’83-ban tit-
kára, ’85-től elnöke a Nagykanizsai 
Galambtenyésztő Egyesületnek. 
Európában ismert tenyésztő, fran-
ciaországi kiállításra is elvitte az 
Angol modena fajtájú galambját. 

– Nemzetközileg most már elis-
mernek bennünket. Az az igazság, 
a galambászat a galambászok 80 
százalékának csak üzletet jelent, 
azért foglalkoznak vele, hogy 
pénzt keressenek. A maradék 
20 százalék meg azért for-
dít gondot rájuk, hogy 
jobb és szebb fajtát 
neveljen ki – magya-
rázza, és sajnálkozva 
jelenti ki: 

– Most már csak vege-
tálunk. A Covid-19 miatt kiál-
lításokat sem lehetett rendezni az 
utóbbi időben, de korábban sem 
voltunk túlságosan könnyű hely-
zetben. A bemutatóinkra vasárna-
ponként nem látogatott ki senki, 
mintha csak a bolhapiacot ismer-
ték volna az emberek. Szombaton 
még jöttek érdeklődők. A látoga-
tói hozzájárulásokból összegyűlt 
80-90 ezer Ft-ból kellett kifizetni a 
tenyésztőket. A nevezési díjat sem 
lehetett a végtelenségig emelni, 

ha pedig nem adtunk volna díjat, 
akkor meg azért nem jöttek volna 
el. Mindenki szeretne valamit 
hazavinni, ha mást nem, egy 
emléklapot arról, hogy Kanizsán is 
bemutatta a galambjait. 

Vincze Gyula két éve nyugdí-
jas, gépészként dolgozta 

végig az életét, Európa 
számos országát bejár-
ta és több, mint egy-
millió km-t levezetett. 

Minden állatot szeret, 
amióta az eszét tudja – 

vallja magáról. Apai ágon 
zalaiak, anyai ágon pedig Somogy 
megyeiek voltak a nagyszülei. A 
disznóól padlásától kezdve, ahol 
csak lehetett, mindenhol galam-
bokat tartottak. 

– Anyai nagyapám Csombár-
don, a faluszélen épített egy házat. 
A nyarakat náluk töltöttem gye-
rekkoromban. Az aratás kezdetén 
elfeketedett az ég a felreppenő 
galamboktól a faluban. Minden 
háznál tartottak tubicát a szegény 

emberek. Nyár végén azonban 
hiába hoztam haza fia galambo-
kat, az első nap, amikor iskolába 
mentem, anyámék levágták őket 
nagy bánatomra. A galambok sze-
retetét a nagyszülőktől örököltem. 
Amikor megnősültem, az volt 
nekem az első, hogy galambokat 
vegyek a Liszt Ferenc utcai laká-
sunk erkélyére.

Azt mondják, finom a galamb-
hús, de én nem eszem meg még a 
nyúlhúst sem. Nekem nem táplá-
lék-állat egyik sem. Azonban kény-
telen vagyok levágni, ha a felesé-
gem galamblevest akar főzni. 

A legszebb gyermekkori emlé-
kei Zalasárszeghez kötik. A szíve 
ma is odahúzza. Ott mindig volt 
törpetyúkja és kakasa. Az állandó 
problémát a keresztmamájával 
közös udvar okozta, aki a porta 
első részében lakott a családjával. 
Mindig azt mondogatta neki, hogy 
a csirkéi elfajzanak a törpekakasai 
miatt. Ezért Gyulának mindunta-
lan azzal kellett szembesülnie, 

hogy elütötte az autó az apró 
jószágait, pedig akkor még gép-
jármű sem járt a házuk környékén. 
Ma is élénken él benne az a kép, 
amikor az asztal tetején állva 
rémülten figyelte, hogy a kukorica 
letakarítása után miként lepi el a 
lakást a padlásról lemenekülő ren-
geteg patkány. Ezért nem lehetett 
ott galambokkal foglalkozni.

Az igazán rossz fordulat Kani-
zsán kezdődött el Gyula számára, 
amikor iskolába kellett menni. A 
szülők a Citromszigetre költöztek, 
ahol édesanyja látta el a házfel-
ügyelői teendőket. Hiába volt 
padlása az épületnek, azt gyógy-
növények tárolására használták fel 
mások, így a nagyanyjától kapott 
galambokat a szülei rendre levág-
ták. Egy-egy macskát azért enge-
délyeztek neki, később már kutyá-
val is bővült a háziállatainak a szá-
ma, hiszen kutya nélkül megint 
nem tudott meglenni. 

– Később a hegyen is tartottunk 
kutyát, aztán felnőtt koromban, 
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KEDVES OLVASÓNK! Ha úgy gondolja, hogy isme-
rősei között van olyan, akiről szívesen olvasna 
ezen sorozat keretében, akkor jelezze felénk a 
kapcsolat@kanizsamediahaz.hu e-mail címen.

Elfeketedett az ég, 
amikor aratáskor 
felröppentek 

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 9. 

a galambok…

ÉRDEKES



már házas emberként a 4. emele-
ten is. Reggel, mielőtt dolgozni 
mentünk, el kellett vinni Fridát, a 
18 éves vizslát apámhoz a Kodály 
Zoltán utcába, mert szétszedte az 
ajtót, amire hazaértünk. Este meg 
mentem érte. Ott volt a kutyaóvo-
da, de horgászni is magunkkal vit-
tük. S amikor hazaértünk vele nya-
kig sárosan, egyenesen ment a für-
dőszobába, tudta, hogy a fürdés 

következik. Másnap reggel, míg 
kávéztam, ő zavartalanul szundí-
tott a franciaágyon. 

Intelligens kutya volt. Ha két 
órán keresztül beszélgettem vala-
kivel, akár a forgalmas Hevesi úton, 
le nem vette rólam a szemét, moz-
dulatlanul nézett rám, amíg 
tovább nem indultunk. Bodza, a 
mostani vizslánk teljesen más tem-
peramentumú. A tyúkokat nem 
kergeti meg, de kétszer kell neki 
enni adni naponta. 

A baromfiállomány napközben 
kényelmesen kapirgál a hátsó 
udvar gyümölcsfái alatt. Van, ame-
lyiket a tojásáért, a húsáért vagy 
kimondottan a szépségéért tartja 
Gyula. 

A masszív kerítés és a gazdáik 
figyelő szeme ellenére rájuk is 
leselkedik olykor veszély. 

A tyúkok közül a 20 fős tojóállo-
mánya a legkorszerűbb tojóhibrid 
fajták közé sorolható be. A tojása-
ikkal eltartják a többit. Szükség is 
van a segítségükre, hiszen nem 
kevés pénzbe kerülnek. Arról nem 
is beszélve, ha megtámadja őket 
egy betegség, bizony sokba kerül, 
hogy megvédje őket az ember. 

Mellettük az extra hústermelő 
francia bresse fajta is viszonylag jól 
tojik. Az elkészített ételből jól kié-
rezni, hogy más íze van a húsának, 
mint az idehaza kapható boyler 
csirkéknek. Drágán is lehet hozzá-
jutni. Kalocsáról kapta a tojásokat, 
és itthon keltette ki a küllemében 
is szép, piros tarajú, fehér tollú és 
kék lábú baromfikat. 

Jó pár amerikai sikerfajta, a new 
hamphsire, és a Száva menti tyúk, 
a kukninca is fellelhető az árnyas 
fák alatt. A taraja mellett egy bub 

van a fején a viszonylag nagyobb 
testű, szelíd természetű háziállat-
nak. Ebből a fajtából sok csirke 
járul hozzá a baromfiudvar vissza-
fogott hangerejű „zenéjéhez”. S a 
baromfiudvar díszei, a kokinok a 
kis termetük ellenére viszonylag 
nagy méretű tojást tojnak. 

IZGALMAK  
A BAROMFIUDVARBAN 

Állandóan meszelni kell az óla-
kat, mert, ha megjelenik a mák-
szem méretű vérszívó, reggelre 
csak azt veszi észre az ember, hogy 
a tyúk már nem mozdul, mert 
elszívták a vérét. Éjszaka támad a 
vértetű, a sötétben, amint megérzi 
a hőt, ráhullik a tyúkra, s ha tele-
szívta magát, visszarepül az ól 
tetejére. Másnap újrakezdené, ha 
nem hagynánk égve egész éjjel a 
villanyt. 

A vándorpatkányok nem kímélik 
sem a takarmányt, sem a galam-
bokat. A falon keresztül is utat rág-
nak maguknak, hogy élelemhez 
jussanak. Ha valamelyik egyszer 
húst eszik, később ölni is képes 
érte. A galambházakat éppen 
ezért lebetonozta a házigazda. A 
verebek is szívesen bejárnak a 
galambokhoz, látogatásuk után 
jelentősen megcsappan a takar-
mány. 

A szőlőhegyükön két kismacskát 
is találtak a galambdúcban, de 
nem zavarták el őket, mert az any-
juk nem bántotta a galambfióká-
kat. Egy arra tévedt nyest azonban 
kíméletlen volt. Csak a lábukat 
hagyta ott egyik reggelre, és a 
galambokat is megfojtotta. 

SOKSZOR ÚJRAKEZDJÜK

Három évvel ezelőtt egy regge-
len újabb vendég jelent meg a 
drótkerítés mögött. 

Az éhes ravaszdi olyan elmélyűl-
ten koncentrált a reggeliző szár-
nyasokra, hogy nem tudták elza-
varni. Dolgozni sem ment el aznap 
Gyula, hiszen már pórul járt velük, 
amikor az egyik házat szétszedve a 
legjobb tojókat megölte, és ket-
tőt-hármat elvitt közülük. 

– Bejárnak az erdőből. Nem is 
tudom, milyen kerítést kellene épí-
tenünk. Amióta veszettség ellen 
oltják a rókákat, nagyon elszapo-
rodtak – jegyzi meg. – Sajnos a 
vadász nem a rókát gyéríti, viszont, 
ha egy kutya kitéved az erdőbe 
vagy a mezőre, abban a pillanat-
ban lelövik, mert káros állat. 

A virágos udvaron végigsétálva 
az az érzése támad az embernek, 
hogy a háziaknak el sem kell men-
ni nyaralni, hisz a pihenéshez min-
dent megteremtettek maguknak. 
Csobbanásra csábít a friss kútvíz-
zel megtöltött kád, de ez sem 
jelent pazarlást, hiszen egy-két 
nap múlva a vízzel megöntözhe-
tik a kertet. A virágok színe és illa-
ta, a kukorékoló kakasok idilli, 
falusi életet megidéző háttér 
„muzsikája” mind-mind ezt az 
érzést sugallják. 

Ennek ellenére nem otthon ülő a 
Vincze házaspár. Amióta a korona-
vírus-járvány megengedi, rendsze-
resen kirándulnak, látogatják a für-
dőket a Palini Nyugdíjas Klub tag-
jaival. Csak egy bánatuk van: nincs 
egy olyan közösségi ház a város-
részben, ahol találkozhatnának 
egymással. Még az iskolában sem 
kaptak helyet, mint régebben. 

BAKONYI Erzsébet 
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Elfeketedett az ég, 
amikor aratáskor 
felröppentek 

ÉRDEKES EMBEREK, 
ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 9. 

a galambok…
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A Sóstai házaspár birtokán már 
beszélgettünk rovatunk kereté-
ben. Nagy örömmel láttuk a hírt 
pár nappal ezelőtt az interneten, 
hogy Sóstai Józsefné Ica kertjét a 
legjobbak között díjazták. Így a 
nyári nagy kánikulában ismét fel-
kerestük őket – hol máshol, mint a 
látóhegyi birtokukon -, ahol szinte 
minden idejüket töltik. - Megmon-
dom őszintén, én nagyon szeretek 
a kertben lenni. Volt ez a lehető-
ség, hogy részt vegyünk a ver-
senyben. Megbeszéltük a Jóská-
val, benevezünk. Első alkalommal 
egy oklevelet kaptam, de ösztön-
zött a verseny, hogy még jobban 
igyekezzek, vagyis - bocsánat - 
igyekezzünk – mondta mosolyog-
va Ica.

A következő évben már máso-
dik helyezést ért el Sóstainé kertje, 
utána pedig aranyérmet kapott a 
látóhegyi birtok, a vegyes, tehát 
zöldséges-gyümölcsös kategóriá-
ban. A lendület nem hagyott 
alább, ezért tavaly egyénileg 
jelentkeztek. - Kanizsáról nem 
csak én, a szomszédasszonyom, 
Tokorcsi Marika is jelentkezett. 
Mind a ketten az országos jelöltek 
közé jutottunk. A díjátadón 
nagyon szép oklevelet és ajándé-
kokat, ajándékcsomagokat kap-
tunk – idézte fel Ica. 

Sóstaiék területe nem túlzottan 
nagy, de ahogy a házaspár fogal-
mazott: minden megterem 
tavasztól őszig, ami kell. -Nekünk, 
a családnak, és télire is tudunk 

eltenni. Nem kell bemennünk a 
boltba, ha leveshez vagy bármi-
hez kell valami – kijövünk ide, és 
itt van. Nagyon szeretünk itt lenni. 
Nemhiába említették a díjátadón, 
hogy nekünk ez a nyugalom szi-
gete – fogalmazott a gazdasszony.

Természetesen a birtok gazdá-
jának is rengeteg feladata van a 
területen – a favágás, kertibútor 
készítés mellett segédkezik a 
konyhakertben is – ami, mint 
fogalmazott, Ica birodalma. De az 
esővizet az öntözéshez József 
gyűjti, és az egyéb, nagyobb fizi-
kai munkát igénylő feladatokat is 
sajátjának tekinti. Az idei eszten-
dő időjárása nem kis fejtörést 
okozott Sóstai József számára. - 
Az igazi gazda ő – mondta nevet-
ve feleségére mutatva József –, 
de persze segítek. Fák kivágása, 
metszés, sövény nyírása az én fel-
adatom. A másik kérdésedre vála-
szolva... szerintem az idei év min-
denkit, kis- és nagygazdálkodót 
egyaránt megviselt. Tavasszal 
ugye voltak a fagyok. Elment a 
barack, elment a cseresznye, itt 
völgyben vagyunk. A kertben is 
mindent kétszer kellett ültetni, 
elég problémás volt az indulás. 

Aztán forró a nyár, ilyenre nem is 
emlékszem, mikor volt. De 
másokhoz képest még szeren-
csések vagyunk, öntözéssel meg-
oldottuk a konyhakerti növények 
vízpótlását. Pedig a többinek is 
kéne:a gyümölcsfáknak, a 
fenyőknek... nem vagyok szak-
ember, de ahogy nézem, ezeknek 
már lejár az ideje. A lucfenyők 
gyönyörűek, jó levegőt adnak, de 
látni, hogy nem bírják ezt a 
klímát, lassan pótolni kell őket – 
mondta Sóstai József a kedves kis 
birtokon.

Végezetül pedig kiskertből a 
kistányérra! A látóhegyi birtok ter-
ményeiből finomság is készült, a 
házigazda prószát sütött, hogy 
meg lehessen kóstolni azt, milyen 
íze van a helyben termelt zöldsé-
geknek. Mint azt elárulta: vélemé-
nye szerint újkrumpliból nem 
lehet igazi prószát sütni, de ez 
most abból készült. Saját titka 
pedig, hogy tesz hozzá bőven 
mindent, ami a kertben található: 
vöröshagymát, metélőhagymát, 
cukkinit és olykor mángoldot is. 
Isteni volt. Vincze Adél

 2021. 07. 30. | 15MEZŐGAZDASÁG

Pár évig nagy siker-
rel zajlott a Magyar-
ország legszebb 
konyhakertjei ver-
seny Nagykanizsán 
is. Tavaly már nem 
szervezte meg a 
város a területi for-
dulót – információ-
ink szerint a pandé-
mia miatt. Voltak 
viszont olyan lelkes 
kiskertészek, akik 
folytatták a több 
éves hagyományt, 
és egyénileg elindul-
tak a megméretteté-
sen.

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 
49. RÉSZ

a kertjük
Most is legszebb 
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Következő 
véradások

2021. 08.02. 10:00-15:00 
2021. 08. 03. 14:00-18:00
2021. 08. 04. 10:00-15:00
2021. 08. 05 14:00-18:00
2021. 08. 06. 14:00-18:00
 Helyszín: Kanizsa Centrum 

Véradásaink időpontját  
megtalálják a Kanizsa TV 

Lapozójában is!

A véradás mindenki  
számára nyitott.

06-30/600-6466
2021. július 1-től 

Nagykanizsa Megyei 
Jogú Város területén 
az állategészségügyi 
szolgáltatás szomba-
ton (pihenőnap) és 

vasárnap 9-12 óráig,
illetve 16-18 óráig; 
ünnepnapokon, 
munkaszüneti 

napokon a  
hétvégéhez  
hasonlóan,  

9-12 óráig, illetve 
16-18 óráig vehető 

igénybe.

Az állatorvosi 

készenlét 
telefonszáma:

A Gyógyszertári 
Ügyeletről

részletes 
információt talál 

lapunk internetes 
változatában, 

a kanizsaujsag.hu 
oldalon!

Funkció: üzlet
Bérleti díj: 1 600 HUF/m2/hó+ÁFA

Lokáció: belváros79 m

Funkció: üzlet
Bérleti díj: 1 600 HUF/m2/hó+ÁFA

Lokáció: belváros

Funkció: üzlet
Bérleti díj: 1 600 HUF/m2/hó+ÁFA
Lokáció: belváros

61 m

Keressen minket a 30 799 4989-es
telefonszámon további

részletekért!

WWW . N K V G . H U

25 m

#belvárosiüzlet

2

2

2

VOKSH 
AUTÓSISKOLA 
Ny. sz. E-000883/2014

Kedvezményes* személygépkocsi vezetői   
KRESZ tanfolyamunkra jelentkezés

AUGUSZTUS 11. (SZERDA) 16.00 h
Ha nincs ideje bejárni tanfolyamra e-learning is 
elvégezheti a Kreszt otthoni tanulással!

Folyamatos jelentkezéseket fogadunk e-learning 
képzésre  „C” – tehergépkocsi, „B+E”  „C+E” nehéz 
pótkocsi, D – autóbusz-vezető kategóriákra
GKI VIZSGA: augusztus 27. 
Jelentkezési határidő: augusztus 12-ig!
RÉSZLETFIZETÉSI KEDVEZMÉNY!
*Részletekről érdeklődjön irodánkban-telefonszám  
06-30-491-7051

31 éve képezzük a vezetőket !
Stat.2021 1. né. VSM: „B” E: 72,73 % F: 66,04% - „C” E: 
80.07 % F: 90% -- ÁKO: „B” Gy: 164,85%, „C” Gy: 100,31%  
KK - B: 237.000.Ft/fő-  C: 211.000.-Ft/fő/
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Kanizsa TV 
minden nap!
MŰSORUNKBÓL:
Minden nap 18 és 19 órakor 
Híradó, a nap legfontosabb 
történéseivel.

Saját készítésű és más televízióktól 
kapott magazin műsorok,  
természetfilmek, dokumentum- 
filmek minden este. 

Youtube csatornánkon élő,  
míg a televízió adásában  
felvételről közvetítjük  
a városi csapatok mérkőzéseit. 
Keressen minket a Youtube-on is!

Kanizsa TV minden nap 18 órától!

Műsorunkat megismételjük 
éjfélkor és másnap reggel 6.30-kor!

Részletes műsorunkat megtalálják a 
Lapozóban, valamint a kanizsatv.hu  
oldalon az interneten!

Ha tehetik, tartsanak 
velünk továbbra is!

AZ ELŐZŐ HETI REJTVÉNY MEGFEJTÉSE:  
Az óvatosság csak arra jó, hogy elnapoljuk az 
elkerülhetetlent.
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Pályázati kiírás a pécsi kollégiumi 
férőhelyek elnyerésére

Nagykanizsa Megyei Jogú 
Város Önkormányzata a 
43/2008.(X.09.) számú önkor-
mányzati rendelete alapján 
pályázatot ír ki a pécsi felsőok-
tatási intézményekben tanuló 
nagykanizsai hallgatók számá-
ra biztosított 9 pécsi kollégiu-
mi férőhely elnyerésére.
 
A pályázat benyújtásának 
feltételei:
A rendelet 2.§ alapján - A Pécsi 
Tudományegyetem 9 kollégiumi 
férőhelyére pályázhat az a hallga-
tó, aki:
a.)  nagykanizsai állandó lakó-

hellyel rendelkezik,
b.)  magyar állampolgárságú,
c.)  a Pécsi Tudományegyetem 

valamely karán államilag elis-
mert felsőoktatási képzés 

keretében nappali tagozaton 
folytatja tanulmányait,

d.)  az első diploma megszerzése 
érdekében főiskolai vagy 
egyetemi szintű alapképzés-
ben, illetve BSc/BA vagy 
MSc/MA képzésben vesz 
részt, és

e.)  a képzésre felvételt nyert és 
halasztással nem élt, akinek 
kollégiumi férőhely iránti 
kérelmét helyhiány miatt 
elutasították

A pályázat elnyerésének 
feltétele:
A pályázó tanulmányi eredmé-
nye, szociális körülményei (jöve-
delmi viszonyok, testvérek szá-
ma, szülők vagyoni helyzete), 
valamint a rendelet 1. számú mel-
lékletében szereplő adatlap 

benyújtása az abban meghatáro-
zott igazolásokkal együtt.
 
A pályázat benyújtásának 
határideje: 2021. augusztus 10.

A pályázat benyújtásának 
helye: Polgármesteri Hivatal 
Humánigazgatási csoport 8800 
Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.

A benyújtott pályázatokat Nagy-
kanizsa Megyei Jogú Város Köz-
gyűlése Oktatási, Kulturális, Ifjú-
sági és Sport Bizottsága bírálja el 
2021. augusztus 27-ig, döntéséről 
írásban értesíti a pályázókat.

A pályázathoz csatolni kell:
A fenti rendelet 1. számú mellékleté-
ben szereplő adatlapot az abban 
meghatározott igazolásokkal együtt. 

A kollégiumi férőhely iránti kére-
lem elutasításáról szóló doku-
mentum - jelen pályázat benyúj-
tási határidejét követően, de leg-
később 2021. augusztus 27-ig - 
pótlólag is benyújtható.

A pályázati adatlap 
beszerezhető:
Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
honlapjáról a http://www.nagy-
kanizsa.hu e-ügyintézés, letölt-
hető nyomtatványok, Humá-
nigazgatási csoport oldalról 
letölthető

Bővebb felvilágosítás  
kérhető:
Nagykanizsa Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatal Humá-
nigazgatási csoport
Telefon: 20 / 849-2334



A megkérdezett kanizsai étter-
mek egy része megmarad a régi 
árakon, de akad olyan is, amely 
nem tudja lenyelni a különböze-
tet, és kénytelen emelni a tarifá-
kon. A javuló járványhelyzet miatt 
tér újra vissza a korábbi áfakulcs, 
így a vendéglátó egységek kizáró-
lag szolgáltatásnyújtás esetén 
alkalmazhatnak majd 5 százalé-
kos áfamértéket - olvasható a 
Nemzeti Adó- és Vámhivatal 
weboldalán. Mint azt az egyik 
üzletvezetőtől megtudtuk: 
elsősorban nem a házhoz szál-
lításon van a hangsúly az étte-
remben, így az áfatartalom válto-
zását követően is meg tudják 
oldani, hogy ne kelljen árakat 

emelniük.
 – Az eddigi 
elviteles ételek 
áfája 5 százalé-
kos volt, ezt 
kaptuk a kor-

mánytól ked-
v e z m é n y k é n t . 

Amikor ezt megkap-
tuk nem változtattunk árat. 
Ugyanígy lesz most is. 27 százalék 
áfatartalma lesz az ételeknek, 
nem fogunk árat változtatni – 
mondta lapunknak Kiss József, a 
Kaszinó Étterem üzletvezetője.

Egy néhány méterrel arrébb 
található helyi bárban azonban 
már egészen más a helyzet. Náluk 
a vírus miatti bezárások előtt nem 

volt kiszállítás, csak helyben 
fogyasztás. A pandémia hatására 
viszont létrehozták a házhoz érke-
ző menüket, amiket az akkori árak-
hoz alakítottak. Ebben a mostani 
helyzetben viszont kénytelenek 
lesznek emelni a tételek árain.

– Hogyha bármilyen növekedés 
tapasztalható az árak-

ban,  te l jesen 
mindegy, hogy 
milyen iparág-
ról van szó 
vagy szolgálta-

tásról, akkor újra 
kell kalkulálni az 

árakat. Amikor 5 szá-
zalékról 27 vagy akár 18 százalék-
ra való emelés történik bármiben, 
akkor újra kell számlni az egészet, 
így valószínűleg mi növelni fogjuk 
az ebédmenüknek az árát, mivel 
csak ezeket szállítjuk ki jelenleg – 
nyilatkozta Bogár Péter, a Cserebo-
gár Bár tulajdonosa.

Az üzlettulajdonosok szerint a 
folyamatos emelkedő élelmisze-
rárak miatt egyre nehezebb 
áremelés nélkül gazdálkodniuk. 
Ez azt is jelenti, hogy a helyben 
fogyasztott menü ára is jelen-
tősen emelkedhet. Nincsenek 
könnyű helyzetben, mondják, 
mert közben azt is látják, hogy 
egyre többen vannak, akiknek 
már nem jut arra, hogy étterembe 
járjanak. Nagykanizsán egyéb-
ként átlagosan 1500 forint körüli 

áron  lehet kétfogásos menüt elfo-
gyasztani- helyben. Ezek ára vár-
hatóan emelkedik, ha valaki elvi-
telre vagy - még kényelmesebben 
- otthonra kiszállítva kéri.  

Hajnes Rita
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ÚJRA A RÉGI AZ ÁFA
AUGUSZTUS 1-TŐL ISMÉT 27 SZÁZALÉK TERHELI A KISZÁLLÍTOTT ÉTELEK ÁRÁT

Tavaly novemberben döntött a kormány az 
átmeneti áfakulcsról, amely 27 százalék-
ról 5 százalékra csökkentette a nem hely-
ben fogyasztott éttermi ételek forgalmi 
adóját. A rendelet azonban, mint kiderült, 
nem lett örökéletű. Egy újabb kormány-
döntés értelmében augusztus elsejétől a 
kiszállított, illetve a nem helyben fogyasz-
tott étel forgalmi adója ismét 27 százalék 
lesz. Helyben továbbra is marad az 5 %. 
Adódik a kérdés, miként oldják meg az 
éttermek a helyzetet.  
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Innentől már tétre megy
A már ismert edzésprogramon túlmutató élénk mozgást tapasztalhattunk 
múlt szombaton a Kiskanizsai Sportkertben, ahol a Sáska megyei első osztályú 
labdarúgó bajnokságra készülő együttese fogadta a Letenye SE legénységét.

Kimondottan szép számú érdeklődő-sereg előtt találkozhatott tehát a 
Sáskák SE, valamint a m+egyei második vonalba „visszatért” Letenye gárdája, s 
az érdeklődés alighanem a kiskanizsaiakhoz érkezett ex-szepetneki „hatos-
fogat” bemutatkozásának is szólt.

Ha egészen pontosak akarunk lenni, a hat játékosból öt (Kollár Péter, 
Petánovics Milán, Szőke Ádám, Szőke Richárd, Völgyi Dávid) futballozott is, Kot-
nyek István ezúttal még munkahelyi elfoglaltság miatt távol maradt. A 
vendéglátók az első félidőben a játékos-edző László Roland, valamint Kollár 
révén 2 gólos előnybe kerültek. A rövidpasszos, kombinatív játék mellett 
időnként a rögtön visszatámadó taktikát is kipróbáló Kiskanizsa mellett a 
második félidőben a Letenye nem csupán szépített, de nem sokkal később egy 
keresztlécet is „elért”, így a kilencven perc csak akkor dőlt el biztosan, amikor a 
találkozó hajrájában Szőke Ádám még kétszer (szinte ugyanolyan szituációk-
ból) a jobbösszekötő helyéről eredményes tudott lenni. A Horváth-Méh Kiska-
nizsai Sáskák SE ezzel 4-1-re nyert, szombaton a Zala Megyei Kupa 1. fordulója 

keretében 18 órától 
Bagolán pedig már tét-
meccs vár Anger 
Tamásékra. Augusztus 
1-én, vasárnap is lesznek 
kanizsai megyés kupa-
mérkőzések, hiszen – 
ugyancsak – délután hat-
tól a Miklósfa SE a Pogá-
nyszentpétert, a Palini FC 
pedig a Zalakomárt fog-
adja. P.L. 

A kanizsai pingpongozók értéke-
lése alkalmával mindenképpen az 
élre kívánkozik, hogy a KSSE női 
első számú együttese a 2012-13-as 
pontvadászat után 2020 őszén 
ismét az Extraligában rajtolhatott. 
Jakabfi Imre, az egylet elnöke 
több más téma mellett értelem-
szerűen erre is kitért.

- Sportegyesületünk az elmúlt 
szezon bajnoki pontvadászatai-
ban hat csapatot indított, négyet a 
Nemzeti Bajnokság, kettőt a Zala 
megyei megmérettetésen belül – 
fogalmazott a nagykanizsaiak 
elöljárója. - Női első együttesünk 

az Extraligában, a második számú 
az NB I Észak-nyugati csoportjá-
ban, a férfi első számú egységünk 
az NB II Dél-nyugati csoportjában, 
második legénységünk pedig az 
NB III Dél-dunántúli mezőnyében 
rajtolt. Ezek mellett a férfi hármas 
és négyes jelű formációnk a 
megyei bajnokságban vívta mecs-
cseit, ezzel – mondhatni - egyedi 
módon a bajnoki rendszer vala-
mennyi szintjén képviseltette 
magát klubunk.

Mint az kiderült, alapjában véve 
az előzetes célkitűzéseknek sikerült 
is megfelelni.

- A női Extraligában az volt a 
fontos, hogy biztos bennmaradó 
helyen végezzünk, az NB I-es, NB 
II-es, valamint NB III-as csapataink 
esetében pedig az élmezőnyt 
jelöltük meg. A megyés együtte-
seknél  a dobogót vártuk. Mind-
ezeket sikerült is nagyrészt elér-
nünk, hiszen a női Extraligában 
újoncként – az eddigi legjobb 
eredményként elkönyvelve – az 
ötödik helyen zárt a csapat, az NB 
I-es hölgyek ötödik, férfi egyes 

gárdánk az NB II-ben negyedik 
lett, a szintén újonc NB III-as férfi 
egységünk harmadik pozíciót ért 
el, míg a férfi megyeiben harma-
dik egységünk egy ezüstéremnek 
örülhetett.

A KSSE olimpiai „kötődéséről” is 
hallhattunk néhány szót a szezon-
zárón.

- A fogyatékkal élők szakosztá-
lyában mozgássérült, hallássérült 

és enyhén értelmi fogyatékos játé-
kosaink sportolnak asztalitenisz, 
tenisz sportágakban. Szinte vala-
mennyien válogatottak, eredmé-
nyesen szerepelnek az országos 
bajnokságokon, versenyeken, a 
legkiemelkedőbb eredményt 
pedig az utóbbi hetekben Zborai 
Gyula, mozgássérült asztaliteni-
szezőnk érte el, aki kijutott a tokiói 
paralimpiára. P.L.

Szokásos, az 
idényét követő 
díjátadó ünnepségét 
tartotta meg a 
Kanizsa Sörgyár SE 
asztalitenisz klubja, 
melynek keretében 
az egyesület 
részéről értékelték 
is egyben a mögöt-
tük hagyott  2020-
21-es  szezont.

a paralimpiáigExtraligásoktól 

HEVESI SÁNDOR  
MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
„Az én hobbim” sorozat keretében
MÓRITZ ISTVÁN REPÜLŐGÉP 
MAKETTJEINEK BEMUTATÁSA  
- kiállítás
Megtekinthető: augusztus 30-ig

2021. július 29. csütörtök 19 óra – 
Erzsébet téri Zenepavilon
NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Kanizsa Big Band
Rossz idő esetén a rendezvény hely-
színe a Medgyaszay Ház színházterme

2021. augusztus 4. szerda  
10-12 óra
NYÁRI KÉZMŰVES FOGLALKOZÁS 
GYEREKEKNEK 
Mozgatható és ruhacsipesz bábok

2021. augusztus 11. szerda  
10-12 óra
NYÁRI KÉZMŰVES FOGLALKOZÁS 
GYEREKEKNEK 
Állatok, autók papírból

2021. augusztus 12. csütörtök 
10-11 óra
MARGARÉTA MÓKA – zenés-bábos 
foglalkozás 0-3 éveseknek

Vezeti: Vajda Margit. Jelentkezni és 
érdeklődni lehet a 30/616-08-47-es 
telefonszámon.

2021. augusztus 14. szombat  
15 óra
BAJCSAI REZEDÁK MŰSORA ÉS 
NÉPDALOS TALÁLKOZÓ

MEDGYASZAY HÁZ
2021. augusztus 10. kedd 19 óra  
– 56’-os emlékkert, kőszínpad
NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Orff Ütőegyüttes
Rossz idő esetén a rendezvény 
helyszíne a Medgyaszay Ház szín-
házterme

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐ-
DÉSI HÁZ
2021. augusztus 03. kedd 19 óra – 
Móricz Zsigmond Művelődési Ház 
udvara
NYÁRI ZENEI ESTEK
Vendég: Kovács Linda – Bögöthy 
Ádám Duó
Rossz idő esetén a rendezvény hely-
színe a Móricz Zsigmond Művelődési 
Ház színházterme

PROGRAMAJÁNLÓ

Lehetett minek örülni a Kanizsa Sörgyár SE 
asztaliteniszezőinek, hiszen a 2020-2021-es 

idényükről érmek sora árulkodik 
Fotó: Polgár László
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A hétvégén rajtol a 
labdarúgó NB III 2021-
22-es idénye, így már 
ennek jegyében 
mutatták be az FC 
Nagykanizsa együtte-
sénél az újonnan érke-
zőket. Emellett az elő-
zetes várakozásokról 
is ejtettek szót a klub-
vezetés és a szakmai 
stáb részéről.

A legutóbbi szezonban a negyedik 
helyen zárt az FCN a hazai futball 
harmadik ligájának Nyugati cso-
portjában, s a Koller Zoltán vezette 
legénység az előttünk álló pontva-
dászatban is szeretne természete-
sen jól szerepelni.

- A mögöttünk hagyott idényben 
remekül szerepeltünk, s az elkövet-
kezendő időszakban is szeretnénk 
sok örömet szerezni a kanizsai 
szurkolóknak – bocsátotta előre 

Lánczos Attila, a labdarúgó együt-
test működtető gazdasági társaság 
ügyvezetője. - Voltak ugyan távo-
zóink, viszont olyan játékosokat 
sikerült igazolnunk, akikkel szinte 
biztosra vehető, hogy a Kanizsának 
jó csapata lesz.

- Ezt csak megerősíteni tudjuk, 
bár a felkészülésünk egy részé-
vel lehetek csak maradéktalanul 
elégedett – vette át a szót Koller 
Zoltán, az FC Nagykanizsa veze-
tőedzője. – Vannak ugyanis olyan 
labdarúgók, akik az utolsó napok-
ban estek be úgymond, így a 
közös munka során lesz még mit 
összecsiszolnunk. A konkrét célki-
tűzésekről annyit, labdarúgóinkra 
túlzottan nem szeretnénk nagy 
terhet rakni azzal, hogy meghatá-
rozzuk a dobogót, s ha esetleg már 
az első három körben nem úgy 
jönnek az eredmények, arra máris 
rágörcsölnek. Tavaly a középme-
zőnyt jelöltük meg, s kijött belőle 
az élmezőny, most úgy vagyunk 
vele, hogy az első öt lehet a kije-

lölt cél. Tavaly a tizedik kör után a 
13. helyen álltunk, aztán a bajnoki 
évad végén már a harmadik hely-
re is volt esélyünk. Összességében 
szeretnénk azt – a továbbiakban is 

-, hogy valamennyi csapatnak iga-
zán számolnia kelljen velünk.

Ahogy arról már írtunk, 
Kovalovszki Máté és Kószás Krisztián 
a Lipóttól jött, rajtuk kívül Bohata 

Ádám a PMFC-től, Nikics Nemanja a 
Szentlőrinctől, Kobra György a Sze-
petnektől, Balogh Ferenc a Moson-
magyaróvári TE-től, míg Talabér 
Attila a Monor SE-től érkezett.

Folytatás vasárnap immár a 
pályán, amikor is a bajnokság első 
fordulójában 17.30 órától az FCN 
megyei rangadó keretében a ZTE 
FC II legénységét fogadja. P.L.

A Nagykanizsa Városi 
Football Szervezet 
díjátadójával hivata-
losan is lezárta a 
városi kispályás lab-
darúgó bajnokság 
legutóbbi, immár 
őszi-tavaszi rendszer-
ben megrendezett 
küzdelemsorozatát.

Amint azt Kápolnás Zoltán, a szer-
vezet elnöke összegzőjében 
elmondta, korántsem szokványos 
szezon után vannak, hiszen a jár-
ványügyi intézkedések sok min-
dent felülírtak a sorozatban. 
Ugyanakkor egy remek hajrával 
sikerült behozni a lemaradást, és a 
dobogósok teljes értékű pontva-
dászat után vehették át a díjakat.

A jövővel kapcsolatosan az elöl-
járó megjegyezte, van már négy 
új csapat, mely jelentkezne a 
következő bajnokságra. Bár az 
nem kizárt, hogy a többiek már a 
mezőnyből jól ismert játékosokkal 
találkoznak, csak éppen más név 
alatt... Minden ilyen elmozdulás 
ugyanakkor örömteli, ami mutat-

ja, azért a kispályás focinak van 
még varázsa a városban.

S akkor az eredményekről: a 
nagykanizsai kispályás I. osztályt 

végül a Metaxa Kanizsa nyerte, 
második a Fix Bomba, harmadik 
pedig a Dunántúli Postás SE lett. 
A másodosztály bajnoki címét az 

FC Focisokk szerezte meg az 1. FC 
Chemotox, valamint a Primo Pack 
előtt. A szenior 37 első osztályá-
ban a Tip Top, Mu-Vill, Puncs-Znet 

Telekom FC sor-
rend alakult ki, a 
II. osztályú ver-
sengésben a Gel-
ka végzett az 
első helyen meg-
előzve a Magic 
Gold, illetve a 
Sympatic gárdá-
ját, míg a szenior 
45-ben a Puncs-
Znet lett az 
a r a n y é r m e s , 
második helyen 
a Tip Top, a har-
madikon pedig 
az Igazságügy 
zárt. Aligha téve-
dünk nagyot, ha 
azt írjuk, a csapa-
tok már várják is 
az újabb bajnoki 
kiírást. 

 P.L.

Az újonnan érkező labdarúgók is bemutatkoztak

Vasárnap egyből 

Kápolnás Zoltántól (balról) Husz Tamás a 
Gelka szenior 37 II. osztályban első csapa-

tának a nevében vehetett át kupát
Fotó: Polgár László

a Metaxáig
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megyei rangadó

Gelkától 



Szűk két hete nem irigyeltük a 
forgalom miatt Regős Áront, aki 
az U15-ös fiú vízilabda válogatott 
szakmai stábjának tagjaként - még 
Portugáliában - ünnepelhetett 
Európa-bajnoki címet, rá néhány 
napra viszont már az M7-esen 
autózhatott Nagykanizsa felé. Igaz, 
ahogy azt utastársa, Ludányi Kado-
sa megjegyezte, még kávézásra is 
volt idejük, és ami a lényeg, időben 
be is futottak a vízipólósok sajtótá-
jékoztatójára.

- Az utóbbi tíz esztendő tekin-
tetében a Kanizsa Vízilabda 
nagyot alkotott, hiszen OB I B-s 
bajnokcsapatot adott a város-

nak, amire joggal lehetünk büsz-
kék – fogalmazott a vízilabdázók 
ügyvezetője, Balázs László. - Nem 
nézünk azonban egyszerű idény 
elé a továbbiakban, hiszen a fej-
ben nem bírt és sikertelen osz-
tályozó után egy olyan ligában 
maradtunk, ahová a Szombat-
hely mellé megérkezett kieső-
ként a KSI, valamint a Tatabánya 
is. A cél ezért is az 1-3. hely meg-
szerzése, tehát abszolút biztosan 
nem mondhatjuk, hogy a bajnoki 
célért mehetünk. Ludányi Kado-
sával abban maradtunk, hogy új 
edzőt szerződtetünk, bár ő maga 
is megjegyezte már a legutób-
bi OB I-es kvalifikáló előtt, hogy 
alighanem egy ideig háttérben 
maradna, de folytatja nálunk 
technikai vezetőként a munkát. 
Így került képbe Regős Áron, aki 
a vízilabda utánpótlásában edző-
sködött - válogatott szinten is - az 
utóbbi időszakban.

A 46 esztendős szakember játé-
kosként is megismerhette anno 
a válogatott miliőjét, illetve jó 
néhány éven át Olaszországban 
légióskodott.

- A kitűzött célokat ismerjük, 
én azonban még merészebbeket 
fogalmaztam meg magamban, s 
úgy szeretnék dolgozni Kanizsán, 
hogy akár fel is juthasson a csapat 
– vette át a szót az egri születésű 
szakember, aki pólózott a Ferenc-
városnál, illetve a IX. kerületieknél 
az utánpótlásban is otthonosan 
mozgott. - Mindebben szakmai-
lag és emberileg is maximálisan 

támaszkodhatom elődöm, Kadosa 
meglátásaira.

Nem titok, az érdemi munka a 
szponzorok, támogatók keresése 
terén sem mindennapi mostanság, 
a játékosok szerződéséről, szer-
ződtetéséről ezekben a napokban 
határoznak, ami ellenben már biz-
tosra vehető, az OB I B-s gárda a 
felkészülését augusztus 2-án kezdi 
meg. P.L.

A leány sakk U12-es egyéni 
rapid országos bajnoksá-
gon remek nagykanizsai 
siker született, hiszen Bez-
nicza Mira bajnoki címet 
szerzett.

Beznicza Mira neve már nem 
ismeretlen a sakk sportágában 
otthonosan mozgóknak, mivel a 
nagykanizsai ifjú sakkozó példá-
ul a Batthyány Kupák alkalmával 
már bőven megmutathatta 
tudását adott korosztályában. 
Legutóbb a debreceni korosztá-
lyos sakk magyar bajnokság 
alkalmával, az U12-es lányok 
mezőnyében elhódított orszá-
gos bajnoki címmel nyomatéko-
sította tehetségét. A kilencfor-
dulós versenyen Mira 7,5 pontot 
szerzett úgy, hogy hét partiját 
nyerte, illetve egyszer remizett. 
A Kőrösi iskola jövendőbeli hete-
dikes tanulója 2016-ban kezdte 
igazán komolyan a sakkozást, és 
diákolimpiákon is szerepelt már 
eredményesen. A FIDE Élő-pont-
számokat is serényen gyűjtöget-
te az elmúlt esztendők során, s 
ehhez igencsak jól jött neki, 

hogy közben Kanizsáról a Keszt-
helyi Spartacus SK-hoz igazolt. A 
Balaton-partiak színeiben így 
már a megyei csapatbajnokság 
keretében is asztalhoz ülhet, az 
más kérdés azonban, hogy a 
pandémia a sportágon belül is 
alaposan átrendezte a verseny-
zési lehetőségeket. Az minden-
esetre immár biztos, hogy Mira 
az U12-es egyéni ob-n bajnoki 
címmel is büszkélkedhet. P.L.
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A Kanizsa Vízilabda új szakvezetője, 
Regős Áron (balról) Balázs László 

ügyvezető, valamint Ludányi Kadosa 
technikai vezető társaságában

A Kanizsa Vízilabda 
OB I B-s bajnokcsa-
patának ügyvezeté-
se tájékoztatta 
további terveiről a 
sportág iránt érdek-
lődőket, s ami már 
biztos: az együttes 
élére új szakvezető 
is érkezett.

Bajnoki címet hozott Debrecenből Interaktív szemléletformáló foglalkozásokon vesznek 
részt a zalaszentgróti táborozók

Játékos keretek között szereznek tapasztalatokat a fogyatékos emberek-
hez való hozzáállásról a zalaszentgróti napközis tábor résztvevői. A szer-
vezők felkérésére szakemberek mutatták meg a fogyatékosságból eredő 
nehézségeket és az ezek leküzdésére alkalmas technikákat, eszközöket a 
táborban résztvevő általános iskolás gyerekeknek 2021. július 5-én.
A Zalaszentgróti Szociális, Család- és Gyermekjóléti Központ az idei év nyarán 
napközis tábort szervezett általánosiskolás-korú gyermekek számára „Mestersé-
gem Címere” címmel 2021. június 21. és július 30. között. Az alkalmak célja, hogy 
a gyermekek jobban megértsék a fogyatékossággal élő személyek mindennapjait, 
azok nehézségeit, és ennek köszönhetően sérült társaikhoz bátran és félelem  
nélkül közeledjenek a jövőben. A fogyatékosságügyi tanácsadók közszolgálta-
tások számos területén tartottak tudásmegosztó, érzékenyítő tréningeket igény 
szerint átfogó vagy egyes fogyatékossági csoportokra fókuszáló tartalommal. 
A MONTÁZS projekt képviselői Zala megyében
Zala megyében a Zalaegerszegi IKOP fogyatékosságügyi tanácsadói  
a szemléletformáló programok megvalósítói. Az iroda a Zalaegerszegi Család-  
és Gyermekjóléti Központban működik
Cím: 8900 Zalaegerszeg, Apáczai Csere János tér 5.
E-mail cím: ikop.zalaegerszeg@fszk.hu
Fogyatékosságügyi tanácsadók: Gombosné dr. Tódor Ildikó  
és Bonczné Őr Erzsébet 

Szociálpolitikai Innovációs Közhasznú 
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság
Cím: 1142 Budapest, Ungvár utca 64-66. 
Telefon: +36 1 450 3237 
E-mail: kommunikacio.montazs@nfszk.hu
Honlap: www.nfszk.hu 

Európai Szociális

Alap

maradnának
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A város büszkeségei

Beznicza Mira a sakkozók 
egyéni U12-es országos 
bajnokságán szerzett első-
séget
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A Halasi családnál elkészült az 
első lecsó, illetve sokféle variáció-
ja is, hiszen nagyon sok 
hasonló zöldséges 
fogás ismert szerte a 
világban. Talán az 
egyik legismer-
tebb ezek közül a 
ratatouille, vagyis 
f rancia lecsó, 
melyet az alábbi 
recept alapján készít 
a háziasszony, Halasiné 
Sziva Marianna.

A FRANCIA LECSÓ  
HOZZÁVALÓI (3 FŐRE): 

1-2 fej sonkahagyma, 1 cukkini,  
1 padlizsán, 1-2 piros, húsos pap-
rika, 2-3 gerezd fokhagyma,  
2 paradicsom, só, bors, francia 
fűszerkeverék, olívaolaj. 

Elkészítése: 
A hagymát félfőre, a többi zöldsé-
get nagyobb kockákra vágjuk. A 

padlizsánt besózzuk, kicsöpögtet-
jük. Fontos, hogy minden zöldsé-

get külön pirítunk meg, és 
csak a pirítás végén íze-

sítjük őket durvára 
vágott fokhagymá-
val, sóval és a fűsze-
rekkel. Így minden 
megpirul, karamel-
l iz álódik ,  nem 

pedig megfő. Egy 
sütőtálba halmozzuk 

az utólag összekevert 
vegyes pirult zöldséget, majd 

a tetejét díszíthetjük a képen lát-
ható módon, bár ez elhagyható. 
Ha mégis kedvünk van hozzá, 
akkor vékonyan felkarikázunk 
padlizsánt, cukkinit, paradicsomot 
és felváltva lerétegezzük őket, 
meglocsoljuk olajjal, sózzuk. Sütő-
ben 190-200 fokon megsütjük a 
francia lecsót. Mi általában grille-
zett sajttal, vagy citromos-kakukk-
füves sült csirkemellel szoktuk 
fogyasztani, illetve friss kenyérrel. 
Desszertnek a lecsó után már csak 

valami nagyon könnyű édesség 
dukál, ebben az esetben naran-
csos, joghurtos Panna Cotta ribizli-
vel – ajánlotta Marianna.

PANNA COTTA HOZZÁVALÓI: 
450 ml görög joghurt, 2 dl tej, 2 ek 
zselatin, 2-3 ek cukor, 0,5 vanília-
rúd (vagy kivonat), 1 narancs héja 
és leve, ribizlizselé és gyümölcs. A 
zselatint kevés hideg vízbe áztat-
juk. A tejet főzzük egy-két percig 
a vaníliával és a cukorral, majd fél-
rehúzzuk a tűzről, és belekeverjük 
a narancs héját és a zselatint. 
Hagyjuk szobahőmérsékletűre 
hűlni. Egy nagyobb tálban kike-
verjük a görög joghurtot a 
narancs levével, majd beledol-
gozzuk az ízesített tejet. Formába 
öntjük, és néhány óra alatt a hűtő-
ben megdermesztjük. Tálaláskor 
meleg vízbe mártjuk a formát, és 
kiborítjuk a Panna Cottát. Díszít-
jük gyümölcszselével és friss ribiz-
liszemekkel. 

BAKONYI Erzsébet

GasztroKanizsa

heti horoszkóp
KOS: 03.21 - 04.20. 
Kedvezőnek mutatkozik az idő a 
munkahelyváltoztatásra. Ha most 
meglépi, anyagilag jól járhat és 
több szabadideje marad. Szedje 
össze magát, és ne másoktól várja 
a csodát. 

BIKA: 04.21-05.21. 
Ha könnyíteni szeretne a lelkén, 
ossza meg a titkát valakivel, akiben 
a legjobban megbízhat. Egy súlyos 
kő fog leesni a válláról, meglátja. 

IKREK: 05.22-06.21.
Ha kiveszi a szabadságát, jól ten-
né, ha egy-két napra kikapcsolná a 
telefonját. Élvezze a semmittevést 
ameddig csak lehet, mert a mun-
ka megvárja. 

RÁK: 06.22-07.22. 
Sehol nem találja a helyét, legszí-
vesebben elvonulna egy lakatlan 
szigetre, ha megtehetné. Ha visz 
magával egy-két útitársat, akkor 
nem kell félnie semmitől sem. 

OROSZLÁN: 07.23 - 08.23. 
A legközelebbi találkozója al-
kalmából az újdonsült ismerőse 
olyan érzelmes hangulatba rin-
gatja, hogy szinte elalszik tőle. Ha 
jól esik, nyugodtan álmodozzon 
tovább.

SZŰZ: 08.24-09.23. 
Ha fáj valamije, akkor nyugodtan 
használhatja az öngyógyító ere-
jét, amíg eljut az orvoshoz. Más 
alkalommal is igénybe veheti ezt a 
képességét, hogyha van. 

MÉRLEG: 09.24 -10.23. 
A bolygóállások szerint nem fog 
unatkozni a nyáron. Számtalan ki-
hívással találja szembe magát, alig 
tud valamennyinek megfelelni. Egy 
kis segítséggel azonban menni fog.

SKORPIÓ: 10.24 -11.22. 
Szerencsés embernek mondhatja 
magát, ha olyan munkatársak ve-
szik körül, akikben minden téren 
megbízhat. Használja ki ezt a lehe-
tőséget más alkalommal is. 

NYILAS: 11.23-12.21. 
Azon morfondírozik mostanában, 
hogy szívesen eltöltene egy éjsza-
kát bári hangulatban. Keljen útra, 
mint a mesehősök, s ha nem talál 
semmit a városban, akkor oldja 
meg máshol ezt az igényét.

BAK: 12.22 - 01.20. 
Szemmel láthatóan visszavonultan 
él. A baráti úgy gondolják, valami 
fontos dolgot titkol el előlük. Nyíl-
jon meg egy kicsit, és legyen bőbe-
szédűbb velük. 

VÍZÖNTŐ: 01.21-02.19. 
Úgy alkalmazkodjon a partneré-
hez, hogy ne feledkezzen meg 
a saját vágyairól sem. Ha lelkileg 
rendben van, menni fog minden, 
mint a karikacsapás. 

HALAK: 02.20-03.20. 
Váratlan, kellemes események ré-
szese lehet, ha kimozdul otthonról 
a hétvégén. Rá is fér önre valami jó 
dolog, hiszen van mit bepótolnia a 
hibás döntései miatt. 

és gyümölcsös Panna CottaFrancia lecsó
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